
سید حسن رسولی: 

نامزد غیراصلاح طلب در سبد بررسی 
اصلاح طلبان نیست

ایران  اصلاحات  جبهه  عضو   
فقط   ۱۴۰۰ انتخابات  در  گفت: 
حمایت  اصلاح طلب  کاندیدای  از 
داد  نخواهیم  اجازه  کرد،  خواهیم 
مثل انتخابات ۸۴، بین نامزدهای 
و  افتراق  اصلاحات  گفتمان 
نامزد  یک  فقط  و  باشد  واگرایی 
کرد.   خواهیم  معرفی  مردم  به  را 
به  اشاره  با  رسولی  حسن  سید 

روزنامه

آگهی تجدید مزایده)نوبت اول(

 درنظر دارد ،به اسنتنادمجوز شماره 2۰۰9 مورخ 
شهرقنوات  اسلامی  شورای   1399/10/20
نسبت به  فروش تعدادی از قطعات املاک داخل 
طریق  از  را  شهرداری  به  متعلق  شهری  بافت 

مزایده اقدام نماید.
آگهی  ازچاپ  پس  3روز  متقاضیان  لذا 
واقع  قنوات  شهرداری  به  مزایده  دوم  نوبت 
امور  واحد  خمینی)ره(  امام  درقنوات،خیابان 

مالی مراجعه فرمایند.
فروش اسنادبه مبلغ 500.000ریال و از تاریخ 

1400/3/12الی 1400/3/18می باشد.
اسنادبه  وارائه  تحویل  مهلت  آخرین 
1400/03/20وروز  شنبه  پنج  روز  شهردار ی 
دوشنبه  )پاکت ها(   پیشنهادها  بازگشایی 

1400/03/24خواهدبود.
۱- شهرداری در ردویاقبول هریک از پیشنهادات 

مختار است.
2- سپرده برنده شدگان درمزایده  نفراول ودوم 
درصورت انصراف به نفع شهرداری ضبط خواهد 

شد.
3- اخذسپرده به صورت نقد و واریز به حساب 

سپرده شهرداری می باشد.
۴- هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می 

باشد.
)ره( خمینی  امام  ،خیابان  آدرس:قنوات   
تلفن  املاک  قنوات،واحد  شهرداری 

3322۱۴۴۴

استاندار قم از تصویب سند آمایش سرزمینی قم در شورای 
عالی آمایش کشور، خبر داد.  بهرام سرمست در جلسه شورای 
برنامه ریزی و توسعه استان قم، بهنگام سازی، بومی سازی و 
آمایش سرزمین را دارای اهمیت دانست  اجرایی کردن سند 

و گفت:  باید در تدوین برنامه هفتم و برنامه ریزی های سالانه بر 
اساس این سند عمل شود. وی تاسیس 2 شهرستان کهک و 
جعفرآباد در استان قم را مورد توجه قرار داد و خاطرنشان کرد: 
باید نقش و جایگاه این 2 شهرستان در سند آمایش استان در 

استاندار قم خبرداد:

تصویب سند آمایش 
سرزمینی قم 
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معاون دانشگاه علوم پزشکی قم: 

ثبت نام در سامانه واکسیناسیون کرونا الزامی است

 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه شیب صعودی کرونا در قم کاملا 
آسانسوری بود و به ناگاه تعداد مراجعه های سرپایی و بستری افزایش پیدا کرد گفت: 
شیب نزولی ما واقعا آسانسوری نیست و حدود 2 هفته است که مراجعه های سرپایی 
تقریبا ثابت مانده و به نوعی افزایش نیز داشته است.  محمد رضا قدیر روز چهارشنبه 
در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ به بحران قم در تالار 
کرامت استانداری اظهار داشت: هم اکنون حدود 3۰۰ بیمار کرونایی در مراکز درمانی 

قم بستری هستند که ۸۰ تَن از آنها در بخش مراقبت های ویژه نگهداری می شوند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

شیب نزولی موج چهارم کرونا کند است مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم گفت: مهم ترین مأموریت 
سازمان تبلیغات اسلامی در دوره جدید، راهبری زیست بوم 
فرهنگی تبلیغی جمهوری اسلامی از طریق گفتمان سازی و 

هسته های مردمی است. حجت الاسلام مرتضی شعبان زاده 
در هم اندیشی گفتمان انقلاب اسلامی فعالان عرصه فرهنگ 
اداره  به میزبانی  ویژه فرهیختگان دانشگاهی استان قم که 

22می2021   شماره 5273  سال بیست وچهارم   2000 تومان 10شوال1٤٤2    شنبه 1خرداد1٤00 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم تاکید کرد؛

تبیین الزامات تحقق راهبری
 زیست بوم فرهنگی 

8

باید تمام برنامه ریزی های استان برمبنای این سند انجام شود

 

افتتاح ۴5 پروژه در مدت ۱2 هفته در قالب طرح "قم در مسیر  از  شهردار قم 
تحول"خبر داد و گفت: چهارشنبه هر هفته آیین افتتاح ۴5 پروژه ورزشی، فرهنگی، 
خدماتی، ترافیکی، زیست محیطی و فضای سبز در قم برگزارشده تا شاهد شتاب هر 
چه بیشتر شهر در مسیر تحول باشیم. دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد روزچهارشنبه 
در حاشیه افتتاح سه پروژه شهری در طرح “قم در مسیر تحول”، عملکرد شهرداری 
قم را در تحقق برنامه های خود ارزیابی کرد و اظهار داشت:  خوشبختانه در سال 
۱۴۰۰ چهارشنبه هر هفته به مدت ۱2 هفته آیین افتتاح پروژه های شهری برگزار 

شهردار قم  :

45 پروژه شهری آماده بهره برداری است
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مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم:

کتابخانه مرکزی تا پایان خرداد ماه افتتاح می شود
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علی لاریجانی : 

جبهه انقلاب، مردم هستند نه تندروها 
و کفش پراکن ها

معاون اول قوه قضائیه تاکید کرد

برخورد جدی با جرایم انتخاباتی 
بدون تبعیض بین نامزدها 

علی لاریجانی نامزد سیزدهمین 
انتخابات ریاست جمهوری  دوره 
پنجشنبه شب طی گفت و گویی 
گفت:  هاوس  کلاب  محیط  در 
حداقل ا گفت :اینکه افراد یا باید 
طلب  اصلاح  یا  باشند  اصولگرا 
عقلانی نیست این ها در دو دهه 
اخیر ایجاد شده، ابتدای انقلاب 
جریان اصلی انقلاب افرادی چون 

گفت:  قضائیه  قوه  اول  معاون 
قوه قضائیه در برخورد با تخلفات 
انتخاباتی بدون اینکه تفاوتی بین 
متخلفان  با  شود،  قائل  نامزدها 
برخوردی جدی و قانونی خواهد 
داشت.  حجت الاسلام محسنی 
آیین  در  اردیبهشت   29 اژه ای  
تودیع و معارفه رؤسای دادگستری 
ولایت  سالن  در  اردبیل  2استان  2

آیت الله اعرافی در دیدار با مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم: 

اصلاح فرهنگ مصرف آب و برق 
وظیفه شرعی و ملی است

چرا انتخابات حداکثری؟
 در دو دهه اخیر، اتفاقی در جریان انتخابات ایران 
رخ داده و بسیار هم چالشی شده است. بدین نحو که 
خیلی ها با نقد دیگری و به سخره گرفتن سابقه و عمل 
تنظیم می کنند.  را  انتخاباتی خود  دیگران، ساعت 

مانند کاری که احمدی نژاد در انتخابات های گذشته انجام داد و عمل کسانی چون 
هاشمی و ناطق را با بکارگیری یکسری کلیدواژه ها زیر سوال بُرد.

بعد از اینکه احمدی نژاد با این اقدام رای آورد و موجب ایجاد هیجان انتخاباتی 
شد، مابقی کاندیداهای ریاست جمهوری نیز از همین شیوه استفاده کردند. آقای 
روحانی نیز همین کار را کرد و می بینیم که سایر کاندیداها هم همین شیوه را در 

پیش گرفته اند.
جریان انتخابات در ایران این گونه نیست که اصلاح طلبی و اصولگرایی مستمرا با 
یکسری منطق و اصول خاص باقی بمانند و مدام جابه جا شوند و رقابت فربه شود 
و دموکراسی اجتماعی از دموکراسی سیاسی حاصل شود. بلکه اتفاقی که می افتد 
در نقد و استهزاء دیگری است. من انتظار نداشتم انتخابات آتی حادثه آفرین شود 
و مهم تر از آنچه فکر می کردیم باشد. یکی از اتفاقاتی که افتاد پدیده ظریف بود. 
به نظرم پدیده ظریف عجیب بود و رنگ و بوی انتخاباتی داشت. اگر انتخابات نبود 
حرف های ظریف یا در حاشیه بود و یا تا این اندازه مهم قلمداد نمی شد. حذف 
ظریف از انتخابات به نوعی مهم کردن انتخابات است. حالا ممکن است خودش 
نیامد یا به او گفتند نیاید و هرچه که هست موجب مهم کردن انتخابات شد.  دومین 
مساله که باعث مهم شدن این انتخابات شده است، ورود شخصیت های سیاسی 
است. بسیار نادر است که این تعداد شخصیت سیاسی در انتخابات نام نویسی کنند. 
در گذشته جمعیت زیادی از مردم عادی در انتخابات ثبت نام می کردند ولی امروز 
جمعیت بزرگی از کنشگران سیاسی در انتخابات شرکت کرده اند. این دو معنا دارد؛ 
یکی اینکه جامعه در بحران است و دوم آنکه پیروز انتخابات فرد مهمی برای خروج 
کشور از این بحران است. کشور امروز در مرحله بحران قرار دارد. مصادیق این بحران 
هم بسیار ساده هستند. بحران تنظیم رابطه با جهان، بحران اقتصادی و.. از جمله 
بحران هایی است که وجود دارند. می بینیم که در باره این مسائل نیز همگان فریاد 
می زنند. از این رو، فرصتی در این انتخابات ایجاد شده است و چنانچه کسی بیاید 
و وفاق جمعی در او باشد، یا می تواند راه برون رفت از بحران را فراهم کند یا اگر هم 
آدم ضعیفی بود، ظهور بحران را فراهم کند. به همین دلیل است که تقریبا حدود 
۵۰ شخصیت سیاسی و تاثیرگذار به میدان آمده اند. این نشان می دهد که امروز 
دوره بسیار مهمی از تاریخ سیاسی ایران است که می توان بعدها بیشتر درباره اش 
حرف زد. اما در این جا یک مساله مهم دیگر هم وجود دارد و آن عمل شورای نگهبان 
است. بسیار مهم است که این شورا چه کسانی را تایید و چه اشخاصی را رد می 
کند. باید دید این شورا با چه مهندسی و نقشه ای، اشخاص را به بازی وامی دارد. 
در انتخابات سال ۹۲ زمانی که آقای هاشمی نامزد انتخابات شد، به واسطه برخی 
دوستانش از او خواستند نیاید یا اگر آمده درخواست انصراف دهد ولی ایشان گوش 
نکرد و ردصلاحیت شد. دقیقا همان موضوع باعث ایجاد حادثه در انتخابات شد و 
موجی ایجاد کرد و انتخابات را قوت بخشید. با اینکه نمی دانم چه اتفاقی در فردای 
تصمیم شورای نگهبان خواهد افتاد. ولی اگر به گونه ای عمل شود که جامعه به 
کرختی خویش برگردد و رئیس جمهوری ضعیف و ناتوان انتخاب شود. باید برای 
درگیر شدن با بحران ها آماده شویم. اما اگر طور دیگری عمل شده و شگفتی دوباره 
ای ایجاد شود و میزان مشارکت بالا رود، رئیس جمهوری با رای زیاد از هر جناحی 
که باشد به حل بحران ها کمک خواهد کرد. نباید فراموش کنیم که اگر نمی توان 
بحرانی را حل کرد باید آن را به تاخیر انداخت. برای نمونه می توان بحران رابطه با 
غرب، بحران اتمی، بحران مشروعیت نظام و ناکارآمدی سیستم را، بحران اقتصادی، 
فقر و نابرابری و بحران رهبری را با تعامل میان رئیس جمهورمنتخب و سایر قوا ۴ سال 
به عقب انداخت. دولت حداقلی در شرایط طبیعی بهترین دولت است. بدین معنا 
که رای کمی می آورد و انتظارات جامعه نیز از او پایین است. و جامعه عمل انجام می 
دهد تا سیاست. ولی دولت حداکثری در شرایط غیرطبیعی، هم شرایط را غیرعادی 
می کند و هم ظرفیتی را ایجاد می کند. امروز شرایط کشور ما بحرانی است و نمی 
توانیم دولت حداقلی داشته باشیم. ما باید دولتی داشته باشیم که اکثریت به آن رای 
دهند و حاضر باشد در یک تقابل و رقابت واقعی ظهور کند تا بتواند بحران ها را به 
چالش بکشد. اگر شرایط عادی بود ما حتما باید دولتی حداقلی می داشتیم و منطق 
دموکراسی در جهان نیز تشکیل دولت حداقلی است به این دلیل که کشورهای مورد 

نظر در بحران نیستند.                                                                                     جامعه شناس

تقی آزاد مکی*

))آگهی استخدام((

شرکت فنی مهندسی متحدان خدمت برق
بدینوسیله به اطلاع متقاضیان بومی استان قم می رساند، شرکت متحدان خدمت برق طی سه مرحله از واجدین شرایط شرح ذیل 

نسبت به تامین نیروی پیمانکاری-حجمی)بدون تعهد به کارگیری رسمی و استخدامی( اقدام می نماید.
مرحله اول: انجام تست فیزیکی و سلامت جسمانی و انجام مصاحبه.

مرحله دوم: صرفاً پذیرفته شدگان مرحلة اول می توانند در آزمون شرکت نمایند.
مرحله سوم: احراز صلاحیت های عمومی به تائید گزینش پس از قبولی در آزمون

الف( شرایط عمومی 
1- داشتن تابعیت ایران و التزام به قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران

۲-اعتقاد به دین مبین اسلام یا یکی از ادیان مطرح در قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران
3- داشتن کارت پایان خدمت یا معافیت دائم

۴-عدم اعتیاد به مواد مخدر )با ارائه گواهی عدم اعتیاد(
۵- نداشتن سابقه محکومیت کیفری و جزایی )با ارائه گواهی سوء پیشینه(

6-داشتن سلامت جسمی، روحی و روانی و توانایی انجام کار
ب(شرایط اختصاصی: بر اساس نوع  درخواست به شرح جدول ذیل

 تبصره: در صورت وجود سابقه کار مرتبط در شرکت های پیمانکاری زیرمجموعه صنعت برق )برای داوطلبین( حداکثر تا ۵ سال به 
سن پذیرش اعلامی فوق در هر گروه اضافه می گردد.

توضیحات: سایر شرایط بکارگیری به شرح ذیل می باشد:
الف(عدم منع قانونی برای به کارگیری و نداشتن تعهدی خدمتی به دیگر سازمان ها    ب(درخصوص جذب ایثارگران مطابق با 
بخشنامه های ارسالی اقدام خواهد شد. پ( کسب حداقل 6۰ % نمره آزمون  ت(ملاک عمل برای محاسبه تاریخ فارغ التحصیلی، 
معافیت دائم و پایان خدمت نظام وظیفه، محاسبه سن و ارائه گواهینامه های مربوطه اولین روز ثبت نام خواهد بود.  ث(میزان پذیرش 
داوطلبین دو برابر ظرفیت درخواستی بوده که در صورت پذیرش نفرات برتر، شرکت الزامی به پذیرش نفرات ذخیره نخواهد داشت. 

ج(جهت پذیرفته شدگان نهایی در مراحل فوق، نسبت به گذراندن یک دوره کارآموزی یک ماه بررسی و اقدام می گردد.
داوطلبین و متقاضیان واجد شرایط فوق می توانند مدارک کامل هویتی )تصویر کامل شناسنامه، کارت ملی و کارت پایان خدمت 
یا معافیت( خود و همچنین تصویر مدارک اختصاصی هر گروه شغلی را بر اساس جدول فوق با درخواست کتبی نیاز شغلی و 
 شرح رزومه کاری قبلی و احتمالی خود، تا پایان وقت اداری روز چهارشنبه مورخ 1۴۰۰/۰3/۰۴ به دفتر و نمایندگان این شرکت
 به آدرس: قم، خ توحید، میدان امینی بیات، شرکت توزیع برق قم، اتاق شماره 1۰ منطقه ۲ توزیع برق تحویل نمایند و یا به پست 

الکترونیکی شرکت به نشانی: www.motahedankhedmatbargh@gmail.com ارسال نمایند.
توجه: اولویت پذیرش با داوطلبینی می باشد که مدارک خود را به صورت حضوری به شرکت و آدرس فوق 

تحویل نمایند.

 شهرداری قنوات 

 شناسه آگهی :۱۱3769۰



شنبه -اول خردادماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 25273

معاون اول قوه قضائیه تاکید کرد

برخورد جدی با جرایم انتخاباتی بدون 
تبعیض بین نامزدها 

معاون اول قوه قضائیه گفت: قوه قضائیه در برخورد با تخلفات انتخاباتی بدون اینکه 
تفاوتی بین نامزدها قائل شود، با متخلفان برخوردی جدی و قانونی خواهد داشت. 

آیین تودیع و معارفه رؤسای  اردیبهشت در  اژه ای  ۲۹  حجت الاسلام محسنی 
دادگستری استان اردبیل در سالن ولایت اردبیل اظهار کرد: ما در آستانه انتخابات 
ریاست جمهوری و شوراها هستیم که یک شرایط خطیری را در ارتقا مراقبت های 
امنیتی به وجود آورده تا با پرهیز از دودستگی ها به حضور باشکوه مردم در پای 

صندوق آرا کمک کنیم.
وی تنوع برگزاری انتخابات در ۲8 خرداد را از انتخابات ریاست جمهوری تا شوراها 
تلاش  دشمنان  کرد:  تصریح  خبرگان  و  مجلس  دوره ای  میان  انتخابات  و  گرفته 
می کنند تا به اشکال مختلف حضور مردم را در انتخابات کم رنگ جلوه دهند در 
حالی که مردم وظیفه شناس و مؤمن ایران برخلاف دیدگاه خبیث دشمنان، حضوری 

پررنگ در صحنه انتخابات را رقم خواهند زد.
معاون اول قوه قضائیه حضور در این عرصه را یک وظیفه شرعی و ملی دانست و 
گفت: انتخابات ایران از جهات مختلف با انتخابات آمریکا و کشورهای غربی متفاوت 
است چرا که در انتخابات کشورمان اصل بر جمهوریت و اسلامیت، رعایت اخلاق 

حسنه و مرزهای اعتقادی است.
محسنی اژه ای افزود: در کنار اقدامات پیشگیرانه، قوه قضائیه به عنوان مجموعه 
نظارتی در کنار نیروی انتظامی و مجموعه های امنیتی و اطلاعاتی سعی دارد تا مانع 
از مخدوش شدن صحنه انتخابات شده و به حفظ منافع ملی، بیت المال و جلوگیری 

از استفاده نامناسب از امکانات دولتی کمک کند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود خاطر نشان کرد: قطعا مجموعه قضایی سریع 
و به موقع با تخلفات انتخاباتی برخورد می کند و اگر نامزدی و یا طرفداری بخواهد 
خلاف مسیر قانونی حرکت کند، ما بدون تفاوت بین نامزدها و ستاد آنها سعی 

خواهیم کرد تا از ظرفیت های قانونی در برخورد با تخلفات استفاده کنیم.
محسنی اژه ای اضافه کرد: بدون اغماض در این زمینه ورود پیدا می کنیم تا با حفظ 
امنیت و آرامش کشور با فضاسازی های دروغین، ترویج ابتذال و حرکت های ضد 

اخلاقی در فضای مجازی و حقیقی برخورد شود.
 

جواد امام: 

انتخابات ریاست جمهوری به دور دوم 
کشیده می شود

 فعال اصلاح طلب با پیش بینی به دور دوم کشیده شدن انتخابات ریاست جمهوری، 
رقابت اصلی را میان نامزد اصلاح طلبان، اصولگرایان معتدل و گروهی دانست که 

برای فرار از پاسخگویی خود را مستقل معرفی می کند. 
جواد امام در گفت و گویی ، حضور همه سلائق و جناح ها را پیش شرط برپایی رقابت 
پرشور و حداکثری در انتخابات ارزیابی و داوطلبی اسحاق جهانگیری و سید مصطفی 

تاج زاده را مورد اقبال جبهه اصلاحات عنوان کرد.
دبیرکل حزب مجمع ایثارگران اصلاح طلب، رقابت نهایی و اصلی انتخابات ۲8 
خرداد ریاست جمهوری را پس از احراز صلاحیت ها دانست و گفت: اگر پس از تایید 
صلاحیت ها آرایش داوطلبان به همین شکل باشد، رقابت اصلی میان سه جریان 
اصلاحات، راست سنتی یا اصولگرایان معتدل و گروهی که برای فرار از پاسخگویی 
خود را مستقل معرفی می کند، است. جواد امام درباره برخی خبرها از حمایت 
اصلاح طلبان از علی لاریجانی، یادآور شد: در جبهه اصلاحات ایران هیچ بحث و 
اتفاق نظری در مورد لاریجانی وجود ندارد و این موضوع بیشتر القای اصولگرایان 
است. شرط اصلاح طلبان این است که خودشان نامزد داشته باشند در غیر این 

صورت هیچگاه نامزد اصولگرا را به عنوان نامزد مطلوب خود معرفی نمی کنند.
وی درباره پیش بینی اش از نتیجه انتخابات ۲8 خرداد، خاطرنشان کرد: به احتمال 

زیاد انتخابات میان نامزد اصلاح طلب و اصولگرا به دور دوم کشیده می شود.
جواد امام درباره دستاویز قرار دادن وضعیت موجود برای انتقاد از دولت از سوی 
داوطلبان جناح رقیب، گفت: بی انصافی است که دولت را مقصر مشکلات بدانیم. 
بخش مهمی از مشکلات متوجه تحریم و برخی موانع داخلی است. رای مردم به 
دولت تدبیر و امید در سال ۹6 به دلیل توفیقات دولت در دور اول بود. اصلاح طلبان 
از رای که در سال های ۹۲ و ۹6 به دولت دادند حمایت می کنند چون با وجود برجام 

از جنگ حتمی جلوگیری شد.
  

سعید محمد: 

نظر مردم مهم است نه جریان های سیاسی
 داوطلب نامزدی انتخابات ریاست جمهوری، درباره پیوستن به سازوکار اجماعی 
اصولگرایان، گفت: دوستان ساز و کاری برای خود دارند اما من موافق این هستم که 

نظر مردم ملاک باشد نه نظر جریان های سیاسی. 
سعید محمد در گفت و گویی  درباره سنگ اندازی ها و موانع بر سر داوطلبی اش 
در انتخابات ریاست جمهوری، گفت: تبلیغات وسیعی علیه من صورت گرفت که 
محمد تخلفات زیادی داشته است و یک کار رسانه ای بدی در این باره انجام شد. 

حتی نفرات ما را یک سری از مجموعه ها تهدید کردند که چرا با محمد کار می کنید.
داوطلب نامزدی انتخابات ریاست جمهوری درباره ائتلاف با اصولگرایان، افزود: هر 
کدام از دو شورای وحدت و ائتلاف مرا دعوت کنند، برای توضیح برنامه های خود به 
آنجا می روم اما اصل موضوع انتخاب آن فرد نهایی است که آن را قبلا گفتم. دوستان 
ساز و کاری برای خود دارند اما من موافق این هستم که نظر مردم ملاک باشد نه 
نظر جریان های سیاسی. محمد درباره برخی پیشنهادات به او برای کناره گیری از 
داوطلبی انتخابات ریاست جمهوری عنوان کرد: نامزدهای نظامی زیاد بودند منتها 
هجمه زیادی سمت من بود و می گفتند که تخلف سیاسی کرده ام. ابتدا گفتند تخلف 
و بعد عنوان کردند که تخلف سیاسی است. اگر تخلف سیاسی باشد باقی دوستان 

هم مانند من بودند و چرا به آنها چنین بحثی برای کناره گیری مطرح نشده است.

عضو دفتر سیاسی حماس:

 مقاومت و ملت باهم پیروز شدند
عضو دفتر سیاسی جنبش مقاومت اسلامی فلسطین)حماس( گفت: مقاومت و 
ملت درکنار هم پیروز شدند و فلسطینی ها برغم دردها و رنج ها، حق دارند این پیروزی 

را جشن بگیرند. 
خلیل الحیه در جمع فلسطینی هایی که به مناسبت پیروزی در جنگ با رژیم 
صهیونیستی به خیابان ها ریخته بودند اظهار داشت: با اتحاد، دشمن را درهم 

کوبیدیم و ملت با مقاومت متحد شد.
وی افزود: به نتانیاهو اعلام می کنیم که آری ما پیروز شدیم و رزمندگان ما اکنون 
در تونل هایی که تو ادعا می کنی ویران کردی، جولان می دهند. الحیه پایداری 
و مقاومت همه فلسطینی ها در برابر تجاوز وحشیانه رژیم صهیونیستی را ستود. 
وی بیان کرد: خانه های ویران شده توسط اشغالگران را دوباره می سازیم و لبخند 
و امید را به داغدیدگان باز می گردانیم. عضو دفتر سیاسی حماس گفت: مقاومت 
سپر، دژ، عزت، کرامت و امید ملت ما است. الحیه به همه فرماندهان مقاومت بویژه 
ابوخالد الضیف فرمانده کل گردان های شهید عزالدین قسام درود فرستاد. کابینه 
رژیم صهیونیستی پس از11روز ناتوانی در متوقف کردن حملات موشکی گروه های 
مقاومت در غزه، پنجشنبه شب در یک نشست 3 ساعته به طور  اجماع با آتش بس 
موافقت کرد. این آتش بس از ساعت ۲ بامداد روز جمعه، میان گروه های فلسطینی و 

رژیم صهیونیستی برقرار شد و ملت فلسطین پیروزی مقاومت را جشن گرفتند.
 

رئیس جمهور تاکید کرد: 

کمر تحریم و کرونا را می شکنیم 
رئیس جمهور تاکید کرد: تا پایان این دولت، کمر کرونا و تحریم را خواهیم شکست.
روحانی در مراسم بهره برداری از طرح های ملی وزارت نفت گفت: طی دو سه ماه 
اخیر از مهمترین دغدغه هایم رفع دو مسئله کرونا و تحریم بود که به فضل خداوند 
کمر هر دو را خواهیم شکست به ویژه اینکه آن ها در وین قبول کرده اند که تحریم های 

اصلی از نفت و پتروشیمی گرفته تا بیمه و بانک مرکزی و کشتیرانی برداشته شود.
وی اضافه کرد: با ورود واکسن های خارجی و همچنین واکسن های داخلی کرونا 
نیز انشاء الله تا پایان این دولت کمر کرونا نیز شکسته خواهد شد اگرچه رعایت شیوه 

نامه ها باید تا پایان سال و حتی بعد از آن ادامه پیدا کند.

هوای تازه
نگاه به روابط بین الملل و تعاملات جهانی، گویی برای 
برخی از گروه های سیاسی موضوعی جز برقراری چیزی 
مشابه نفت در برابر غذا یا همان حداقل تعامل برای »زنده 
ماندن« نیست. این همان تفاوت هفتم میان دو رویکرد 

»زنده ماندن« و »زندگی کردن« است.  تعاملات بین المللی از سر ناچاری، یا از سر ضرورت، 
همان چیزی است که در نهایت به »زنده ماندن« می رسد. در همین نگاه است که ذاتا 
تعامل بین المللی در چارچوبی امنیتی نگریسته می شود و نه به عنوان یکی از الزامات 

توسعه.
انسان ها و جوامع در ارتباطات و تعاملات است که به رشد و توسعه می رسند. آدمی را در 
جزیره ای تنها تصور کنید؛ با انواع دسترسی به بهترین خوراک ها و نوشیدنی ها، در بهترین 
طبیعت و بهترین مناظر، اما تنها. این تصویر علی رغم همه زیبایی هایش دردناک و کشنده 
است؛ چون آدمی در تعامل با جهان و جهانیان و در ارتباط با دیگران است که معنا می یابد، 

رشد می کند و نهایتا به شکوفایی اش می رسد.
جهان در تعامل است که معنا می یابد و در ارتباطات است که نه تنها انسان ها، بلکه 
جوامع می توانند زندگی کنند. زیستن در جزیره تنهایی، علی رغم تمامی زیبایی ها و شرایط 
مطلوب اش، اسم اش هر چه باشد؛ زندگی نیست! برای »زندگی کردن« لازم است تا جوامع 

به دلایل متعددی با همدیگر ارتباط داشته باشند.
یادگیری و انتقال فناوری

جوامع نیز مانند انسان ها در سایه روابط شان می توانند از همدیگر بیاموزند؛ از تجربیات 
هم درس بگیرند و در نهایت دانش و فناوری را از دیگری وام بگیرند. به این ترتیب هرگونه 
از  یادگیری ها و استفاده  از  ارتباطات و منزوی شدن یعنی محروم کردن خود  کاهش 
تجربیات دیگران. هیچ جامعه ای نمی تواند از آن همه دانش و فناوری جهانی بی نیاز شود و 

خود را مستقل و خودکفا از دیگران تصور کند.
توسعه و سرمایه گذاری

یکی از مهم ترین عوامل و نشانه های توسعه در میزان سرمایه گذاری خارجی، خصوصا 
سرمایه گذاری مستقیم خارجی )FDI( است. سرمایه گذاری خارجی یکی از مهم ترین 
منابع سرمایه ای برای توسعه سریع است. خصوصا زمانی که کشور میزبان و سرمایه پذیر، 
دارای پتانسیل ها و ظرفیت های مناسب برای رشد باشد. منزوی شدن یعنی ربودن فرصت 
رشد و توسعه داخلی. این امر با توجه به این که نیروی کار متخصص بیکار نیز در ایران وجود 

دارد؛ اهمیتی دوچندان دارد.
از دست دادن بازار

کشورهای مختلف، بازارهای همدیگر هستند. هر کشوری در ساده ترین حالت بازار 
محصولات کشورهای دیگر و مقصد گردشگران آن هاست. به این ترتیب کاهش روابط 
بین الملل یعنی کاهش فرصت درآمدزایی برای آن جامعه. کشوری مانند ایران به دلیل 
جذابیت های طبیعی و تاریخی، می تواند درآمدی بسیار فراتر از نفت برای مردمانش 
ایجاد کند. مقایسه با کشورهای همسایه می تواند این تفاوت را آشکارتر سازد، وقتی درآمد 

گردشگر ترکیه بیش از درآمد نفت ایران است.
حذف از ساخت آینده

ساخته  اسرارآمیز  و  مخفی  دالان های  در  مخوف  گروهی  توطئه ای  اساس  بر  آینده 
نمی شود؛ بلکه آینده، برآیند تلاش بازیگران مختلفی است که هر یک بخشی از آینده را 
بر اساس ایده ها و مشارکت خود می سازند. کاهش روابط بین المللی و قهر با سازوکارهای 
جهانی، تنها یک حذف خودخواسته برای ساختن آینده است و قطعا اگر ما خودخواسته 
به حذف خود دست بزنیم؛ یعنی آینده ای که بدون مشارکت ما ساخته می شود، با ارزش ها 

و مطلوبیت های ما فاصله خواهد داشت.
در کل روابط بین الملل برای اندک درآمد نفتی و واردات حداقل های زندگی )مانند دارو( 
نه ارزشی دارد و نه آن قدر جذاب است که چشم انداز جامعه ای با مطلوبیت های ایران 
باشد. در حقیقت روابط بین المللی فرصت »زندگی کردن« است که در آن مانند زندگی 
فردی احترامی است به یادگیری و توسعه، توانمندی اقتصادی و ساختن آینده. ما برای 
»زندگی کردن« نیاز به روابط بین الملل داریم و نه برای زنده ماندن. کسی که می گوید ما 
با تهاتر می توانیم از هزینه تحریم ها بکاهیم؛ به غیر از آن که مکانیزم های امروزِ اقتصاد را 
فهم نکرده؛ همان کسی است که تنها هدف اش »زنده ماندن« است و نه »زندگی کردن«؛ 

درست مانند کسی که تنها چالش تحریم ها را فروش نفت می داند.
راستش هرچقدر که فکر می کنم؛ روابط بین الملل حکم هوای تازه دارد برای کشورها. ما 

می خواهیم زندگی کنیم و برای زندگی کردن به هوای تازه نیاز داریم.
 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات

آیت الله اعرافی در دیدار با مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم:  

اصلاح فرهنگ مصرف آب و برق وظیفه 
شرعی و ملی است

 
امام جمعه قم مصرف افسارگسیخته آب، برق و سایر حامل های انرژی را به زیان کشور 
دانست و گفت: اصلاح فرهنگ مصرف وظیفه شرعی، ملی و انقلابی است.  آیت الله علیرضا 
اعرافی با انتقاد از وضعیت مصرف در جامعه اظهار داشت: مصرف برق، آب، مواد غذایی 
بهینه و سنجیده نیست و در بعضی موارد حالت اسراف دارد.  وی بر ضرورت مدیریت مصرف 
تأکید و آن را وظیفه همگان دانست و تأکید کرد: برنامه ریزان نیز باید راه های بهینه سازی و 
استفاده درست را به مردم آموزش دهند.  امام جمعه قم مصرف افسارگسیخته آب، برق و سایر 
حامل های انرژی را به زیان کشور دانست و خاطرنشان کرد: اصلاح فرهنگ مصرف وظیفه 
شرعی، ملی و انقلابی است و همه مردم باید به این مسئله توجه کنند.  مدیر حوزه های علمیه 
سراسر کشور از مبلغین حوزوی خواست  تا در فعالیت های تبلیغی خود به مقوله فرهنگ سازی 
مصرف بهینه توجه داشته باشند.  آیت الله اعرافی در خصوص اصلاح الگوی مصرف نیز 
از مسئولان خواست در زمینه استفاده از وسایل و سیستم های کم مصرف در بخش های 
عمومی، خصوصی، صنعت، کشاورزی و خانگی سرمایه گذاری لازم را انجام دهند.  وی بر لزوم 
استفاده از انرژی خورشیدی در کشور تأکید کرد و از مسئولان خواست تا تسهیلات، حمایت و 
پشتیبانی های لازم را برای ایجاد نیروگاه های خورشیدی توسط مردم و بخش خصوصی فراهم 
کنند.  به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان قم،امام جمعه قم همچنین از 
اجرای طرح برق امید در کشور تقدیر کرد و گفت: تخفیف به مشترکین خوش مصرف اقدام 
خوبی است و این طرح می تواند با اطلاع رسانی صحیح، نتایج مثبتی به دنبال داشته باشد 
و در این زمینه رسانه ها نیز نقش مهمی به عهده دارند.  مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق 
استان قم نیز در ابتدای این دیدار، گزارشی از آخرین وضعیت صنعت برق استان و مشکلات 
پیش رو در تابستان امسال ارائه کرد.  وی همچنین یادآور شد: سهمیه برق هر استان به صورت 
هفتگی از سوی شرکت توانیر اعلام می شود که عبور از سقف تعیین شده، منجر به اعمال 

خاموشی های اضطراری در استان می شود.
 

رئیس کل دادگستری استان قم تاکید کرد:

برخود قاطع قضایی با سارقان اموال 
عمومی و دولتی 

رئیس کل دادگستری استان قم گفت: با اتخاذ پیشگیری های وضعی و رفع نواقص 
موجود، نرخ ارتکاب جرایم مرتبط با اموال عمومی در حوزه پیشگیری های وضعی بیش 
از ۹۰ درصد کاهش می یابد.  حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری در این زمینه افزود: 
اتخاذ تمهیدات وضعی در حفظ اموال عمومی و حقوق بیت المال ضروری است. وی اضافه 
کرد: با توجه به گزارش کارگروه ویژه پیشگیری از سرقت استان، از ۵1 دستگاه دولتی 
و عمومی بازدیدهای تخصصی و میدانی به عمل آمده و متعاقب آن موارد نیاز به اصلاح و 
یا مواردی که در آن ها فقدان ملاحظات وضعی مشاهده گردیده به سازمان ها اعلام شده 
است. وی ادامه داد: با توجه به پیشگیری های وضعی و نتایج حاصل از آن در حوزه کاهش 
جرائم و افزایش ریسک و هزینه ارتکاب جرم و همچنین کاهش زیان ناشی از جرم به جامعه 
و بیت المال، ضرورت دارد با قید فوریت مدیران دستگاه های دولتی و عمومی تدابیر لازم را 
در این خصوص اعمال نمایند. مظفری ضمن تشکر از اقدامات دستگاه های دولتی، گفت: 
معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم موظف است مراتب را تا حصول نتیجه پیگیری و 
هرگونه قصور و یا تقصیر مسئولان در امر صیانت از اموال عمومی، دولتی و حقوق بیت المال 
را رصد و برای پیگیری قضایی به دادستانی اعلام نماید. وی همچنین با تاکید بر تصریح 
قانون مجازات اسلامی مبنی بر تشدید مجازات سارقان اموال عمومی و دولتی، یادآور شد: 

دستگاه قضایی به صورت ویژه و با قاطعیت به این پرونده ها رسیدگی خواهد کرد.
 

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم تاکید کرد

لزوم مدیریت مصرف برق ادارات 
در ماه های آینده 

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم از ضرورت مدیریت مصرف برق در ادارات 
استان با توجه به کاهش بارش ها و همچنین در پیش بودن فصل گرما و احتمال قطعی 
برق سخن گفت و بر آن تأکید کرد.  محمدرضا گروسی بیان این که آمار مرکز بهداشت 
استان از کاهش چند درصدی رعایت شیوه نامه های بهداشتی در ادارات و دستگاه های 
اجرایی استان حکایت دارد خاطرنشان کرد: ابلاغیه هایی در این موضوع و در چند نوبت 
به مدیران استان داده شده که مدیران هم موظف به رعایت آن ها هستند، ضمن آن که 

بخشی از این عدم رعایت ها مربوط به مراجعه کنندگان به دستگاه های اجرایی است.

اخبار

 

علی لاریجانی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهوری پنجشنبه شب طی گفت و گویی 
در محیط کلاب هاوس گفت: حداقل ا گفت :اینکه 
افراد یا باید اصولگرا باشند یا اصلاح طلب عقلانی 
نیست این ها در دو دهه اخیر ایجاد شده، ابتدای 
انقلاب جریان اصلی انقلاب افرادی چون شهید 
مطهری، شهید بهشتی، باهنر و مفتح و آیت الله 
باید  الله هاشمی بود. امروز هم  خامنه ای و آیت 
چنین افرادی باشند؛ جبهه انقلاب یعنی همه مردم 
ایران یعنی، رهبران واقعی نه افرادی که با سنگ و 

مهره و کفش پرانی بخواهند انقلابی باشند. 
سخنان لاریجانی که از ساعت ۲1 پنجشنبه بطور 
همزمان از چند اتاق در کلاب هاوس و دیگر شبکه 
های اجتماعی پخش می شد و هزاران نفر پرسش 
و پاسخ ها با او را در باره موضوعات مختلف به مدت 

نزدیک به چهار ساعت دنبال کردند.
علی لاریجانی در محیط کلاب هاووس افزود:با 
ورودم به عرصه انتخابات گویا مرتکب گناه کبیره 
شده ام.مشاور مقام معظم رهبری افزود: با ورودم 
به عرصه انتخابات به گونه ای برخورد شد گویا وارد 

منطقه ممنوعه شده ام . 
با  وی در مورد حواشی به وجود آمده در ارتباط 
ورودش به این عرصه گفت: این همه توهین و تحقیر 
درست نیست انتخابات باید با نشاط و اخلاق توام 

باشد .
به دو دلیل مهم مصمم به حضور شدم 

لاریجانی درباره دلایل حضور و ثبت نام خود در 
انتخابات گفت: به دو دلیل مهم مصمم به حضور 
شدم. یکی تدارک فضایی بود که با الفاظی مانند 
بود که صورت  انقلاب شرایط طوری شده  جبهه 
انتخابات مخدوش شده و حالت رقابت از بین می 
رود. این وضع با یاسی که مردم از شرایط اقتصادی 
پیدا کرده بودند، کلیت کشور را تهدید می کرد و 
دشمن را مصمم می کرد که با مشارکت کم، فشارها 

بر مردم را زیادتر کند.
مسیر  که  شد  این  من  برداشتم  داد:  ادامه  وی 
طراحی شده نمی تواند مشکلات داخلی را حل 
کند. با تجربه اجرایی من در بخش های مختلف، 
می  شوم.  صحنه  وارد  باید  که  کردم  احساس 
دانستم در انتخابات با چه مسائلی در کشور مواجه 
خواهیم بود. دولت بعد باید هم مسائل بین المللی 
و اقتصادی را حل کند و هم وفاق بین المللی ایجاد 
کند. با توجه به تجربه ام در بخش های مختلف 
فرهنگی، امنیتی، تقنینی و دیگر بخش ها، وظیفه 
ای بر دوش خود احساس کردم که وارد انتخابات 

شوم.
حضور من در  انتخابات گناه کبیره یا ورود به 

منطقه ممنوعه نبود
در   من  حضور  البته  اینکه  به  اشاره  با  لاریجانی 
انتخابات گناه کبیره  یا ورود به منطقه ممنوعه نبود؛ 
گفت: این میزان توهین درست نیست. انتخابات 
پدیده مبارک برای کشور و مظهر اراده ملت است 
و باید با نشاط و اخلاق توام باشد. به جای ایجاد 
انواع تهمت ها باعث کسالت مردم  فضای نشاط 

شده است و باعث خواهد شد برنامه های کاندیداها 
مسائل  در  پیچیدگی  دلیل  به  امروز  نشود.  دیده 
کشور، باید فضای طرح سوالات جدی فراهم کنیم. 
از این طریق سرنوشت 8۲ میلیون نفر باید به درستی 
انتخابات،  صحنه  در  پاشی  خاک  با  و  خورد  رقم 

سرنوشت مردم را تباه می کنند.
لاریجانی درپاسخ به این سوال که با چه هدفی 
ترکیب چکش و دادگاهی که در روز ثبت نام به کار 
برد؛ گفت: حرف من درست مورد توجه قرار نگرفت. 
منظور من این بود فضای اقتصاد جای پادگان و 
حوزه قضایی نیست. چون در پادگان سلسله مراتب 
حکم  هم  قضاوت  در  و  شود  می  پیشرفت  باعث 
قاضی ملاک است اما اقتصاد جای روابط عرضه 
مطالب  موضوع  این  به  واکنش  در  تقاضاست.  و 
عجیبی مطرح شد اما من با پادگان مخالف نیستم 
و برای نیروهای مسلح و قضات شریف هم احترام 
قائلم. نمی توانیم وسط اتوبان درس نهج البلاغه 
گذاشت. هر چیزی جای خود را دارد و حوزه اقتصاد 

حوزه روابط طبیعی است.
بنا ندارم کنار روم و وظیفه ای بر دوش خود 

احساس می کنم
لاریجانی با اشاره به اینکه دسته بندی های امروز 
اصلاح طلب و اصولگرا را چندان قبول ندارم، گفت: 
جامعه هم چندان پی این دسته بندی ها نیست و 
بیشتر در پی فردی هستند که مشکلات آن ها را 
حل کند. بنا ندارم کنار روم و وظیفه ای بر دوش 
خود احساس می کنم. بحث هایی که درباره دولت 
من و اینکه دولت سوم روحانی خواهد بود، چندان 
اخلاقی نیست. در تاریخ پس از انقلاب مشی هیچ 
روسای  است.  نبوده  هم  مانند  ها  دولت  از  کدام 
جمهوری برای خود راه دارند و از نظر عملیاتی هم 
متفاوت هستند. نباید با انگ زدن ها مسائل لوث 

شود. 
وی افزود: عده ای امروز حرف از جوانگرایی می 
صداوسیما  پیش  سال   ۲۰ من  که  درحالی  زنند 
در  دلیل  همین  به  و  کردم  می  اداره  جوانان  با  را 
صداوسیما توسعه رخ داد. اگر ما به وفاق ملی نیاز 
داریم جز وحدت در عین کثرت چاره ای نداریم. 
در موضوع تولید داخل هم در صدا وسیما اقدامات 
بسیاری انجام شد و موارد مورد نیاز را در داخل و 
شرکت های داخلی تولید شد. در زمینه تولیدات 
فاخر هم تلاش زیادی انجام شد. شورایی تشکیل 
شد و از مرحوم شجریان هم دعوت شد در این شورا 
این  به  بسیاری  انتقادات  که  باشد  داشته  حضور 

موضوع شد.
وی ادامه داد: من به انتقاد روی بازی دارم اما یک 
مدیر نباید در برابر بعضی ایرادهای سلیقه ای هم 
تسلیم شود. در مسائل اجرایی با دولت فعلی حتما 
متفاوت خواهم بود؛ کار اجرایی نیاز به وقت گذاری 

و تسلط بر کار دارد. 
ظریف فرد توانایی هستند

لاریجانی در پاسخ به سوالی در مورد تفاوت شما 
گذشته  سال   8 در  چرا  چیست،  ظریف  آقای  با 
به  اگر  وارد نکردید،  ایشان  به  را  امروزتان  نقدهای 

این دولت انتقاد دارید چرا هیچ اقدامی برای حل 
مشکلات اقتصادی مردم مطرح نکردید، افزود: من 
آقای ظریف را فرد بسیار توانایی در بحث دیپلماسی 
در  که  بودند  وزرایی  بهترین  جزو  شاید  و  می دانم 
توانایی  فرد  ایشان  کردند.  عمل  خوب  مذاکرات 
هستند و برخی فحاشی ها به ایشان را واقعا قبول 
ندارم. اما بله در برجام اشکالاتی وجود داشته است، 
یک بار در نامه ای به مقام معظم رهبری گفتم از ۷ 

خط اصلی دو مورد به خوبی اجرا نشدند.
خودم  نظر  کشور  امور  اداره  در  من  افزود:  وی 
را داشتم، یک جایی مثل برجام لازم می دانستم 
کمک کنم. البته اگر جایی در مذاکرات روند پیش 
می رفت که درست نبود به دوستان مذاکره کننده 
می گفتیم بر گردند. درباره مکانیزم ماشه ما تئوری 
دیگری داشتیم، اما بالاخره نتوانستند این مسئله را 

حل کنند.
رییس سابق مجلس خاطر نشان کرد: سلیقه من 
در کشور متفاوت است اما برای حل مشکلات به 

همکاری قوای سه گانه معتقد هستم.
 سازشکاران گروه هایی هستند که افراط 

می کنند
لاریجانی به این سوال که گفتید کشور را نباید 
به سازشکاران داد، عده ای گفتند در این صحبت 
شما از بخش دیپلماسی کشور انتقاد کرده اید، در 
این رابطه روشنگری می کنید، شما از طراحان نگاه 
به شرق هم بودید، دکتر ظریف گفتند برای رابطه 
خوب داشتن با شرق مستلزم رابطه خوب با غرب 
است، با این موضوع موافق هستید، این گونه پاسخ 
داد: مطلب مشخص است و منظور من دستگاه 
دیپلماسی ما نیست، سازشکاران گروه هایی هستند 
که افراط می کنند و در گروه هایی در خارج از کشور 

هستند. 
وی افزود: در نطق من گفتم تعامل هوشمندانه با 
غرب رخ بدهد و شرق هم همکاری صورت بگیرد، 
برنامه ما هم این است. همین برنامه ۲۵ ساله که با 
چین وجود دارد هم به این روند است. این حرف ها 
که می گویند جزیره فروختیم درست نیست. این 
کار را باید با روسیه انجام بدهیم و اگر کشور اروپایی 

قدرتمند قوی بخواهد هم باید انجام بدهیم.
حداقل برای 2۰ سال آینده باید اقتصاد 

مسئله اصلی کشور شود
رییس پیشین مجلس شورای اسلامی در ادامه 
تاکید کرد: حداقل برای ۲۰ سال آینده باید اقتصاد 
مسئله اصلی کشور شود و جهات دیگر ذیل این قرار 
بگیرد و  کمک کننده به این وضع شود و سلیقه من 

این هست.
وی همچنین در مورد مالیات بر مسکن هم گفت: 
در این زمینه حرفهایی که زده شده دقیق نیست 
بودم  موافق  موقع  و من همان  نوشت  نامه  دولت 
و هم امروز موافقم. اما شرایط برای این کار آماده 
نیست یعنی نقدینگی اگر به سمت مسکن برود، به 
نفع است هر چند ممکن است در تولیدات صنعتی 
بهتر باشد ولی وقتی زمینه مناسب نیست، صنعت و 
کارخانجات مربوط به همراه می افتد ولی الان موقع 
شخص  بحث  نپذیرفت.  هم  مجلس  نیست  اش 

نیست مجلس نپذیرفت.
در مورد محل تولد نجف تخریبهایی از این 

جهت شروع کردند
ریاست  انتخالات  دوره  سیزدهمین  داوطلب 
در خصوص  دیگری  به سوال  پاسخ  در  جمهوری 
برخی مطالب مطرح شده درباره محل تولد خود 
گفت: در مورد محل تولد نجف تخریبهایی از این 
ملاک  خون  حقوقی  نظر  از  کردند.  شروع  جهت 
است پدر من آیت الله آملی لاریجانی است. جد ما 
مرحوم آیت الله  محسن اشرفی بوده که ایشان هم 
در شهرستان بهشهر ایران است. مسئله ایرانی بودن 
به خون است و نه به جغرافیا یا من در آنجا متولد شدم 
و در سن شش یا هفت سالگی هم برگشتیم به ایران.

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی ایران، گفت: انتخابات ریاست جمهوری قطعا 
به مرحله دوم کشیده می شود و احتمال می دهم شاهد دوگانه جهانگیری و لاریجانی در این 

مرحله باشیم. 
محمد عطریانفر درباره فضای انتخابات ریاست جمهوری، گفت: با توجه به اینکه گروه های 
سیاسی نتوانستند از 6 تا یک ماه قبل روی چهره های سیاسی متمرکز شوند، انتخاب و 
گزینش افراد به دقیقه ۹۰ رسید. از این جهت وضعیت کنونی به گونه ای نیست تا خیلی 

مطابق با برخی از پیش بینی های گذشته حرکت کنیم.
عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی ادامه داد: با توجه به آنکه ۴۰ نفر از داوطلبان 
ریاست جمهوری شخصیت های شاخص هستند، پیش بینی می کنم که ۷ تا 1۰ نامزد تایید 

صلاحیت شوند که از میان آنها سه نامزد چهره  شاخص و مهم رقابت انتخابات خواهند بود.  
عطریانفر ادامه داد: رقابت اصلی انتخابات ۲8 خرداد میان اسحاق جهانگیری، سید ابراهیم 
رییسی و علی لاریجانی خواهد بود و ممکن است کنار آنها چهره های کمکی هم حضور داشته 
باشد. به این معنا که مسعود پزشکیان در عرصه رقابت ها گفتمانش با جهانگیری و سعید 

جلیلی هم ممکن است گفتمانش با رییسی همسو باشد.
وی ادامه داد: جلیلی در گفت و گوها و مناظره ها با رییسی همسویی می کند و تا آخر 

می ماند اما در بزنگاه انصراف می دهد.

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی، افزود: جهانگیری، محمد شریعتمداری و 
مسعود پزشکیان که به احتمال زیاد تایید صلاحیت می شوند طبق توافقی که در نهاد اجماع 
ساز صورت گرفته، در هفته پایانی پس از مشخص شدن نتایج نظرسنجی به نفع یک نفر کنار 

می روند.  
عطریانفر افزود: جهانگیری در انتخابات پاسخگوی انتقادات به دولت است و از این فرصت 
برای ترویج و تبلیغ و بیان دیدگاه ها و جهت گیری های کل کشور استفاده می کند و بر آرای 

منفی خود فائق آمده و دوستان دیگر به نفع او از صحنه خارج می شوند.
این فعال سیاسی یادآور شد: قطعا انتخابات به مرحله دوم کشیده می شود و احتمال 
می دهم شاهد دوگانه جهانگیری و لاریجانی در مرحله دوم باشیم چون رییسی در دور گذشته 
انتخابات ریاست جمهوری )سال ۹6( که مشارکت خیلی بالا و حدود ۴۰ میلیون بود حداکثر 

16 میلیون رای آورد. پیش بینی می کنم که رای او به مرز 1۰ یا 11 میلیون برسد.
وی ادامه داد: از آنجایی که پیش بینی می کنم مشارکت بالای ۵۵ درصد باشد رییسی 
و  آن لاریجانی  از  نهایی  رقابت  در مرحله دوم هم  و  یابد  توفیق  اول  در مرحله  نمی تواند 
جهانگیری است. این فعال سیاسی، سعید محمد، حسین دهقان و رستم قاسمی را ذیل 
محسن رضایی طبقه بندی کرد و گفت: اگر چه چهره جوانتری مثل محمد یا دهقان که 
تاحدودی خود را اصلاح طلب معرفی می کند یا رستم قاسمی خیلی حرفی برای گفتن ندارند.  

محمد عطریانفر:

 رقابت نهایی انتخابات احتمالا میان جهانگیری و لاریجانی است

علی لاریجانی : 

جبهه انقلاب، مردم هستند نه تندروها و کفش پراکن ها
محمدجواد آذری جهرمی *

 عضو شورای وحدت با پیش بینی کنار کشیدن رستم 
قاسمی و سعید محمد به نفع رییسی در انتخابات، گفت: 
پنج نفر از نامزدهای جریان اصولگرا حتما به نفع رییسی 
کنار می روند، منتها ممکن است پس از مناظرات این کار 

را انجام دهند. 
محمدجواد محمدی نوری در گفت و گویی ، سیزدهمین 
دوره انتخابات ریاست جمهوری را حساس  و مهم  توصیف 
رییس جمهوری  فردی  انتخابات  این  در  گفت:  و  کرد 
می شود که با مسایل داخلی و مشکلات بین الملل مواجه 

است و باید تهدیدها را به فرصت تبدیل کند
دبیرکل جمعیت جوانان انقلاب اسلامی، انتخابات ۲8 
خرداد را دوقطبی و رقابت اصلی را میان علی لاریجانی 
فضای  درباره  و  کرد  پیش بینی  رییسی  ابراهیم  سید  و 

انتخابات گفت: باید تلاش کرد تا همه مردم در سرنوشت 
کشور شریک باشند چون قهر با انتخابات موجب تضعیف 

کشور می شود.
محمدی نوری درباره حضور محسن رضایی در انتخابات 
عنوان کرد: رییس ستاد جوانان رضایی در سال ۹۲ بودم 
و او شاید سبد رای آن سال را نتواند بدست بیاورد. پنج نفر 
از نامزدهای جریان اصولگرایی حتما به نفع رییسی کنار 
می روند منتها آنها ممکن است در مناظره بمانند و بعد از 
مناظره کنار بروند. همینطور که داوطلبان اصلاح طلب 

عده ای سپر دفاعی برخی از نامزدها هستند.
وی پیش بینی کرد که رستم قاسمی و سعید محمد در 
ادامه رقابت ها به نفع رییسی کنار بروند و افزود: سردار 
دهقان هم در انتخابات محکم ایستاده است. ضرغامی 

و دیدگاه های خوبی  نگاه ها  و  انتخابات می ماند  در  هم 
خواهد داشت. محمدی نوری با پیش بینی اتفاقات بزرگ 
پس از انجام مناظرات، کشیده شدن انتخابات به دور دوم 
اگر فضای  و گفت:  به مشارکت مردم دانست  وابسته  را 
انتخابات کمی داغ تر شود و مردم بتوانند به برنامه ها رای 
دهند. به عنوان یک فعال سیاسی آرزو می کنم مردم در 
چارچوب نظام مقدس جمهوری اسلامی به جایی برسند 
که بجای فرد، به برنامه رای دهند. زیرا در چهاردهه گذشته 
هر رییس جمهوری که بر سر کار آمد طبق نظر شخصی 
اظهار کرد:  اصولگرا  فعال  این  کرد.  اداره  را  خود کشور 
رییسی با لاریجانی رقابت خواهد داشت اما با این اوضاع 
و احوال، احتمال اینکه رییسی در دور اول به پیروزی برسد 

خیلی زیاد است.

یک فعال اصولگرا:

نامزدهای اصولگرا پس از مناظرات به نفع رییسی کنار می روند
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هر کسی بچه داری کرده باشد می داند که یک کودک خردسال زیاد دچار شکم درد 
می شود. این شکم درد چه به دلیل پُر شدن معده بعد از غذا باشد و چه صرفاً جلب توجه، 
به هر حال مشکلی عجیب و ناآشنا برای بچه ها نیست. ناراحت کننده ترین قسمت ماجرای 
شکم درد بچه ها این است که نمی دانیم چه زمانی باید آن را جدی بگیریم و نگران باشیم.

از کجا باید بفهمیم شکم درد کودک نشان دهنده ی مشکلی در سلامتی اوست یا دردی 
بی خطر است که خودش برطرف خواهد شد؟

بچه ها نمی توانند احساس دردی را که در بدن خود دارند خوب بیان کنند و به ما انتقال 
بدهند، چون هنوز یاد نگرفته اند. اما این به عهده ی شماست که به دنبال علامت هایی 

بگردید که ممکن است لازم باشد کودک را به پزشک برسانید.
همچنین لازم به یادآوری است که شکم درد در بچه ها اغلب به دلیل استرس است که 
نیازی به مراجعه به پزشک ندارد. شکم درد کودکان می تواند ناشی از اندوه، استرس و یا 
اضطراب باشد. هرچند این نوع درد بیشتر در میان بچه های سنین دبستان شایع است، 
اما بچه های کوچک تر از پنج سال هم می توانند به خاطر استرس زیاد دچار شکم درد 
شوند. علائم زیر را بررسی کنید تا متوجه شوید باید شکم درد کودک را جدی بگیرید یا نه.  
اگر این نشانه ها را ندیدید بدانید که شکم درد کودک می تواند بیشتر جنبه ی روانی داشته 
باشد تا جنبه ی فیزیکی. اما اگر این علائم وجود داشتند باید آن ها را جدی بگیرید. پدر و 
مادر نباید خودشان میزان شدت درد را قضاوت و سنجش کنند و طبق آن تصمیم بگیرند 
به کودک دارو بدهند یا نه. بلکه اگر فکر می کنند شکم درد کودک به دلیل چیزی ساده 
مثلًا کار نکردن شکم است، ضرری ندارد که به کودک ملین بدهند. اگر شکم درد کودک 
زیاد بود، بهترین کار این است که کودک را به پزشک نشان دهید. علائم به شرح زیر است:

کودک دائم از شکم دردش می نالد
اگر کودک شما بیشتر از حد معمول از شکم درد شکایت می کند ممکن است علامت 
این باشد که درد او شدید است. ببینید آیا می توانید حواس کودک را از دردی که دارد پرت 
کنید. اگر بازی یا کارتون مورد علاقه اش نتوانست توجه او را از دردی که دارد پرت کند، 
پس احتمالًا علتش این است که شکم درد واقعاً اذیتش می کند. اگر شکم درد شدید است 
و کودک نمی تواند به آن بی توجه باشد، با پزشک تماس بگیرید. اگر درد آن قدر زیاد نیست، 
به سن کودک توجه کنید. بچه هایی که نمی توانند درد خود را به خوبی بیان کنند باید 
سریع تر به پزشک رسانده شوند. اما بچه هایی که می توانند به شما توضیح بدهند دردشان 
در چه قسمتی است و چه احساسی دارد، به شما فرصتی جهت ارزیابی می دهند که 

تصمیم بگیرید او را فوراً به پزشک برسانید یا نه.
شکم درد کودک در قسمت پایین سمت راست شکم اوست

مهم است که بفهمید ناحیه ی درد کجاست. زیرا درد در قسمت های خاصی از شکم 
می تواند علامت مشکلی جدی تر باشد. اگر درد در قسمت پایین سمت راست شکم باشد، 
خصوصاً اگر نسبت به لمس حساس شده باشد، باید فوراً اقدام کنید. این درد می تواند 
نشان دهنده ی مشکلی مانند آپاندیسیت یا پیچش تخمدان باشد. پیچش تخمدان زمانی 
است که تخمدان خودش پیچ می خورد و در نتیجه رگ های خونرسان به آن مسدود 

می شوند.
شکم درد کودک در پشت یا کشاله ران نیز احساس می شود

اگر درد در پشت یا ناحیه کشاله ران کودک نیز احساس می شود، پس شاید شکم درد 
کودک به قسمت های دیگری از بدن او ربط داشته باشد، مثلًا کلیه ها یا مثانه و سیستم 
ادراری. ممکن است در این قسمت ها عفونتی رخ داده باشد یا مشکلی مانند سنگ کلیه 
وجود داشته باشد. علامت دیگر هم این است که کودک با درد ادرار کند. اگر کودک ابراز 
می کند که هنگام ادرار کردن شکم درد دارد ممکن است به دلیل عفونت مجاری ادراری 
باشد. در مورد پسربچه ها، اگر شکم درد همراه با درد در کشاله ران باشد، باید بیضه ها را از 

جهت درد یا تورم و یا تغییر رنگ بررسی کنید.
کودک زیاد استفراغ می کند و شکم درد دارد

استفراغ هیچ وقت شوخی نیست و نمی توان آن را سرسری گرفت. بعضی از بچه ها کلًا 
نسبت به بچه های دیگر بیشتر استفراغ می کنند؛ اما استفراغ بیش از حد، یعنی کودک 
بارها و بارها استفراغ کند، می تواند علامت هشداردهنده ای باشد؛ خصوصاً اگر کودک 

نتواند مایعات یا غذایی را در معده اش نگه دارد.

استفراغ در کودکان فوراً منجر به دهیدراته شدن بدن می شود که نشان دهنده اش، 
کم شدن ادرار در طول روز است. اگر مقدار ادرار به اندازه ی قابل توجهی کاهش یافته، 

می تواند علامت دهیدراته شدن بدن باشد.
کودک تب و شکم درد دارد

بچه ها زیاد تب می کنند. تب، شیوه ی بدن برای واکنش نشان دادن به یک عفونت یا درد 
است و می تواند نسبتاً بی خطر باشد. اما به هر حال نباید آن را نادیده بگیرید، خصوصاً اگر 
با شکم درد همراه باشد. بچه هایی که تب همراه با شکم درد شدید دارند باید از جهت هر 
نوع عفونت شکمی یا عفونت های ادراری و کلیوی معاینه و بررسی شوند. درد در قسمت 
بالای شکم همراه با تب و سرفه می تواند علامت عفونت در قسمت پایین ریه باشد که به 
صورت شکم درد احساس می شود. شکم درد همراه با تب باید جدی گرفته شده و توسط 

پزشک بررسی شود.
در  و  زیاد خواب آلود است  دارد،  درد  دارد، شکم  تب  متوجه شدید کودک شما  اگر 
مدفوعش خون وجود دارد با پزشک تماس بگیرید. این علائم می توانند نشان دهنده ی 

عفونت یا حتی پایین بودن فشارخون و یا خونریزی باشند.
کودک شکم درد و نفخ دارد

شکم دردی که با نفخ زیاد همراه است می تواند علامت یبوست شدید باشد که این را نیز 
نباید نادیده بگیرید. خصوصاً در مورد کودکانی که هنوز خوب حرف نمی زنند و نمی توانند 

احساس درد و ناراحتی خود را بیان کنند.
شکم درد با نفخ می تواند نشان دهنده ی مشکل بی خطری مانند یبوست باشد اما 
یبوست هم گاهی می تواند جدی و خطرناک شده و حتی لازم شود مدفوعی که گیر کرده 
خارج شود. شما باید به تغییرات مدفوع کودک نیز دقت کنید. علائم یبوست جدی شامل 
سخت شدن مدفوع، مدفوع ساچمه مانند، یا خون در مدفوع می شود که به دلیل یبوست، 

پارگی های کوچکی در اطراف مقعد یا هموروئید داخلی یا خارجی ایجاد شده است.

کودک شکم درد دارد و رنگ استفراغش عادی نیست
نه تنها باید به تعداد دفعات استفراغ کودک توجه کنید بلکه باید به رنگ آن نیز دقت 
نمایید. استفراغ سبز می تواند علامت انسداد در روده باشد. گاهی افراد هنگام استفراغ، 
ماده ای زرد و سبزرنگ نیز بالا می آورند؛ اما شکم درد همراه با استفراغ سبز چیزی است که 
هرگز نباید آن را نادیده بگیرید و باید هر چه زودتر به پزشک مراجعه کنید. استفراغ خونی 
نیز علامت این است که مشکل جدی تری وجود دارد. بچه هایی که زیاد استفراغ کرده اند 
می توانند گاهی خون بالا بیاورند. علت خون در استفراغ بچه ها می تواند ناشی از خونریزی 
بینی یا خونریزی در دهان ناشی از افتادن دندان هم باشد. شکم درد و استفراغ خونی 

چیزی است که بررسی پزشکی لازم دارد، حتی اگر اورژانسی نباشد.
شکم درد کودک با خون در مدفوع همراه است

هرچند خوشایند نیست اما اگر کودکتان شکم درد دارد باید مدفوع کودک را از جهت 
دلایل  می تواند  استفراغ،  در  خون  مانند  مدفوع،  در  خون  کنید.  بررسی  خون  وجود 
خطرناک یا بی خطر داشته باشد. اگر کودک یبوست دارد، فشار آوردن مدفوع و زور زدن 

برای بیرون راندن مدفوع از رکتوم می تواند باعث شود خون همراه با مدفوع خارج شود.
اگر خونی که در مدفوع می بینید بیشتر از یک رگه است، با مدفوع قاطی شده یا مدفوع 
دارای ظاهری سیاه رنگ و قیرمانند است، این ها علامت مشکلی جدی هستند که سبب 
خونریزی شده، مثلًا عفونت یا التهاب در روده. در این موارد قطعاً مراجعه به پزشک یک 

ضرورت است.
شکم درد کودک با علائمی از آلرژی همراه است

شاید عجیب به نظر برسد؛ اما شکم درد می تواند علامتی از آلرژی هم باشد که البته 
به معنی این نیست که نادیده اش بگیرید. به کودک توجه کنید و ببینید علائم دیگری از 
آلرژی را دارد یا نه، مثلًا کهیر، سرگیجه، تهوع، مشکل در تنفس، استفراغ یا بی حالی. این 
علائم می توانند با یک واکنش آلرژیک شدید مرتبط باشند که به آن آنافیلاکسی می گویند 
و باید هر چه سریع تر با اورژانس تماس بگیرید. اگر می دانید کودکتان آلرژی دارد و دچار 
آنافیلاکسی شده و اپی نفرین در دسترس دارید باید سریع تر آن را تزریق کنید تا جلوی 

عوارض شدیدتر یا مرگ را بگیرید.
کودک خیلی کوچک است

در مورد بچه های کوچک که نمی توانند حرف بزنند و دردشان را بگویند، نمی توانید 
متوجه شوید چه زمانی شکم درد دارند، چه برسد به اینکه متوجه شوید دردشان شدید یا 
خفیف است. اسهال و استفراغ در کودکی که کمتر از سه ماه دارد نیازمند معاینات پزشکی 

است. در مورد کودک زیر سه سال که تب کرده است نیز همین طور است.
شکم درد کودک مدام تکرار می شود

کودکتان به طور مداوم همین شکم درد را دارد؟ شاید هر دو سه روز یا یک روز در میان 
رخ می دهد اما اگر متوجه شدید علائم مشابهی مکرراً وجود دارند باید به پزشک مراجعه 
کنید، حتی اگر این علائم خفیف به نظر برسند. هر شکم دردی که ادامه دار شود، خصوصاً 
به مدت یک هفته، نیاز به بررسی پزشکی دارد. شکم دردهای مکرر می توانند به دلیل 
یبوست، اسهال، بیماری التهابی روده، عدم تحمل یک ماده غذایی، ریفلاکس اسید، 
عفونت مجاری ادراری یا بسیاری از عوامل دیگر باشد. اگر کودک رنگ پریده است، تب دار 
است، نمی تواند چیزی بخورد، زیاد خسته است یا وزن کم کرده، او را به پزشک نشان 

دهید.
البته علت شکم دردهای مکرر به راحتی تشخیص داده نمی شود و نیاز به پیگیری دارند، 
یعنی خوب است چیزهایی مانند علائم، چه زمانی از روز رخ دادن شکم دردها گذشته، 
غذاهایی که کودک می خورد، عوامل استرس برانگیز یا رفتارها و آخرین باری که شکم 
کودک کار کرد را یادداشت کنید. این اطلاعات همراه با مشاهدات والدین به احتمال زیاد 

به تشخیص دقیق تر کمک می کنند.
شکم درد کودک با مشکلات تنفسی همراه است

احتمالًا فکر می کنید پنومونی فقط مشکلات تنفسی ایجاد می کند اما این بیماری 
می تواند باعث شکم درد هم بشود، خصوصاً در بچه های بسیار کوچک. اگر کودکتان به 
سختی نفس می کشد، سرفه های غیرقابل کنترل دارد و تب نیز کرده است، یا استفراغ 

همراه با سرفه دارد حتماً به پزشک مراجعه کنید.

دل درد کودکان از نگاه متخصصان؛

شکم درد بچه ها چه زمانی نگران کننده است؟

چربی سوزهای خوشمزه؛  متخصص بیماری های عفونی و گرمسیری:

ماسک زدن جایگزین فاصله  فیزیکی نمی شود
متخصص بیماری های عفونی و گرمسیری گفت: ماسک زدن جایگزین رعایت 
فاصله گذاری فیزیکی نمی شود چرا که در کنار رعایت فاصله اجتماعی باید از 

ماسک نیز استفاده کرد. 
عاصفه عباس زاده با تاکید براینکه مردم با رعایت پروتکل های بهداشتی، از حضور 
در مناطق پرخطر و آلوده خودداری کنند، افزود: علاوه براینکه فاصله اجتماعی 
باید رعایت شود  استفاده از ماسک استاندارد نیز باید همراه با حفظ این فاصله 

انجام شود.
وی اظهار داشت: خواب کافی، خنده کافی، مصرف مایعات و میوه جات کافی 
نقشی اساسی در تقویت سیستم ایمنی بدن به منظور پیشگیری از کرونا ایفا 

می کند.
 این متخصص بیماری های عفونی و گرمسیری همچنین با اشاره به تاثیر مهر و 
محبت در تقویت سیستم ایمنی بدن گفت: در حال حاضر مقالات معتبر علمی 
در دنیا نیز نشان می دهد، بی توجهی و بی مهری به میزان شدیدی سیستم ایمنی 
بدن را تضعیف و ابتلا به برخی از بیماری ها نظیر سرطان و سکته قلبی را افزایش 

می دهد.
انواع  و  از مصرف سموم شناخته شده  این عامل بیش  به گفته عباس زاده، 
بیماری های زمینه ای همچون دیابت می تواند خطر ابتلا به سرطان وسکته قلبی 

را افزایش دهد.
وی افزود: بنابراین در سطح کلان جامعه باید برای سلامت روان شهروندان نیز 
بودجه کافی اختصاص داده شود. بدون شک برنده پاندمی کرونا نیز یک کشور با 
تامین زمان، اعتبارات و نیروی انسانی ماهر و مکفی برای مقابله با این بحران است.

حفظ مسئولیت شهروندی؛ نیازمند فرهنگ سازی
عباس زاده در ادامه با اشاره به اهمیت حفظ مسئولیت شهروندی در این مقطع 
تاریخی تاکید کرد: حفظ و پذیرش این مسئولیت مستلزم فرهنگ سازی در کشور 

است.
باید  ارباب رجوع در شرایط فعلی  با یک  وی افزود: به عنوان مثال، برخورد 

مثبت اندیشی و همدلی را تقویت کند و این مهم نیازمند آموزش است.
عباس زاده یادآور شد: امروز تبعات روانی بحران کرونا می تواند کادر بهداشت و 
درمان کشور را هم تحت تاثیر قرار دهد، بنابراین برای حفظ سلامت روان این قشر 
نیز باید اقدامات اساسی طراحی شود. وی با اشاره به انتظار شهروندان از پرسنل 
درمان نیز در شرایط کنونی اضافه کرد: گاه کادر بهداشت و درمان خود درگیر 
تبعات روانی این بحران می شوند، اما از نیاز خود به رفتاردرمانی و روان  درمانی 
بی اطلاع  بوده یا قادر به تامین هزینه این درمان  نیستند و این مساله نیازمند 
حمایت های تخصصی در این زمینه است. این متخصص خاطرنشان کرد: اکنون 
مطابق با منابع علمی هم درمان قطعی و شناخته شده برای معالجه کرونا وجود 
نداشته و جامعه نیز باید از پیگیری اخبار زرد )غیرمعتبر( در خصوص درمان این 

بیماری خودداری و جسم و روان خود را در معرض خطر قرار ندهد.
لبخند سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند

وی تاکید کرد: مردم در این شرایط همچنین در سطح فردی، خانواده و محل کار 
با هم مهربان باشند، با مهر ومحبت و لبخند سیستم ایمنی بدن را نیز تقویت کنند، 
که بدون شک برنده این پاندمی کشوری خواهد بود که لبخند و بهداشت روان را 

نیز )در کنار مبارزه با این بیماری( در جامعه ارتقا دهد.

عضو انجمن تغذیه ایران :

چگونه بی اشتهایی کودکان را درمان کنیم؟

از یک سالگی به بعد روند رشد کودک نسبت به سال اول کندتر می شود و نیاز 
کودکان به مواد غذایی کاهش می یابد، بنابراین باید میزان شیر روزانه کاهش یافته و 

تغذیه از طریق مواد غذایی مناسب که اهمیت زیادی دارد ادامه یابد. 
ضیاءالدین مظهری عضو انجمن تغذیه ایران افزود: والدین با حضور کودک بر سر 
سفره و خوردن یا نخوردن غذای تهیه شده نباید هیجانی از خود نشان دهند، چرا که 
عکس العمل مثبت یا منفی،  تشویق و توبیخ در این مورد کودک را متوجه خواهد کرد 

که چقدر غذا خوردن وی برای اعضای خانواده اهمیت دارد.
وی اظهار داشت: در مورد زمان، مکان و نوع غذای عرضه شده، قاطع باشید ولی 
عصبانی نشوید تا نظم لازم در کودک ایجاد و نهادینه شود، گرچه باید به تمایل و 
علاقه کودک توجه کرد، ولی نباید اجازه داد که وی همواره عقیده خود را مبنی بر 
دوست داشتن یا نداشتن غذایی خاص به خانواده تحمیل کند و در چنین مواردی 
مادر باید غذای تهیه شده را در بشقاب کودک ریخته و به او بگوید اگر دوست دارد غذا 

را بخورد، زیرا غذای دیگری وجود ندارد.
این متخصص تغذیه ادامه داد: بهتر است با توجه به شناخت و تجربه خود در مورد 
کودک غذاهایی را تهیه کنید که مورد علاقه وی باشد اما در این موارد نیز اصرار زیادی 
به خوردن یا تمام کردن غذای او نداشته باشید،  غذای کمتری در ظرف کودک بریزید 
و از ظروف و سفره و حتی غذاهایی استفاده کنید که رنگ های گرم و شاد دارند، 
زیرا رنگ ها و غذاهای خوشرنگ و بو موجب تحریک اشتهای کودک می شود. در 
ضمن، هنگام صرف غذا،  به بشقاب کودک تان نگاه نکنید و  همچنین توضیح درباره 
محسنات غذا یا اصرار برای خوراندن غذایی خاص سبب خواهد شد کودک به طور 

دائم حتی در سنین بعدی از خوردن آن خودداری کند.
مظهری اضافه کرد: کودکان دوست دارند با دست خود غذا را لمس و با غذا بازی 

کنند، اجازه دهید کودک تان این کار را انجام دهد و از این کار لذت ببرد.
به گفته وی، اگر می خواهید کودک وعده های اصلی غذا، شامل صبحانه، ناهار و 
شام را با اشتها بخورد، نباید خسته و خواب آلوده دور میز یا سر سفره بنشیند. خانواده 
هایی که اجازه می دهند بچه ها تا پاسی از شب بیدار بمانند و همواره وی را با کارتون 
و برنامه های تلویزیونی سرگرم می کنند، فرزندان آنها رشد و نمو کامل نداشته و 

اشتهای چندانی به غذا ندارند در نتیجه روند رشد مناسبی را طی نخواهند کرد.
مظهری تصریح کرد:  از دادن نوشابه های رنگارنگ، هله هوله، شکلات و بستنی 
های رنگی، چیپس و پفک که فاقد مواد مغذی لازم و دارای مواد نگهدارنده با طعم و 
رنگ دهنده های مختلف و یا بسیار شور یا شیرین و چرب هستند، خودداری کنید 
و هر ماده بی ارزشی اگر بیش از 6 تا هشت بار در ماه به کودک عرضه شود، چنان 

کودک را وابسته می کند که تمام عمر قادر به کنار گذاشتن آن نخواهد بود.
یا نخوردن  وی اظهار داشت: در حضور کودک تان راجع به نحوه غذا خوردن 
فرزندتان با مادران دیگری که کودک هم سن و سال دارند صحبت و ابراز خوشحالی 
یا تاسف و دلتنگی نکنید، وی نباید متوجه شود با نخوردن غذاهای موجود می تواند 
خود را در کانون توجه بیشتر پدر و مادر و خانواده قرار دهد و خواسته های خود را از 
این طریق عملی کند.  همچنین  هرگونه ابراز شادی و قدردانی شما موجب خواهد 

شد بچه پرخور و چاق شود.
این استاد دانشگاه علوم پزشکی ایران تاکید کرد: الگوی مصرف مواد غذایی در 
بین کودکان هم سن و سال و هم جنس متفاوت است، کودکان ممکن است مدت 
ها غذایی را با میل و رغبت بخورند و برخی اوقات از خوردن غذای مورد علاقه شان 
خودداری کنند، این عکس العمل موقتی و زودگذر است به شرط آن که مادران 
هیجان زده نشده و به زور کودک را واردار به خوردن آن نکنند، زیرا در این صورت 
عدم میل و رغبت آن ها ماندگار خواهد شد یا اشتهای کاذب و پرخوری های دائمی 

جایگزین احساس گرسنگی واقعی می شود.
به گفته مظهری، کودکان تمایلی به غذاهای تند و تیز و پرادویه ندارند و چنین 
غذاهایی آنها را بی اشتها می کند، دسر و شیرینی و شکلات نباید به طور مداوم و 
بیش از اندازه به بچه ها داده شود و  کودکان بیشتر تمایل دارند از گوشت های چرخ 
کرده، میوه و سبزیجات قاچ و بریده شده و تکه غذاهایی مثل کتلت، همبرگر خانگی، 
شامی و برش هایی که با دست کوچک آنها قابل لمس و برداشتن باشد، استفاده 
کنند. وی افزود: یک سال اول زندگی، وزن کودک سه برابر می شود و رشد قدی 
نیز در مقایسه با زمان تولد ۵۰ درصد افزایش می یابد، پس از این زمان سرعت رشد 
کندتر شده و تا زمان شروع دوران بلوغ در سال تنها سه تا چهار کیلوگرم به وزن و 6-8 

سانتیمتر به قد کودک اضافه می شود.
این متخصص تغذیه تاکید کرد: این کندی و وقفه نسبی در روند رشد، واکنش های 
غیراصولی را در خانواده ها برمی انگیزد و متاسفانه بعضی از آن ها بدون توجه به 
عکس العمل های طبیعی کودک در قبال کاهش سرعت رشد، واکنش نشان داده و 
از ترفندهای غیرلازم و تهدید و تشویق برای افزایش مقدار غذای دریافتی در کودکان 
استفاده می کنند. وی تصریح کرد: برخی  والدین کودک تصور صحیحی از وضعیت 
تغذیه کودک خود ندارند و در برخی موارد علاوه بر ترغیب به خوردن بیش از حد 
غذا، او را به استفاده از داروهای اشتهاآور، انواع ویتامین ها و مواد معدنی مجبور می 
کنند  و با استفاده از الگوهای ناصحیح غذایی و افزودن انواع ادویه جات، نمک و 
چربی به غذای کودک، ذائقه کودک را به گونه ای تغییر می دهند که تمایل به خوردن 
غذاهای پرچرب و شیرین در او نهادینه می شود. برعکس، بی توجهی و بی مهری به 
کودک و عدم توجه عاطفی از سوی والدین و اطرافیان، کودک را به سمت پرخوری 
سوق می دهد. این گونه عوامل و رویکردها به موازات هم باعث می شوند آمار مبتلایان 

به چاقی و بیماری های گوناگون ناشی از اضافه وزن در میان کودکان افزایش یابد.

یک آنکولوژیست تاکید کرد؛
زمان طلایی درمان سرطان را از دست ندهید

متخصص سرطان و آنکولوژیست گفت: بیماران مراقب باشند مبادا به دلیل ترس از 
کرونا و با عدم مراجعه به پزشک این زمان طلایی را از دست بدهند.

علی یعقوبی جویباری در برنامه »طبیب« در خصوص به تأخیر انداختن مراجعات و 
تکمیل مراحل درمان سرطان به دلیل شیوع کرونا توسط برخی افراد گفت: همه چیز 
در پزشکی اهم و فی اهم دارد یعنی با اینکه همه در جریان مشکلات و درگیری های 
کرونا هستیم اما از آن طرف هم مطمئنیم که بحث سرطان بسیار پراهمیت است، به 

دلیل اینکه زمان طلایی سرطان با هیچ چیز جایگزین نمی شود.
وی ادامه داد: ما زمان های طلایی در سرطان ها داریم که اگر آن اصول زمان 
طلایی را از لحاظ مراحل تشخیصی و درمانی رعایت نکنیم ممکن است به سمتی 
برویم که به دلیل منتظر ماندن برای رد شدن پیک ها، زمانی مراجعه شود که همه 

تلاش های پزشکی نتواند کمکی به بیماران بکند.
این پزشک متخصص همچنین یادآور شد: بیماران مطمئن باشند که ما همه 
اصول ایمنی و بهداشتی را رعایت می کنیم و از همه بیماران هم می خواهیم و به آنها 
می گوئیم که چه تست هایی را باید انجام دهند و چه تست هایی را می توانند به تعویق 
بیندازند، منتهی اینکه برنامه های تشخیصی و درمانی شان را خودسرانه به دلیل 
پاندمی کرونا به تعویق بیندازند اصلًا کار درستی نیست، متأسفانه خیلی وقت ها در 
کنار فوتی های کرونا آمار بالایی هم در از دست رفتن افرادی داریم که به دلیل دیر 

مراجعه کردن زمان را از دست دادند.
یعقوبی با اشاره به اینکه بیماران باید برای طی مراحل درمانی در تماس با پزشک 
باشند، عنوان کرد: در پاندمی کرونا یک سری کارهای تشخیصی، غربالگری و داروها 
را می توانیم جایگزین کنیم یا مدل های تزریق را عوض کنیم ولی اینکه برخلاف نظر 
دکتر بیمار بگوید ترسیدم و دیر مراجعه می کند بعد می بینیم که اتفاقات بدی در نقاط 

دیگر هم افتاده و زمان آن درمان علاج بخش هم از دست رفته است.
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اجتماعی

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم تاکید کرد؛
تبیین الزامات تحقق راهبری زیست بوم فرهنگی 
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم گفت: مهم ترین مأموریت سازمان تبلیغات 
اسلامی در دوره جدید، راهبری زیست بوم فرهنگی تبلیغی جمهوری اسلامی از 

طریق گفتمان سازی و هسته های مردمی است.
حجت الاسلام مرتضی شعبان زاده در هم اندیشی گفتمان انقلاب اسلامی فعالان 
عرصه فرهنگ ویژه فرهیختگان دانشگاهی استان قم که به میزبانی اداره کل 
تبلیغات اسلامی استان قم برگزار شد، گفت: مهم ترین مأموریت سازمان تبلیغات 
اسلامی در دوره جدید، راهبری زیست بوم فرهنگی تبلیغی جمهوری اسلامی از 

طریق گفتمان سازی و هسته های مردمی است.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم مفهوم سازی تبلیغ را یکی از الزامات تحقق 
این مأموریت دانست و افزود: بزرگ ترین چالش ما در کشور این است که بسیاری 
از فعالان فرهنگی نمی دانند نظریه فرهنگی حاکم در جمهوری اسلامی ایران 
چیست؛ ما نیازمند یک نظریه فرهنگی در حرکت فرهنگی هستیم و علت اختلال 
در شورای عالی انقلاب فرهنگی این است که این شورا فاقد نظریه فرهنگی است.

وی با تاکید بر اینکه ما برای راهبری که جنس آن مدیریت است اول باید بدانیم 
که می خواهیم از کدام نقطه به کدام نقطه تحول فرهنگی را رقم بزنیم، ادامه داد: 
اگر فرض بگیریم اجمال نظریه فرهنگی، نظریه امام و امت است، یعنی اگر رابطه 
مطلوب بین امام و امت برقرار و وظایف دستگاه های فرهنگی به درستی تعریف شد، 
قرار است سازمان تبلیغات اسلامی در جایگاه راهبر محیط فرهنگی این نظریه را 
چگونه تعقیب کند. اینجا نیاز به مفهوم سازی مورد نیاز برای راهبری است. بنابراین 
اولین اقدام این است که اشخاص و سازمان هایی داشته باشیم که بتوانند تأمین 
کننده مفهوم سازی علمی برای تحقق نظریه امام و امت در محیط فرهنگی و 

تبلیغی باشند.
الزامات  از  دیگر  یکی  را  نهادی  گفتمان سازی  شعبان زاده  حجت الاسلام 
راهبری زیست بوم فرهنگی ذکر کرد و گفت: هر نهادی که می خواهد محیط 
فرهنگی را هدایت کند نیازمند غلبه گفتمانی در محیط فرهنگی است. بنابراین 
محیط فرهنگی و جامعه را نمی توان خالی از گفتمان فرض کنیم. علت برخی 
شکست های جبهه فرهنگی انقلاب این است که توانایی ایجاد غلبه گفتمانی بر 

جبهه رقیب را ندارد.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با بیان اینکه گفتمان چند سطح دارد، افزود: 
گفتمان فقط از طریق بیان نیست. هر ظرفیت هنری و رویدادی که بتواند یک 
مفهومی را به اذهان و قلوب برساند آن حرکت، گفتمانی است. بسیاری از مفاهیم 
گفتمانی موقعی می تواند امتداد عینی پیدا کند که فراتر از تبیین نظری بتواند 

الگوهای تحقق آن مفهوم پیش بینی شود.
وی استاندارد گذاری را یکی دیگر از الزامات راهبری در هر محیطی دانست و ادامه 
داد: نظام بهداشت و درمان برای مهار شیوع کرونا استانداردی به نام ماسک زدن 
و فاصله گذاری اجتماعی را تعریف کرد. نهادهای فرهنگی در استانداردسازی و 

شاخص سازی حضور ندارند.
حجت الاسلام شعبان زاده یکی دیگر از الزامات راهبری زیست بوم فرهنگی را 
رصد و ارزش گذاری ذکر کرد و افزود: ما برای راهبری زیست بوم نیازمند رصد و 
ارزش گذاری اقدامات معطوف به حوزه فرهنگ و تبلیغ و یا اقدامات غیرفرهنگی 
که پیامد فرهنگی دارند، هستیم. به عنوان مثال در مقوله کاهش رشد جمعیت 
یا فرهنگ  اگر ناظر فرهنگی داشتیم این بلای دهشتناک بر سر ما نمی آمد. 
سراها وقتی ایجاد شد از جنس فرهنگ ما نبود و با خودش پیامدهایی به دنبال 
داشت. اگر دستگاه های فرهنگی ما به هنگام، رصد و ارزش گذاری می کردند این 
گونه نمی شد. وی با بیان اینکه ایجاد ساختار و نهاد جدید یکی از ابزارهای اعمال 
راهبری در محیط فرهنگی است و تحولات به ما می گوید اگر متناسب با آن نتوانیم 
ساختارسازی و نهادسازی کنیم امکان اینکه بتوانیم با یک جامعه هدف فراگیر 
ارتباط برقرار کنیم وجود ندارد، گفت: نهاد مسجد باید به عنوان پایگاه محوری 
تحولات تعریف بشود و به معنای واقعی کلمه مرجعیت پیدا کند و امام جماعت 

مسجد به عنوان امام محله باید هدایت گری بکند.
شعبان زاده پیوست نگاری فرهنگی را یکی دیگر از الزامات راهبری زیست بوم 
فرهنگی دانست و افزود: شهرک های بزرگ صنعتی، تفرجگاه ها و پاساژهایی که 
با خودش رفتارسازی می کنند نیازمند پیوست فرهنگی هستند باید توسط راهبر 
فرهنگی و تبلیغی تهیه شود. مدیرکل تبلیغات اسلامی استان با تاکید بر اینکه 
سازمان تبلیغات اسلامی در مأموریت جدید خود با الهام از فرمایشات صریح 
حضرت آقا در بیانیه گام دوم انقلاب و شرح بیانیه، همه مأموریت های خودش را 
با حکمرانی نوین باید تعریف کند، ادامه داد: در این حکمرانی ایجاد حلقه میانی 
بین مردم و حاکمیت باید شکل بگیرد تا این حلقه میانی بتواند حرکت عمومی در 

کشور ایجاد کند. وقتی همه مردم به میدان بیایند حرکت عمومی شکل می گیرد.

سرپرست اداره  کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی قم :

باید خانه مسافرهای قم ساماندهی شوند
 سرپرست اداره  کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی قم؛ با بیان اینکه 
باید خانه مسافرهای قم ساماندهی شوند، گفت: مشکلات خانه مسافرها با سایر 
دستگاه های اجرایی و نظارتی همچون مرکز بهداشت، سازمان آتش نشانی و اماکن 

نیروی انتظامی استان باید تا حصول نتیجه پیگیری شود. 
علیرضا ارجمندی در جلسه ای که با حضور حجت الاسلام جواد عرب بافرانی 
رئیس انجمن صنفی خانه مسافرهای قم برگزار شد، گفت: موانع و مشکلات 

واحدهای اقامتی و خانه مسافرهای استان قم برطرف می شود.
وی ادامه داد: در صنعت گردشگری، »خانه مسافر« واحدهای موقتی هستند 
که در ایام پیک مسافر در کنار مرکزهای اقامتی رسمی مانند هتل و مهمانپذیرها 

فعالیت می کنند.
سرپرست اداره  کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی قم بیان کرد: 
خانه مسافرها به مرور زمان، فعالیت دایم پیدا کردند و وزارت میراث  فرهنگی، 

گردشگری و صنایع  دستی قانونی بودن آن را پذیرفت.
وی ایجاد و گسترش خانه مسافر را بر اساس تقاضای موجود عنوان و بیان کرد: 
متاسفانه برخی از افراد سودجو؛ بدون اخذ مجوز، به پذیرش مسافر اقدام می کنند 
که به دلیل عدم امکان نظارت، با مشکلات امنیتی، اخلاقی و بهداشتی در این 

واحدهای غیرمجاز مواجه هستیم.
ابطال یک موافقت اصولی تاسیس مجتمع  گردشگری

بر اساس این گزارش، سرپرست اداره کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  
دستی قم؛ در جلسه تبصره ماده 33 که با حضور عباس پورمیدانی رئیس سازمان 
جهاد کشاورزی استان و محمدابراهیم نجابت مدیر امور اراضی قم برگزار شد، از 

ابطال یک موافقت اصولی تاسیس مجتمع  گردشگری در قم خبر داد.
ارجمندی اضافه کرد: این موافقت اصولی در سال 1383 صادر شده بود که به 

دلیل اینکه تاکنون اقدام اجرایی برای احداث آن صورت نگرفته بود، ابطال شد.
شد،  انجام  غیرکشاورزی  طرح های  پیرامون  که  جلسه  این  در  همچنین  وی 

خاطرنشان کرد: زمین این طرح یک هکتار و متعلق به امور اراضی بود.
 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم:

کتابخانه مرکزی تا پایان خرداد ماه
 افتتاح می شود 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم از راه اندازی کتابخانه مرکزی قم تا 
قبل از پایان خرداد ماه سال جاری خبر داد و گفت: آمفی تئاتر این کتابخانه پس 
از تجهیز لازم می تواند به عنوان سالن سینما مورد استفاده قرار گیرد.   سید موسی 
حسینی کاشانی با بیان این که پروژه کتابخانه مرکزی از پروژه های مصوب سفر سال 
138۹ مقام معظم رهبری به قم است اذعان کرد: احداث این کتابخانه در زمینی به 
مساحت ۲ هزار متر مربع و با زیربنای 3 هزار و ۴۰۰ متر مربع از سال 13۹1 آغاز شد 
و اکنون در مراحل پایانی خود است. وی افزود: این مجموعه شامل زیرزمین مخزن 
کتاب، سالن مطالعه کودک، دو سالن مجزای مطالعه آقایان و بانوان و همچنین 
سالن مطالعه نابینایان است، ضمن آن که محوطه پارکینگی هم برای این کتابخانه و 
با توجه به شرایط خاص ترافیکی خیابان امام خمینی )ره( در نظر گرفته شده است.

امیر محمود حریرچی داشت: رفاه مردم باید در اولویت باشد در غیر این 
صورت، افزایش جمعیت نخواهیم داشت. باید در این بستر، اقدامات جدی 
صورت بگیرد که جوان ما از تشکیل خانواده دلهره نداشته باشد زیرا نیازهای 

امروز بچه دار شدن با آن جامعه سنتی گذشته متفاوت است. 
آمارها و کلیدی ترین شاخص های جمعیتی کشور، نشان می دهند که ایران 
از لحاظ ساختار سنی جمعیت، دیگر یک کشور »جوان« نیست، بلکه در حال 
پشت سر گذاشتن مرحله میانسالی است و مراحل اولیه سالمندی جمعیت را نیز 
آغاز کرده است. در حقیقت بنا بر گفته کارشناسان اکنون ۹.۹ درصد جمعیت ما 
سالمند هستند اما تا سه دهه آینده، 3۰ درصد جمعیت در بازه سالمندی بالای 
6۰ سال قرار خواهند گرفت و بحران جمعیت، آینده و اقتصاد کشور را تهدید می 

کند؛ بحرانی که بارها رهبری درباره آن هشدار داده اند.
به پیشنهاد سازمان ثبت احوال کشور و تصویب شورای عالی انقلاب فرهنگی، 
3۰ اردیبهشت مصادف با روز ابلاغ سیاست های کلی جمعیت از طرف مقام 
معظم رهبری به عنوان روز ملی جمعیت در تقویم رسمی کشور به ثبت رسید. 
در این سیاست های کلی جمعیت به مواردی مانند ارتقای پویایی، بالندگی و 
جوانی جمعیت با افزایش نرخ باروری به بیش از سطح جانشینی، رفع موانع 
ازدواج، تسهیل و ترویج تشکیل خانواده و افزایش فرزند، کاهش سن ازدواج، 
اختصاص تسهیلات مناسب برای مادران بویژه در دوره بارداری و شیردهی و 
پوشش بیمه ای هزینه های زایمان و درمان ناباروری مردان و زنان، تحکیم بنیان 
و پایداری خانواده با اصلاح و تکمیل آموزش های عمومی درباره اصالت کانون 
خانواده و فرزند پروری و با تأکید بر آموزش  مهارت های زندگی و... اشاره شده 

است.
آسیب شناس  و  امیر محمود حریرچی جامعه شناس  با  این خصوص  در 

اجتماعی به گفت وگو پرداخت ایم که در ادامه متن آن آمده است:
وضعیت جمعیت در ایران را چگونه ارزیابی می کنید؟

نرخ رشد جمعیت در ایران روبه کاهش است، البته وقتی صحبت از نرخ رشد 
می شود، ۲ واژه را باید مد نظر قرار داد. یکی نرخ رشد طبیعی جمعیت است که 
به میزان موالید و مرگ و میر و تفاضل آنها بستگی دارد و آماری که از این طریق و 
براساس درصد محاسبه می شود، یعنی در ازای هر صد نفر جمعیت به چه میزان 
در طول یک سال به آن اضافه می شود؛  اما وقتی مهاجرت را نیز به نرخ رشد 
جمعیت بیافزاییم با یک گونه دیگر از نرخ رشد روبه رو هستیم. یعنی علاوه بر 
تفاضل مرگ و میر و موالید؛ مهاجرت هایی را که به برون یا درون کشور صورت 
می گیرد، هم در نظر گرفته ایم. در کشور ما متاسفانه این نرخ رشد جمعیت به 
شدت روبه کاهش است و این امر پیر شدن جمعیت را به دنبال دارد، برای نمونه 
در حال حاضر جمعیت بالای 6۰ سال ایران حدود 8 یا ۹ درصد جمعیت کل 
را تشکیل می دهند و این هر روز بیشتر می شود اما مشکل بزرگتری که ایران 
با آن مواجه است آن جمعیت فعال کشور یعنی 1۵ تا 6۰ سال است، افرادی 
که در عرصه تولید نقش دارند هر چه میزان این قشر کمتر شود به اقتصاد آن 
مملکت صدمه می زند و مشکلاتی پیامد آن پیش می آید. بنابراین در حال 
حاضر وضعیت جمعیت ما نرخ رشد خوبی ندارد. در 136۵ خورشیدی نرخ 
رشد جمعیت انفجاری شده بود، انفجاری یعنی 3 درصد به بالا؛ اما بعد از آن 

مسیری که طی شد منفی و کاهشی بود و اکنون به جایی رسیده که از 3 درصد 
به حدود به یک و دو دهم درصد رسیده و نگرانی از این است که ظرف 3۰ یا ۴۰ 

سال آینده حتی جمعیت ایران صفر یا منفی شود.
ریشه اصلی بحران کنونی کاهش جمعیت در ایران را باید در چه عواملی 

جستجو کرد؟ 
بخش گسترده ای از بحران کنونی کاهش جمعیت، مربوط به مسایل اقتصادی 
است و بخش دیگری که به آن کمتر توجه می شود، تزلزل خانواده است. به طور 
طبیعی و غریزی تشکیل خانواده و داشتن فرزند، باعث آرامش افراد می شود، 
هر چقدر سن ازدواج بالاتر برود به فرزندآوری ختم نمی شود و یا به طور کلی، 
تجردگرایی را به دنبال دارد و این بسیار چالش بزرگی است و در واقع اگر این روند 
ادامه داشته باشد، تبدیل به فاجعه خواهد شد به طوری که حدود ۵ میلیون از 
جمعیت ایران بالای 3۵ سال هستند و به تجرد قطعی نزدیک می شوند، این 
افراد بیشتر دهه شصتی ها هستند که دهه هفتاد نیز به این جمعیت افزوده می 
شود. تجرد قطعی یعنی تنهایی که به دنبال خود، افسردگی و مشکلاتی را به 
همراه دارد. بدین ترتیب در آینده نه چندان دور ما با کمبود نیروی مولد دست به 
گریبان خواهیم بود. حتی اگر در سنین بالا ازدواج صورت گیرد، میزان باروری 
کمتر شده و امکان اینکه خانواده بتواند فرزند سالمی به دنیا بیاورد، کاهش می 
یابد، همچنین برقراری تعامل میان والدین و کودکان با اختلاف سنی زیاد به 

مشکلات بسیاری منجر می شود.
چه راهکارهایی برای افزایش جمعیت و افزایش نرخ باروری پیشنهاد 

می کنید؟ 
در 13۹۲ خورشیدی طرحی با عنوان طرح تحول جمعیت مطرح شد اما هیچ 
وقت عملی نشد زیرا همه؛ مساله جمعیت را در یک کلمه خلاصه می کنند و آن 
طرح تنظیم خانواده است که نه تنها نتیجه ای به همراه نداشت، بلکه برعکس 
آمار سقط جنین افزوده شد، چون به ریشه و علت این مساله توجه نشده بود، 
نتیجه این سقط هایی که بیشتر آنها غیربهداشتی بود به مرگ ومیر ۵درصدی 
مادران و ۲۰ درصد معلولیت برای مادران و افسردگی بعد از آن منجر شد. اصل 
مساله می بایست حمایت از خانواده و تشکیل خانواده باشد و نه فقط در حرف 

بلکه باید این در عمل دیده شود.
در کشورهای توسعه یافته چگونه توانسته اند، جوان ها را ترغیب به 

فرزند آوری و در نتیجه افزایش نرخ باروری کنند؟ 
البته این موضوع، تنها مشکل ایران نیست، بلکه کشورهای توسعه یافته هم 
با آن مواجه هستند اما آنها با اندیشیدن تدابیر لازم خیلی زود توانستند با این 
بحران مقابله کنند، برای نمونه در این کشورها، انواع حمایت های مادی و معنوی 
از تشکیل خانواده در عمل انجام شد. بنابراین برای تغییر نمودار جمعیت، توجه 
به معیشت و رفاه مردم از اولویت خاصی برخوردار است، همچنین توجه به 
مرخصی زنان باردار و امنیت شغلی این افراد نیز از نکته مهم به شمار می رود، 
بنابراین باید اقدامات جدی در این زمینه صورت بگیرد که جوان ما از تشکیل 
خانواده دلهره نداشته باشد، نیازهای امروز بچه دار شدن با آن جامعه سنتی 
گذشته متفاوت است. الان 8۰ درصد مردم در شهرها زندگی می کنند و حتی 

روستاها هم شکل سنتی خود را از دست داده اند.  

در گفت وگو با استاد جامعه شناسی مطرح شد؛

برای تحقق فرزندآوری؛ رفاه مردم باید در اولویت باشد

رییس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان قم: 

فرآوری منگنز در قم انجام می شود
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم، گفت: فرآوری مواد استخراج 
شده از معدن منگنز استان در قالب یک طرح مهم اقتصادی با سرمایه گذاری 

بیش از ۲۵۰ میلیارد تومان اجرایی می شود.  
از خام فروشی منگنز  این طرح  با اجرای   : محمود سیجانی اظهارداشت 
استخراج شده در قم جلوگیری شده و با فرآوری آن، ارزش افزوده بالایی برای این 

بخش مهم اقتصادی استان ایجاد می شود. 
وی افزود: معدن منگنز ونارچ قم با سرمایه گذاری بیش از یکهزار میلیارد ریال 
و ایجاد اشتغال برای حدود 3۰۰ تن بزرگترین و بهترین معدن منگنز کشور است.
وی ادامه داد: معدن منگنز ونارچ یکی از مهمترین ظرفیت های معدنی استان 
نشان می دهد  آن  از  مواد معدنی  استخراج  و سطح مطلوب  به شمار می آید 
سرمایه گذاری در حوزه معادن قم موجب سرعت گرفتن روند توسعه اقتصاد 

استان می شود. 
سیجانی تاکید کرد: معدن زیربنای بخش صنعت و تامین کننده مواد اولیه 
مورد نیاز بسیاری از واحدهای تولیدی است، بنابراین توجه به آن از اهمیت 
فراوانی برای راهبرد داخلی سازی محصولات مورد نیاز کشور و کاهش فشار 

تحریم ها، برخوردار است.
وی ادامه داد: در همین رابطه بر اساس برنامه های توسعه اقتصادی استان 
نوسازی  به  و کمک  قم  در  فعالان بخش معدن  و  از سرمایه گذاران  حمایت 

تجهیزات و ماشین آلات مورد نیازشان در دستور کار است. 
معادن منگنز »ونارچ« به عنوان بزرگ ترین تولیدکننده سنگ منگنز کشور از 
سال 13۴1 فعالیت خود را آغاز کرده و امروزه در سطح منطقه و خاورمیانه یکی 
از بزرگ ترین تولیدکنندگان این سنگ معدنی محسوب می شود. این معادن در 
جنوب غربی شهر قم واقع شده و راه ارتباطی از قم به معدن 3۰ کیلومتر است 
که 18 کیلومتر آن جاده اصلی قم - نیزار و 1۲ کیلومتر آن راه اختصاصی معدن 
است. این معدن در محدوده شهرستان کهک قرار دارد. روستای »ونارچ« در 
۲ کیلومتری معدن واقع شده و تعداد زیادی از ساکنان آن در این معدن فعال 
هستند. ۲ درصد ذخایر معدنی کشور در قم وجود دارد و همین مساله ضرورت 
توجه بیشتر به ظرفیت های این حوزه برای افزایش سطح درآمدهای استان 
را نشان می دهد؛ در همین رابطه راهبرد سازمان صمت قم جلوگیری از خام 

فروشی مواد معدنی استخراج شده است .

رییس پارک علم و فناوری استان قم:

زیست بوم فناوری قم هفت برابر توسعه یافت
 رییس پارک علم و فناوری استان قم گفت: زیست بوم نوآوری و فناوری این 
استان طی هشت سال، هفت برابر توسعه یافته و هم اکنون دارای جایگاه قابل 

قبولی درکشور دارد. 
سید حسین اخوان علوی افزود: زیست بوم نوآوری و فناوری استان قم در 
سال ۹1 با سه بازیگر شامل پارک علم و فناوری  استان، مرکز رشد علوم انسانی و 

اسلامی و مرکز رشد دانشگاه قم فعالیت خود را آغاز کرد.
این استان در حال  و فناوری  نوآوری  بوم  اینکه ظرفیت زیست  بیان  با  وی 
شکوفایی است گفت: هم اکنون این زیست بوم با مشارکت ۲1 نهاد و بازیگر 

اصلی در حال رسیدن به بلوغ خود است.
اخوان علوی ادامه داد: پارک علم و فناوری استان، بنیاد نخبگان، صندوق 
پژوهش و فناوری کریمه و همچنین هفت مرکز رشد، پنج شتابدهنده و 6 مرکز 

نوآوری از جمله بازیگران اصلی زیست بوم نوآوری و فناوری قم هستند.
وی با اشاره به آخرین روند احداث کارخانه نوآوری استان گفت: امیدواریم 
در سال جاری با بهره برداری از کارخانه نوآوری استان که هم اکنون با حمایت 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، مدیریت پارک علم و فناوری و مشارکت 

دانشگاه ادیان و مذاهب در حال ساخت است، این زیست بوم تکمیل شود.
فناوری  بوم  زیست  ظرفیت های  به  اشاره  با  قم  فناوری  و  علم  پارک  رییس 
استان ادامه داد: وجود ۲۰۰ واحد فناور، ۹۷ شرکت دانش بنیان و حضور فعال 

دانشگاه های استان از جمله ظرفیت های فناوری قم است.
وی با بیان اینکه زیست بوم فناوری استان به عنوان یک زیست بوم زنده و پویا 
می تواند گره گشای مشکلات استان و کشور باشد، تاکید کرد:  شرکت های 
دانش بنیان و بازیگران فعال در زیست بوم فناوری استان دارای ظرفیت های کم 

نظیری هستند که توان پاسخ به نیازهای استان در حوزه های مختلف را دارند.
وی گفت: هم اکنون قم با ۹۷ شرکت از نظر تعداد شرکت های دانش بنیان 
در رتبه هشتم قرار دارد ضمن اینکه تعداد شرکت های دانش بنیان عضو این 
پارک به 3۷شرکت افزایش یافته است. بر این اساس پارک علم و فناوری استان 
قم به عنوان یکی از اصلی ترین مراکز زیست بوم نوآوری و فناوری استان قم، ۲۲ 

فروردین 13۹1 توسط وزیر وقت علوم، تحقیقات و فناوری افتتاح شد.
 

معاون دانشگاه علوم پزشکی قم: 

ثبت نام در سامانه واکسیناسیون کرونا 
الزامی است

و  نوبت دهی  فرایند  گفت:  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
واکسیناسیون گروه های اولویت دار که تا بحال با آنها از طریق مراقبین سلامت 
تماس گرفته نشده است از طریق سامانه کشوری ثبت نام واکسیناسیون کرونا 
انجام می شود و ثبت اطلاعات افراد مذکور در این سامانه برای دریافت واکسن 

الزامی است. 
سیامک محبی افزود: این افراد به منظور تعیین زمان و نوبت تزریق واکسن 
کووید-1۹ براساس سند ملی واکسیناسیون برای گروه های سنی باید در این 
سامانه ثبت نام کنند که در حال حاضر افراد بالای ۷۵ سال و متولدین سال 

13۲۵ و قبل از آن در اولویت قرار دارند.
 وی افزود: تاکنون انجام واکسیناسیون گروه های اولویت دار براساس اطلاعات 
ثبت شده در سامانه سیب و از طریق مراکز جامع خدمات سلامت انجام می شد 
که با گروه سنی تماس گرفته و خواستار مراجعه آنان برای تزریق واکسن می 
شدند. محبی ادامه داد: سالمندان بالای ۷۵ سال که تا این لحظه از طریق 
پایگاه های بهداشت با آنها تماس گرفته نشده الزامی است برای دریافت نوبت 
  salamat.gov.ir  واکسن به سامانه کشوری ثبت نام واکسیناسیون به نشانی

مراجعه کرده و اطلاعات مورد نیاز را ثبت کنند.
استان قم که از 18 فروردین ماه امسال در وضعیت قرمز کرونایی قرار گرفته بود، 

از 1۴ اردیبهشت ماه جاری وارد شرایط نارنجی شد.
 

رییس اوقاف ناحیه یک شهرستان قم خبرداد:

آزادی 26زندانی جرایم غیر عمد در قم از 
محل عواید موقوفات 

رییس اوقاف ناحیه یک شهرستان قم گفت: طی سال گذشته، ۲6 تن از 
با پرداخت پنج میلیارد ریال از محل عواید  زندانیان جرایم غیر عمد استان 

موقوفات به آغوش خانواده بازگشتند. 
سید سجاد موسوی قیداری در این رابطه، بیان کرد: طرح آزادی زندانیان جرایم 
غیر عمد از محل عواید موقوفات، یکی از مهمترین برنامه های اجتماعی سازمان 
اوقاف و امور خیریه بوده که طی سال های اخیر توسعه یافته و در استان های 

مختلف اجرایی می شود.
وی افزود: این طرح در استان قم هم با جدیت به مرحله اجرا درآمده و تاکنون 
صدها تن از افرادی که به خاطر جرایم مالی غیر عمد، دوران حبس خود را 

می گذراندند، به آغوش خانواده بازگشتند.
رییس اوقاف و امور خیریه ناحیه یک شهرستان قم گفت: بر این اساس و طی 
سال گذشته، ۲6 تن از زندانیان زندان قم با پرداخت دیون از محل موقوفات 
مربوطه آزاد شدند. وی ادامه داد: اعتبار در نظر گرفته شده برای این منظور پنج 

میلیارد ریال بود که در طول سال ۹۹ پرداخت شده است.

 
گروه خانواده؛عطیه همتی:

که  شده است  سوال  برایتان  حال  به  تا  آیا 
تفاوت های تربیتی فرزندان حاصل از خانواده های 
»تک فرزند« و »چندفرزند« چه چیزهایی ست؟ و 
چرا کارشناسان حوزه خانواده معتقدند بچه های 
رشدیافته در خانواده های چندفرزندی بلوغ فکری 

و عاطفی بهتری دارند؟ 
پر  عبارت  دو  »تک فرزندی«  و  »چندفرزندی«   
و  خانواده  بحث های  اخیر  سال های  استفاده 
جمعیتی است. با اینکه در گذشته چندفرزندی 
یکی از بدیهیات جامعه ایرانی بوده و خانواده ها تا 
دهه شصت اغلب چندفرزند بودند و تک فرزندها 
بسیار کم و معمولا به دلایل پزشکی و یا اتفاقات 
ناگوار از جمله از دست دادن یکی از والدین رخ 
می داد. بعد از تبلیغ های اجتماعی به سمت کم 
فرزندی، خانواده ایرانی با همه وجود آن را پذیرفت 
تا از ابتدای دهه 90 هشدارها برای پیری جمعیت 
به صدا در بیاید. پیری جمعیت به علاوه نسلی که 
قرار است به تنهایی و بدون خواهر و برادر دوران 
جوانی و میانسالی را طی کند و فرزندانش از نعمت 
خاله، دایی، عمو و عمه محروم خواهند بود. از این 
رو به مناسبت روز ملی جمعیت سراغ خانم دکتر 
دکتر  رفتیم.  تسهیلگر  و  عاشری مشاور خانواده 
عاشری مادر 4 فرزند دهه نودی هستند و چند 
مزیت تربیتی مهم و کمتر گفته شده در کودکان 

خانواده چندفرزندی را مطرح کردند.
1/ استقلال بیشتر کودکان چندفرزندی

در خانواده های چندفرزند، استقلال بچه ها هم 
خیلی  هم  و  تک فرزندی هاست  از  بیشتر  خیلی 
زود به وجود می آید و پررنگ تر است. بچه های تک 
فرزند هم خود به خود مستقل خواهند شد ولی به 
اندازه چندفرزندی ها نیست. زیرا ما غالبا والدین 
داشته  چند فرزند  وقتی  و  هستیم  کنترل گری 
یا فرزندان  با آمدن فرزندی بعدی، فرزند  باشیم، 
قبلی را از کنترل های افراطی خارج می کنیم و در 

نتیجه آن ها استقلال بیشتری پیدا می کنند.
2/اعتماد به نفس و عزت نفس بیشتر

اعتماد به نفس و عزت نفس دو قله ای هستند که 
در شخصیت همه افراد باید وجود داشته باشند. 
اعتماد به نفس معمولا در بحث مهارت های فردی 
مطرح می شود اما عزت نفس بیشتر مربوط به بُعد 
را  کاری  شما  کودک  اگر  است.  افراد  شخصیت 
انجام  برایش  شما  دهد،  انجام  می تواند  خودش 

دهید به او ظلم کرده اید زیرا مانع رشد او شده اید.
تا  کودک  است  ممکن  فرزند،  تک  خانواده  در 
سه_چهارسالگی انجام کاری مثل کج کردن پارچ 
و ریختن یک لیوان آب را یاد نگیرد و همیشه مادر 
انجام دهد ولی در خانواده چند فرزندی  برایش 
انجام  و  می آموزد  در ۲سالگی  را  کار  این  کودک 
می دهد. انجام هر مهارتی در سن خودش، ایجاد 
استقلال می کند و این استقلال حس خودباوری را 
به همراه دارد و نتیجه این دو اعتماد به نفس را به 

ارمغان می آورند.
گفتن جمله »من بلد نیستم« اشکالی ندارد ولی 
گفتن جمله »من نمی توانم« یعنی من در خودم 
بد  این  و  دهم  انجام  را  کار  این  بتوانم  نمی بینم 
است. والدین در این موارد باید حواسشان به این 

کلیدواژه ها باشد.

3/انحصارگرایی و فردگرایی کمتر
فرزندان  در  فردگرایی  و  انحصارگرایی  معمولا 
خانواده های چندفرزندی کمتر است.نسلی که با 
فردگرایی و انحصارگرایی بزرگ شود، همه چیز را 
برای خودش می خواهد و در هر اتفاق فقط بدنبال 
نفع شخصی خودش است. والدین خانواده دارای 
فرزند در صورت مدیریت درست می توانند  چند 
مانع از تقویت حس انحصارگرایی و فردگرایی شوند 
و درعوض با تقویت »درک عمومیت« می توانند این 

قبیل رفتارها را در فرزندانشان کنترل کنند.
خواه  که  است  نحوی  به  کنونی  محیط  البته 
ناخواه این حس به کودکان تلقین می شود ولی 
کنترل  این  کند.  کنترل  را  آن  می تواند  خانواده 
کردن در خانواده های چندفرزندی راحت تر است.
ما در جامعه به »درک عمومیت نیاز داریم«. اینکه از 
چیزی که برای همه است و مشترک است، همگی 
استفاده کنیم و هرکس برای خودش آن را نخواهد، 

یعنی اشتراک و امانت به جای مالکیت.
٤/رشد جمعی و جامعه پذیری بیشتر

خانواده های  در  جامعه پذیری  و  جمعی  رشد 
دارای چندفرزندی بیشتر است. برای مثال هنگام 
تماشای تلویزیون همگی باهم به نتیجه می رسند 
که چه چیزی را ببیند. گاهی کوتاه می آیند. گاهی 
یعنی  کنند.  راضی  را  یکدیگر  می کنند  تلاش 
شنیدن نظرات بقیه، رفتار صحیح در مقابل نظر 
مخالف، کوتاه آمدن و پذیرفتن. این قبیل چالش ها 
رشد جمعی را بالا می برد. علاوه بر این ها قوانینی 
نیز  دارد  وجود  چندفرزندی  خانواده های  در  که 
به این امر کمک می کند. چون آزادی مطلق در 
تربیت فرزند پذیرفتنی نیست و نباید اینطور باشد 
که بچه های ما تا هر موقع دلشان مثلا تلویزیون 

نگاه کنند.
5/روحیه حمایتگری و پشتیبانی بالاتر

روحیه  چندفرزندی  خانواده های  در  کودکان 
حمایتگری را بیش از سایر کودکان در خانواده های 
دیگر می آموزند. البته حمایتگری و مراقبت با زور و 
تنبیه فایده ای ندارد. گاهی می بینیم فرزندان در 
خانه باهم دعوا می کنند اما زمانی دیگر از هم بسیار 

خوب حمایت می کنند و مراقب یکدیگر هستند.
6/ رابطه اجتماعی بهتر و رشد فکری بیشتر

کودکی که در یک خانه بدون خواهر و برادر تنها 
زندگی می کند قطعا در زمینه های مختلف رشد 
افراد  با  که  دارد  کسی  به  نسبت  کمتری  بسیار 
بیشتری زندگی می کند. چون کسی که با افراد 
مهارت هایش  اطلاعاتش،  دارد  سروکار  مختلف 

بیشتر می شود و حتی از طریق همین ارتباط به 
نواقص خودش پی می برد. او باید بتواند خودش 
را با دیگران تطبیق بدهد و حساسیت هایش را کنار 
بگذارد در نتیجه رشد بیشتری هم می کند. اگر 
دقت کنید بیشترین نظامی ارزشی که دین اسلام 
برای ما چیده است در رابطه با اجتماع است نه فرد!
نماز جماعت، قناعت، ایثار، از خودگذشتگی، 
بر  همگی  و...  صدقه  انفاق،  رحم،  صله 

اجتماع گرایی اسلام اشاره دارد.
7/صبوری بیشتر

فرزندان رشدیافته در خانواده های چندفرزندی 
معمولا صبور ترند چون در این خانواده ها رعایت 
نوبت و صبوری پررنگ تر و بیشتر است. مثلا هنگام 
آب خوردن، فرزندان بزرگتر صبر می کنند تا فرزندان 
کوچک آب بخورند و یا اینکه از وسیله هایی مثل 
تبلت و یا گوشی بچه ها یاد می گیرند که به نوبت 

استفاده کنند.
8/جمع گرایی به جای فردگرایی

خانواده های  بچه های  تربیتی  مدل  به  اگر 
چندفرزندی نگاه کنید، آنها عادت ندارند که چیزی 
را تک خوری کنند و یا اینکه چیزی را بخورند که 
خواهر یا برادرشان از محروم هستند. این تقسیم 
شادی و لذت در این بچه ها بسیار بیشتر از سایرین 
به چشم می خورد. به گونه ای که آنها میل دارند 
هرطور شده خوراکی هایشان را هرچند کوچک با 

خواهر و برادرشان تقسیم کنند.
9/ از خودگذشتگی بیشتر

بسیار  روحیه های  از  یکی  خودگذشتگی  از 
زیباییست که در خانواده های چندفرزندی بیشتر 
مشاهده می شود. به طور مثال اگر بخواهید یک 
خوراکی را بین سه فرزند تقسیم کنید. و اگر بین 
آنها کسی بیشتر از بقیه آن خوراکی را دوست داشته 
باشند معمولا شاهد این هستیم که باقی حاضرند 
از سهم خودشان کم کنند و یا بگذرند تا خواهر یا 
برادرشان لذت بیشتری ببرد. آنها در بخشش دفتر و 
کتاب  ها و یا وسیله شخصی شان نیز قوی تر هستند 
با اینکه  و ممکن است وسیله ای مثل خودکار را 

خودشان احتیاج دارند به دیگری ببخشند.
با  کودکان  بین  عدالت  بدانند  باید  والدین  اما 
مساوات متفاوت است. آنها باید عدالت برقرار کنند 
نه مساوات. مثلا اینطور نباید باشد که چون لباس 
موردنیاز یکی از بچه ها را خریدند برای بقیه هم 
حتما باید بخرند. این مساوات است و ممکن است 
نیازتراشی کنند و از خواسته هایشان به  فرزندان 

عنوان نیاز نام ببرند.

فرزند بیشتر، تربیت بهتر؛

مزیت های تربیتی در خانواده های چندفرزندی 
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رییس اتاق بازرگانی ایران: 

سازمان تامین اجتماعی به صاحبان اصلی 
خود بازگردد

 رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران گفت: دولت پذیرفته 
است که صاحبان سازمان تامین اجتماعی فعالان بخش خصوصی و کارگران 
هستند و امیدواریم قبل از پایان این دولت این سازمان به صاحبان اصلی خود 

بازگردد. 
غلامحسین شافعی پنجشنبه شب در نشست شورای گفت و گوی دولت و 
بخش خصوصی خراسان رضوی در محل استانداری افزود: دولت به هیچ وجه 
صاحب سازمان تامین اجتماعی نیست و در دولتهای نهم و دهم یک بنیان 
اشتباهی گذاشته شد و سه جانبه گرایی دولت، بخش خصوصی و قشر کارگری 

در سازمان تامین اجتماعی از بین رفت.
وی ادامه داد: حال پس از یک سال و نیم تلاش اتاق بازرگانی، دولت پذیرفته 
است که سازمان تامین اجتماعی را به صاحبان اصلی اش بازگرداند و شخص 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جلسات مختلف این موضوع را اذعان کرده 
است که امیدواریم تا قبل از روی کار آمدن دولت بعدی، این رویه غیرقانونی از 

بین برود و مساله تامین اجتماعی حل شود.
رییس اتاق ایران به انتخابات پیش رو اشاره و بیان کرد: طبق معمول همیشه 
واکنش های منفی برای انتخابات چه در داخل و چه در خارج از کشور شکل 
می گیرد اما فعالان اقتصادی باید با رویکرد منطقی خود تلاش مجدانه ای برای 
برگزار شدن پرشور انتخابات داشته باشند هرچند فعالان اقتصادی جزء هیچ 
گروه یا جناح سیاسی در انتخابات نیستند اما وظیفه دارند شور انتخاباتی را به 

وجود آورند.
شافعی افزود: اگر به دنبال رفع درد مردم ضعیف کشور و دغدغه معیشتی آنان 
هستیم تنها راه حل ایجاد توسعه اقتصادی و ارتقای سطح رفاه اجتماعی است 
و اگر آسیبهای اجتماعی افزایش یافته است و مجرمان در زندانها زیاد شده اند 

ریشه این مشکلات نشات گرفته از مسائل اقتصادی است.
وی با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب مبنی بر افزایش جمعیت جوان کشور 
اضافه کرد: مهمترین اصل در افزایش نرخ ازدواج و رشد جمعیت جوان کشور، 
ایجاد اشتغال پایدار و ارتقای سطح رفاه جامعه است که به عنوان یک مسوولیت 

اجتماعی برعهده همه فعالان اقتصادی است.
رییس اتاق ایران با تاکید بر این که فعالان اقتصادی باید شفاف کار کنند و 
از تراکنش های مالی استقبال نمایند افزود: حجم عظیمی از فرارهای مالیاتی 
توسط کسانی انجام می گیرد که زیرپله ای و زیرزمینی کار می کنند و بعد بار خود 

را بر دوش فعالان اقتصادی دارای فعالیت شفاف می اندازند.
شافعی افزود: لازم است فعالان اقتصادی از برنامه های سازمان امور مالیاتی 

حمایت کامل کنند تا فرار مالیاتی صورت نگیرد.

 وزیر امور اقتصاد و دارایی با بیان اینکه بودجه سال 99 را توانستیم بدون یک ریال 
استقراض از بانک مرکزی تامین کنیم، گفت: به جای اینکه از بانک مرکزی قرض 

بگیریم اقدام به فروش اوراق کردیم و از مردم برای تامین مالی استقراض کردیم.   
»فرهاد دژپسند« روزپنجشنبه در حاشیه همایش اقتصاد هوشمند و در جمع 
خبرنگاران به آمارهای منتشر شده از فعالیت ایرانی ها در بازار ارزهای دیجیتال تاکید 
کرد و اظهار داشت: آمارهای ارائه شده قابل تایید کردن نیستند و نمی توان صحت 
بسیاری از این آمارهایی که اعلام می شود را تایید کرد زیرا با واقعیت فاصله زیادی 

دارد.  
دژپسند با تاکید بر موضع دولت در برابر رمز ارزها گفت: در این حوزه نباید مدیریت 
انفعالی داشته باشیم بلکه مدیریت در این حوزه باید فعال باشد، باید بتوانیم تا با 
تلاش های صورت گرفته مزایای رمز ارزها را به حداکثر و معایب آن را به حداقل 

برسانیم.  
وزیر امور اقتصاد و دارایی افزود: اکنون دولت در بخش ماینینگ مصوبه ای را ارائه 

داده است که این مصوبات باید اصلاح و دقیق تر شوند.
سال 99 بحرانی ترین سال از نظر تامین مالی

دژپسند درباره گفته هایی در زمینه استقراض از بانک مرکزی گفت: سال 99 از 
نظر تامین مالی بحرانی ترین و موفق ترین سال را پشت سر گذاشتیم و با وجود بودجه 
۵٧١ هزار میلیارد تومانی فقط ١٢ هزار و 600 میلیارد تومان از بودجه را از طریق 

فروش نفت تامین کردیم.  
وزیر امور اقتصاد و دارایی با بیان اینکه بودجه سال 99 را توانستیم بدون یک ریال 
استقراض از بانک مرکزی تامین کنیم، گفت: به جای اینکه از بانک مرکزی قرض 

بگیریم اقدام به فروش اوراق کردیم و از مردم برای تامین مالی استقراض کردیم.

تحقق١0٧ درصدی  در سال گذشته  مالیات  در بخش  اینکه  بیان  با  دژپسند 
داشتیم، گفت: در بخش مالیات سیاست بر این بود که فشاری بر مودیان خوش 

حساب وارد نشود.

میزان انتشار اوراق در سال 99
وزیر امور اقتصاد و دارایی با اشاره به میزان انتشار اوراق در سال گذشته اظهار کرد: 
سال گذشته در یک مرحله ١9٣ هزار میلیارد تومان اوراق فروختیم که در پایان سال 
آن را به ٢١٣ هزار میلیارد تومان رساندیم. وی به دیگر راه های تامین مالی اشاره 
کرد و افزود:  از طریق خصوصی سازی هم برای تامین مالی اقدام کردیم به طوری 
که درآمدها از محل خصوصی سازی در سال گذشته 6 برابر سال 9٨ بود.   دژپسند 
با بیان اینکه با اقداماتی که در دستور کار قرار دادیم دیگر هیچ نیازی به استقراض 
از بانک مرکزی نداشتیم، گفت: با وجود اینکه استقراضی از بانک مرکزی صورت 
نگرفته است اما بدهی دولت به بانک مرکزی افزایش یافت که این اتفاق هم در 

چارچوب چرخه چهار جانبه و تهاتر بدهی دولت به شرکت ها بود.
وی  استقراض از بانک مرکزی را پدیده شوم دانست و گفت: استقراض از بانک 

مرکزی و چاپ پول منشأ بسیاری از گرفتاری ها است.
فناوری نو سقف ندارد

وی در ادامه به اهمیت اقتصاد هوشمند اشاره و خاطرنشان کرد: در این فرایند 
ورودی ها باید با خروجی متناسب باشد و در فرایند تولید اگر یک واحد ورودی 

داشتیم باید خروجی آن بیشتر از یک واحد باشد.   
دژپسند افزود: فناوری نو سقف ندارد و همواره متناسب با توسعه این ابزارها توسعه 

پیدا می کنند و باید از عوامل تولید به بهترین نحو استفاده کنیم.
وزیر امور اقتصاد و دارایی افزود: برای مثال اگر میزان کشت گندم امروز ٣ تن در 

هکتار است با این ابزارها باید آن را به 9 تن در هکتار برسانیم.  
تجارت  کرونا گفت: سهم  دوره  در  الکترونیک  تجارت  افزایش  به  اشاره  با  وی 

الکترونیک در این دوره ٢.٢ برابر شده است.  

وزیر امور اقتصاد و دارایی: 

تامین بودجه 99 بدون یک ریال استقراض از بانک مرکزی 

آگهی نوبتی سه ماهه چهارم سال ۱399
بموجب ماده 1۲ قانون ثبت اسناد و املاک و ماده ۵۹ اصلاحی آیین نامه مربوطه املاکی که در سه ماهه 
چهارم سال 13۹۹تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی 
نشده و هر آنچه طبق آراء هیئت نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی آنها باید تجدید شود بشرح ذیل آگهی 

میشود:
املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و 

مدت اعتراض آنها از تاریخ اولین نوبت این آگهی به مدت ۹۰ روز می باشد.
1-پلاک ۲1/۲۰1/یک اصلی بخش جعفرآباد آقای مهدی قرنلی فرزند محمود ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۰۵ مترمربع واقع در اراضی قریه رحمت آباد بخش جعفرآباد 

قم.
۲-پلاک ۲1/۲۰۲/یک اصلی بخش جعفرآباد آقای محمد مهرپور فرزند حسین ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 33۰ مترمربع واقع در اراضی قریه رحمت آباد بخش جعفرآباد 

قم.
3-پلاک 1۷ فرعی از ۵۵ اصلی بخش جعفرآباد، آقای حسین حبیبی فرزند بهار علی ششدانگ یکباب 

خانه به مساحت 6۷۲ مترمربع واقع در اراضی گازران نو )شهر جعفریه( بخش جعفرآباد قم.
۴-پلاک ۴۴ فرعی از ۵۵ اصلی بخش جعفرآباد، آقای حسن بینا فرزند رضا ششدانگ یکباب خانه به 

مساحت 3۰1/۴۵ مترمربع واقع در اراضی گازران نو )شهر جعفریه( بخش جعفرآباد قم
لذا بموجب ماده 16 قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه شخص یا اشخاصی نسبت به املاک ذکر شده در 
این آگهی واخواهی داشته باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی )ردیف الف( تا مدت ۹۰ روز و 
آنهایی که طبق آرای هیئت نظارت و دستور اداری تجدید آگهی شده )ردیف ب( به مدت 3۰ روز دادخواست 
خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم نمایند و همچنین طبق ماده 1۷ قانون مذکور در صورتی که قبل از 
انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی یا متقاضی ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان 
دعوی را ظرف مدت مرقوم تسلیم نمایند، اعتراضات یا گواهی طرح دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل 
شده باشد بلا اثر است، وطبق قسمت اخیر ماده 16 قانون ثبت و تبصره ماده 1۷ رفتار خواهد شد، جمعا 
بموجب تبصره ۲ ماده واحده مصوب 13۷3/۲/1۵ اعتراض به تقاضای ثبت موضوع ماده 16 قانون ثبت 
می بایست توسط معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست 
به مرجع ذیصلاح قضایی پذیرد، ضمنا طبق ماده ۵6 آیین نامه قانون ثبت حقوق ارتفاقی در موقع تحدید 
حدود در صورت مجلس تحدیدی قید خواهد شد، این آگهی در ۲ نوبت به فاصله 3۰ روز چاپ و منتشر 

می شود.)م الف 11۲۴۷۰۹(
تاریخ انتشار نوبت اول: روز چهارشنبه ۱۴۰۰/2/۱
تاریخ انتشار نوبت دوم: روز شنبه ۱۴۰۰/3/۱
محمدرضا خدایاری-رییس ثبت اسناد و املاک جعفریه

بموجب ماده 1۲ قانون ثبت اسناد و ماده ۵۹ اصلاحی آیین نامه مربوطه املاکی که در سه ماهه چهارم 13۹۹ تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره های که از 
قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده هر آنچه طبق آرای هیات نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی آنها باید تجدید شود به شرح ذیل آگهی می گردد.

الف( املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ اولین نوبت این آگهی به مدت 
۹۰ روز می باشد.

ب( املاکی که آگهی نوبتی آنها اشتباهاً انتشار یافته وبه دستور اداری تجدید می گردد.
لذا به موجب ماده 16 قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه اشخاص نسبت به املاک ذکر شده در این آگهی واخواهی داشته باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار 
این آگهی )ردیف الف( تا مدت ۹۰ روز و آنهایی که طبق آرای هیئت نظارت و دستور اداری تجدید آگهی شده )ردیف ب( به مدت 3۰ روز دادخواست خود را با اخذ 
رسید به این اداره تسلیم نمایند همچنین طبق ماده 1۷ قانون مذکور در صورتی که قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی یا متقاضی ثبت 
باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مرقوم تسلیم نمایند اعتراضات یا گواهی طرح دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلااثر است و 
طبق قسمت اخیر ماده 16 قانون ثبت و تبصره ماده 1۷ رفتار خواهد شد جمعا به موجب تبصره ۲ ماده واحده مصوب 13۷3/۰۲/1۵ اعتراض به تقاضای ثبت 
موضوع ماده 16 قانون ثبت می بایست توسط معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی پذیرد. 
ضمنا طبق ماده ۵6 آیین نامه قانون ثبت حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود در صورت مجلس تحدیدی قید خواهد شد این آگهی نسبت به ردیف الف در ۲ نوبت 

به فاصله 3۰ روز و نسبت به ردیف ب در یک نوبت چاپ و منتشر می شود. 
)م الف ۱3۸۰2(
تاریخ انتشار نوبت اول: چهارشنبه ۱۴۰۰/۰2/۰۱
تاریخ انتشار نوبت دوم: شنبه ۱۴۰۰/۰3/۰۱
عباس پور حسنی – رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی های نوبتی سه ماهه چهارم سال 1399 اداره ثبت اسناد و املاک جعفریه لیست آگهی نوبتی سه ماهه چهارم سال 1399 بخش دو ثبت قم

شناسه آگهی:) 1124709(  شناسه آگهی:)13802( 

رییس کل بانک مرکزی پیش بینی پذیری اقتصاد را 
پیش نیاز ثبات بازارها دانست و گفت: در مقام مسوول 
بازار پولی کشور معتقدم که ثبات همه بازارها در راستای 
از  و کار  تولید  پولی، سرمایه،  بازارهای  از  اعم  یکدیگر 
اهمیت بالایی برخوردار است و در این زمینه بانک مرکزی 

از رونق بازار سرمایه حمایت می کند. 
»عبدالناصر همتی« در دیدار با فعالان بازار سرمایه با 
تاکید بر اینکه رویکرد بانک مرکزی حمایت از بازار سرمایه 

اقتصادی  اعتقادی  محورهای  از  یکی  افزود:  است، 
اقتصاد عدم  ما در  این است که مشکل  شخصی من 

تکامل بازارهای مالی و به طور ویژه بازارسرمایه است.  
وی با بیان اینکه ابتدای سال 13۹۹ اقتصاد کشور با 
شرایط حادث شده ناشی از شیوع ویروس کرونا مواجه 
شد، گفت: در نتیجهٔ شیوع همه گیری کرونا فعالیت 
این  در  یافت؛  به شدت کاهش  اقتصادی کشور  های 
بین با تصویب ستاد ملی مبارزه با کرونا ۷۵ هزار میلیارد 
تومان در اردیبهشت ماه 13۹۹، برای کمک به معیشت 
خانوارها و نیز اعطای تسهیلات یک میلیون تومانی و 
بخش های مختلف اقتصادی مطرح شد. از طرفی برای 
تحقق این رقم، بانک مرکزی نیز نسبت به آزادسازی ۲۰ 
هزار میلیارد تومان سپرده قانونی بانکها نزد بانک مرکزی 

کرد.  
همتی با بیان اینکه مجموع این اتفاقات موجب شد 
عرضه پول از تقاضای آن پیش بیفتد، ادامه داد: بنابراین 
تحت این شرایط بانک ها با بیش از ۷۰هزار میلیارد تومان 
منابع مازاد بین بانکی مواجه شدند و نرخ بین بانکی به 

شدت کاهش یافت و بانک مرکزی به منظور حفظ ثبات 
بازارها و جلوگیری از بحران پولی ناچار شد نرخ بازار بین 
بانکی را درمحدوده 1۲-1۴ درصد قرار دهد. در حالیکه 
درحالت عادی بانکها همیشه 1۰-1۵ هزار میلیارد تومان 
پول نزد بانک مرکزی داشتند. این ادعا که بانک مرکزی 

نرخ بهره بین بانکی را کاهش داد، صحیح نیست.
رییس کل بانک مرکزی با بیان اینکه از رونق بازار سرمایه 
حمایت می کنیم، تصریح کرد: در مقام مسئول بازار پولی 
کشور، معتقدم که ثبات همه بازارها در راستای یکدیگر 
اعم از بازارهای پولی، سرمایه تولید و کار از اهمیت بالایی 
برخوردار است و در این زمینه بانک مرکزی از رونق بازار 

سرمایه حمایت می کند.
به گفته وی،  انتظارات تورمی بر نرخ سود بانکی  موثر 
است و از این رو امید است کاهش انتظارات تورمی، منجر 

به کاهش تورم و نیز کاهش نرخ شود.
از  انتظارات  به  نسبت  بازارها  اینکه  بیان  با  همتی 
حساسیت بالایی برخوردارند، گفت: تمام بازارها نسبت 
به تغییرات و انتظارات از حساسیت بالایی برخوردارند و 

این امر تنها منحصر به بازار سرمایه نیست.  
که  مهم  این  بر  تأکید  با  مرکزی  بانک  کل  رییس 
درخصوص رمز ارزها نباید شتابزه عمل کرد، اظهار کرد: 
تراکنش های حوزه رمزارزها از پیچیدگی های خاص خود 
برخوردار است و تنها با بستن شتابزده درگاه های بانکی 
مشکلات برطرف نمی شود. البته در این زمینه دولت 
کارگروهی را با مسئولیت بانک مرکزی تعیین کرده است 

و جلساتی نیز در این باره برگزار شده است.
وی گفت: بانک مرکزی در هر حال هشدارهای لازم را 
درباره مخاطرات رمزارزها مطرح کرده است و البته در این 
مسیر تلاش می کنیم هرچه سریع تر با همکاری دولت و 

مجلس شورای اسلامی تصمیماتی اتخاذ کنیم.  
همتی ادامه داد: ضروری است یادآور شوم اقتصاد باید 
از پیش بینی پذیری لازم و ثبات برخوردار باشد و از حالت 

دستوری و دخالت خارج شود.
نرخ تسعیر دارایی های بانکها، نرخ ارز، مباحث کلان 
اقتصادی، نرخ سود بانکی، رمزارزها و ... از جمله مباحث 
طرح شده از سوی فعالان بازار سرمایه در این جلسه بود.

رییس کل بانک مرکزی:
بانک مرکزی از رونق بازار سرمایه استقبال می کند
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 کمیته انضباطی احکام خود را در خصوص تخلفات رخ داده در شهرآورد ۹۵ 
و همچنین دیدار جنجالی سپاهان و پرسپولیس در نقش جهان اصفهان اعلام 

کرد. 
پ کمیته انضباطی در آرای جداگانه ای، تیم های پرسپولیس، استقلال و 

سپاهان اصفهان را جریمه کرد.
رای دیدار تیم های پرسپولیس و استقلال تهران به شرح زیر است:

در خصوص تخلفات انتسابی به باشگاههای پرسپولیس تهران و استقلال 
تهران و بهزاد غلامپور ، محمد نادری، مهدی ترابی، فرشاد فرجی و سید احمد 
موسوی مبنی بر مداخله اشخاص حقیقی منتسب به هر دو باشگاه در نزاع 
جمعی، ورود به زمین مسابقه از سوی بهزاد غلامپور و سید احمد موسوی ، 
بدرفتاری بهزاد غلامپور و فرشاد فرجی نسبت به یکدیگر و انجام رفتار تهاجمی 
از سوی مهدی ترابی و محمد نادری در بازی بین دو تیم در تاریخ ۲۴ اردیبهشت 
ماه و همچنین دیگر تخلفات باشگاه پرسپولیس تهران مبنی بر سوء رفتار تیمی 
ناشی از دریافت 6 کارت بازیکنان این تیم و نقض پروتکل های بهداشتی از 
طریق عدم جلوگیری از حضور تعدادی مازاد بر میزان مجاز افراد در ورزشگاه 
با توجه به مجموع اوراق و محتویات پرونده از جمله گزارش مقامات رسمی، 

تصاویر موجود از صحنه درگیری بازیکنان دو تیم با یکدیگر ، دفاعیات ارسالی از 
سوی هر دو باشگاه، اظهارات و دفاعیات بهزاد غلامپور، محمد نادری، مهدی 
ترابی و فرشاد فرجی در جلسه کمیته انضباطی و سایر قراین و امارات موجود 
در پرونده تخلفات انتسابی محرز و مسلم تشخیص و مستند به مواد ۵1 ، ۵6 
، ۵8 ، 6۴ و 11۷ مقررات انضباطی مصوب 13۹۷ و بالحاظ فقدان سابقه 
تخلفاتی از سوی نامبردگان و همچنین ابراز ندامت از سوی بهزاد غلامپور و 
فرشاد فرجی که از مصادیق ماده ۹۴ مقررات موصوف و جهات تخفیف در میزان 
مجازات محسوب می شود بهزاد غلامپور و فرشاد فرجی هر کدام به دو جلسه 
محرومیت قطعی در مسابقات رسمی و یک جلسه محرومیت تعلیقی و مهدی 
ترابی و محمد نادری هر کدام به یک جلسه محرومیت تعلیقی و تمامی این افراد 
و همچنین سید احمد موسوی هر یک به پرداخت مبلغ ۷۵۰ میلیون ریال و 
باشگاه پرسپولیس به پرداخت مبلغ  یک میلیارد و پانصد میلیون ریال و باشگاه 

استقلال نیز به پرداخت مبلغ  یک میلیارد ریال جریمه نقدی محکوم شدند.
لازم به ذکر است مدت تعلیق تا ابتدای شروع فصل جدید مسابقات لیگ برتر 
ادامه خواهد داشت و چنانچه در طی این مدت مشارالیهم مرتکب هر گونه 
تخلفی در این مسابقات شوند مجازات تعلیق شده به همراه مجازات مربوط به 

تخلف جدید توامان اجرا خواهد شد.
رأی صادره قابل اجرا و از حیث محرومیتهای یک جلسه تعلیقی قطعی و 
نسبت به سایر موارد ظرف مدت هفت روز از تاریخ ابلاغ قابل تجدیدنظرخواهی 
نزد کمیته محترم استیناف بوده و باشگاههای یاد شده نیز دارای مسئولیت 

تضامنی در خصوص پرداخت محکومیت نقدی عوامل خود هستند.
ضمناً از رفتار جوانمردانه کریم باقری در دو بازی اخیر تیم پرسپولیس که مانع 

از بروز حوادث تلخ تری گردید تقدیر و تشکر بعمل می آید.
اعلام رای دیدار پرسپولیس و سپاهان

در خصوص تخلفات انتسابی به باشگاه های سپاهان اصفهان و پرسپولیس 
تهران و عزت اله پور قاز، محمد رضا حسینی، یاسر جمال بافقی، سید جلال 
حسینی، حسین کنعانی زادگان، سعید آقایی و احسان کوراهیه مبنی بر تعرض 
بازیکنان و عوامل منتسب به هر دو تیم مذکور به یکدیگر، بدرفتاری عزت اله پور 
قاز ، محمد رضا حسینی و حسین کنعانی زادگان و سید جلال حسینی در قبال 
یکدیگر، رفتار غیرورزشی از سوی سعید آقایی و همچنین سید جلال حسینی 
در زمان اخذ تست دوپینگ از ایشان، انجام رفتار تحریک آمیز به خشونت از 
سوی یاسر جمال بافقی ) عکاس باشگاه سپاهان( و احسان کوراهیه ) از عوامل 
منتسب به باشگاه پرسپولیس( با توجه به مجموع اوراق و محتویات پرونده از 
مربوط  منتشره  فیلمهای  و  تصاویر  مسابقه،  رسمی  مقامات  گزارش  جمله 
به صحنه خروج بازیکنان دو تیم از زمین مسابقه و ورود به رختکن ورزشگاه، 
دفاعیات ارسالی از سوی دو باشگاه موصوف و سایر قرائن و امارات موجود در 
پرونده تخلفات انتسابی را محرز و مسلم تشخیص و مستند به مواد ۵۴ ، ۵8 ، 
6۴ و 11۷ از مقررات انضباطی مصوب 13۹۷ بالحاظ مفاد ماده ۹۴ مقررات 
موصوف هر یک از سید جلال حسینی و عزت اله پورقاز به یک جلسه محرومیت 
قطعی از همراهی تیمهای خود در مسابقات رسمی و سعید آقایی و محمد رضا 
حسینی به یک جلسه محرومیت تعلیقی که مدت تعلیق تا پایان فصل جاری 
ادامه خواهد داشت و تمام این افراد و همچنین محمد حسین کنعانی زادگان 
نیز هر یک به پرداخت مبلغ ۷۵۰ میلیون ریال جریمه نقدی و باشگاههای 
سپاهان و پرسپولیس نیز هر کدام به پرداخت مبلغ یک میلیارد ریال جریمه 
نقدی محکوم می  شوند. همچین احسان کوراهیه و یاسر جمال بافقی نیز هر 
یک به ترتیب به شش ماه و سه ماه محرومیت از ورود به ورزشگاه های فوتبال 
کشور و نیز پرداخت مبلغ ۲۰۰ میلیون ریال و یکصد میلیون ریال جریمه نقدی 
محکوم می شوند. ضمناً با توجه به وقوع حوادث تلخ در چند بازی متعدد در 
مسابقات گذشته دو تیم پرسپولیس و سپاهان در مقابل یکدیگر و از باب تکمیل 
مجازات حکم بر برگزاری مسابقات دو تیم یاد شده در فصل آتی لیگ برتر اعم 
از رفت و برگشت در خارج از ورزشگاههای خانگی این دو تیم و در شهر و استان 
بی طرف به تشخیص سازمان لیگ مستند به ماده 118 از مقررات انضباطی 

موصوف صادر می شود.
رأی صادره قابل اجرا بوده و نسبت به موضوع یک جلسه محرومیت ) اعم از 
قطعی و یا تعلیقی( قطعی و نسبت به سایر موارد ظرف مدت ۷ روز از تاریخ ابلاغ 
قابل تجدیدنظرخواهی نزد کمیته استیناف بوده و باشگاهها نیز در خصوص 

پرداخت محکومیت نقدی عوامل خود دارای مسئولیت تضامنی هستند.

احکام کمیته انضباطی برای جنجال در نقش جهان و آزادی؛

متخلفان شهرآورد نقره داغ شدند؛ میزبانی از سپاهان و پرسپولیس گرفته شد نگاهی به حواشی و درگیری های دربی پایتخت،

فوتبال زشت!

دربی پایتخت با حواشی و درگیری بازیکنان دو تیم به پایان رسید.
دربی ۹۵ با پیروزی پرسپولیس به پایان رسید اما چیزی که همچنان ادامه دارد 
حواشی آن بازی است. بازیکنان دو تیم در دقایق آخر بازی با یکدیگر درگیر شدند و 
به زد و خورد پرداختند. عصر دیروز هم کمیته انضباطی رای خود را در باره این بازی 
صادر کرد و فرشاد فرجی مدافع پرسپولیس و بهزاد غلامپور مربی دروازه بان های 
استقلال هر کدام دو جلسه محروم شدند. اما ریشه این درگیری ها چیست؟ آیا تیم ها 
و بازیکنان تحمل شکست را ندارند؟ به سراغ چند بازیکن قدیمی سرخابی ها رفتیم و 

با آنها درباره ریشه درگیری در دربی صحبت کردیم که در ادامه می خوانید:
پرویز برومند گلر اسبق استقلال که در جنجالی ترین دربی درون دروازه استقلال 
حضور داشت و خودش شروع کننده درگیری با بازیکنان پرسپولیس بود درباره 
دربی ۹۵ و درگیری بازیکنان گفت: در این درگیری ها پرسپولیسی ها هیچ تقصیری 
نداشتند. آنها محق بودند که در اعتراض به تکل خشن نادری اعتراض کنند ولی 
بچه های استقلال مثل کسانی که منتظر بهانه بودند، رفتند و با شلوغ کاری خودشان 
را مقصر اندر مقصر جلوه دادند. نکته دیگر اینکه این اصلا دعوا نبود بلکه لوس بازی 
بود. در واقع همه داشتند ژست دعوا را می گرفتند و ادایش را درمی آوردند. زمان ما 
وقتی دعوا می شد اوضاع زمین تا آسمان فرق می کرد. همه واقعاً همدیگر را می زدند 

ولی آن روز همه دنبال لوس بازی بودند.
او درباره ریشه این درگیری ها می گوید: بازیکنان تمرکز لازم را ندارند. باخت 
مقابل ذوب آهن فشار را روی بازیکنان استقلال بیشتر کرده بود و هرطوری شده می 
خواستند دربی را پیروز شوند. وقتی هم به لحظات آخر بازی نزدیک شدیم بازیکنان 
استقلال عصبی تر شدند و درگیری ها به وجود آمد. کادرفنی باید بازیکنان را از لحاظ 
ذهنی آماده کنند تا لحظه آخر تمام فکرشان بازی باشد. این روزها فضای مجازی و 
ارتباط نزدیک هواداران با بازیکنان باعث شده تا آنها بیشتر از قبل مورد حمله هوادران 
قرار بگیرند. البته در زمان ما هم اگر دربی را می باختیم تا یک هفته نمی توانستیم از 

خانه خارج شویم اما الان وضعیت فرق کرده است.
وحید قلیچ پیشکسوت باشگاه پرسپولیس هم درباره درگیری بازیکنان دو تیم 
گفت: نمی دانم استقلالی ها دنبال چه چیزی هستند. بازی را باختند و باید به فکر 
ترمیم نقاط ضعف خودشان باشند و تیمشان را درست کنند نه اینکه به همه حمله 
کنند. آن ها دنبال این هستند که فضا را مسموم کنند تا هوادارانشان باخت در دربی 
را فراموش کنند و یقه کادر فنی و مدیریت را نگیرند. وگرنه نمی دانم دلیل این شلوغ 

کاری ها چیست؟
او درباره ریشه این دریگری ها می گوید: اواخر بازی ناگهان حمله کردند و فضای 
دربی را متشنج کردند که اصلا کار خوبی نبود. مرد باشید و باخت را قبول کنید. تیم 
برنده که اصلا نیازی به دعوا ندارد. آن ها باختند و نمی خواهند قبول کنند شکست 
خوردند و شانسی برای قهرمانی ندارند. من نمی دانم آدمی مثل غلامپور وسط دعوا 
بین بازیکنان چه می خواهد. نمی دانم اصلا به او چه ربطی دارد که داخل زمین 
می شود و با مشت به صورت بازیکن ما می زند. قبلا تیمشان گل می زد رو سر مربیان 

می پرید حالا  که تیمش نتوانسته گل بزند به بازیکن ما حمله کرد.
بهروز رهبری فرد مدافع دهه هفتاد پرسپولیس درباره درگیری بازیکنان در دربی 
می گوید: دربی بدون درگیری نمی شود. هوادران فوتبال دربی را برای کل کل و 
درگیری هایش تماشا می کنند. بالاخره دربی باید یک فرقی با بازی های دیگر داشته 
باشد. باید بتوانی بعد از بازی تا یک ماه درموردش حرف بزنی. الان درمورد دربی چه 
می توان گفت؟ چه هیجانی در این بازی هست که بخواهی درموردش حرف بزنی؟ 
بازی که تمام می شود همه آن را از یاد می برند دقیقا به چه درد می خورد. جنجال 
باید جزئی از دربی باشد. در چند دهه پیش بازیکنانی همچون قلعه نویی، محرمی، 
عابدزاده، بیانی و ... در دربی بازی می کردند و حساسیت ها خیلی زیاد بود و باعث 
درگیری می شد. دربی سال ۷3 بود که محرمی و قلعه نویی با هم درگیر شدند. بعد 
هم مردم ریختند وسط زمین یکی از جنجالی ترین دربی ها بود. یکی دیگر هم  آن 
بازی که هاشمی نسب به ما گل زد. به نظرم آن بازی خیلی جذاب بود. آن بازی 
همه چیز داشت. هاشمی نسب که تازه جدا شده بود گلزنی کرد، پنالتی داشت و 
درگیری. دربی باید اینجوری باشد. هنوز هم پس از ۲1 سال مردم از آن بازی حرف 

می زنند. اما کسی یادش می آید دربی قبلی چه اتفاقی رخ داده؟

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم خبر داد؛

آغازفعالیت اماکن  ورزشی از ابتدای خرداد
مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت: کلیه اماکن ورزشی استان قم اعم از 
اماکن سر پوشیده و رو باز از 1 خرداد ماه با رعایت پروتکل های بهداشتی و حداکثر 

3۰ نفر مجاز به فعالیت خواهند بود.
رسول منعم شامگاه چهارشنبه در گفتگو با خبرنگاران با بیان اینکه کلیه اماکن 
ورزشی استان قم، اعم از اماکن سرپوشیده و رو باز از شنبه 1 خرداد ماه با رعایت 
پروتکل های بهداشتی مجاز به فعالیت خواهند بود، گفت: به منظور حمایت و تدوام 
فعالیت های جامعه ی ورزشی استان به موجب ابلاغ مصوبه جدید کشوری مقرر 
گردید، اماکن ورزشی با حداکثر 3۰ نفر و با رعایت پروتکل های بهداشتی مجاز به 

فعالیت خواهند بود.
مدیرکل ورزش و جوانان استان قم با اشاره به اینکه تغییر گروه بندی اماکن ورزشی 
از گروه 3 به گروه ۲ در راستای پیگیری های مکرر حضوری و کتبی از مراجع استانی 
و کشوری، همچنان درخواست اداره کل ورزش و جوانان استان قم بوده، افزود: این 
درخواست در دستور کار ستاد کرونا در ورزش خواهد ماند و پیگیری های لازم در این 

زمینه نیز اعمال خواهد شد.
مسئولین  از  داد:  ادامه  ورزشی،  اماکن  از  مداوم  بازرسی های  بر  تاکید  با  وی 
هیئت های ورزشی نسبت به ارائه گزارش دوره ای از وضعیت باشگاه های مرتبط با 
آن رشته ورزشی در خواست دارم اقدامات لازم را انجام دهند تا نظارت این اداره کل 

بر آن اماکن کارآمدتر گردد.

 رئیس هیات کشتی استان قم گفت: فرنگی کاران قم با کسب سه مدال در چهل و یکمین دوره مسابقات بین المللی جام 
تختی خوش درخشیدند و توانستند عملکرد قابل قبولی از خود به ثبت برسانند. 

هادی علیایی  افزود: در این مسابقات که به عنوان یکی از مراحل اصلی گزینش نفرات جهت اعزام به رقابت های جهانی 
۲۰۲1 نروژ محسوب می شود، کشتی گیران قم موفق به کسب ۲ مدال نقره، یک برنز و ۲ عنوان پنجمی این رقابت ها شدند.

وی افزود: با توجه به تصمیم کادر فنی مبنی بر اینکه نتایج این رقابت ها به عنوان یکی از مراحل اصلی گزینش کشتی گیران 
برای رقابت های جهانی پیش رو تعیین شد، همانگونه که انتظار می رفت، با حضور قدرتمندان همه کشتی گیران با رقابت هایی 
بسیار باکیفیت و سخت مواجه بودیم. رئیس هیات کشتی قم افزود: بهترین کشتی گیران با آماده ترین شرایط فنی در این رقابت 
ها حضور داشتند که رقابت هایی سخت و تماشایی را شاهد بودیم. وی با بیان این که تیم قم با مربیگری مهدی علیزاده پورنیا 
به این رقابت ها اعزام شده بود، ادامه داد: در نهایت محمدجواد رضایی در وزن 6۷ کیلوگرم و ابوالفضل زینتی رفاه در وزن ۷۲ 

کیلوگرم موفق به کسب مدال نقره و رضا مرادی در وزن 63 کیلوگرم موفق به مدال برنز این رقابت ها شدند.
علیایی افزود: همچنین محمدحسین جلالی در وزن 8۲ کیلوگرم و مهدی ابراهیمی در وزن 8۷ کیلوگرم دیگر ورزشکاران 
قمی بودند که در جایگاه پنجم اوزان خود در این رقابت ها قرار گرفتند. رئیس هیات کشتی قم ادامه داد: با توجه به اینکه 
نفرات برگزیده این رقابت ها با نظر کادر فنی تیم ملی برای مسابقات بین المللی ترکیه اعزام می شوند، تا چهره ها و نفرات 
برتر تیم ملی در آنجا مشخص شود امیداوریم سهم کشتی گیران قم در رقابت های ترکیه ها از تعداد مدال های کسب شده در 
جام تختی بیشتر باشد. قم در جام بین المللی تختی دارای هشت سهمیه بود که با توجه به سه سهمیه استانی این تعداد به 11 
ورزشکار افزایش یافته بود. چهل و یکمین دوره رقابت های بین المللی کشتی فرنگی جام جهان پهلوان تختی صبح چهارشنبه 

۲۹ اردیبهشت ماه در سالن 1۲ هزار نفری آزادی تهران آغاز شد و با معرفی نفرات برتر به کار خود پایان داد

کاندیدای انتخابات ریاست هیئت فوتبال استان قم گفت: ورزش و علی الخصوص فوتبال باید پول ساز باشد و وابسته به 
هیچ صنعت و اسپانسری نباشد. 

حمیدرضاعالمی پس از ثبت نام در انتخابات هیئت فوتبال قم در گفت وگویی اظهارداشت: بسیار دوست دارم که 
تجربیات خود را که در دوران جوانی ونوجوانی گذراندم، به نسل جدید منتقل کنم.

وی افزود: اما با توجه به شرایطی که امروزه در جامعه ما حاکم است قشر جوان ما آن چنان که شایسته است شرایط را 
برای ورزش کردن و به خصوص رشته فوتبال مهیا نمی بینند.

نامزد انتخابات هیئت فوتبال استان ادامه داد: اگر نگاه مدیریتی و نوین را در ورزش و علی الخصوص فوتبال ایجاد نکنیم 
قطعا اگر از معادن طلا هم برای تامین هزینه های ورزش استفاده کنیم کم خواهد بود.

وی افزود: ما باید نگرش نوین و مدیریت جدید صنعتی را در رشته های مختلف ورزش خصوصا فوتبال پیاده کنیم و 
فوتبال را با یک نگاه حرفه ای ودقیق ببینیم که خودش بتواند روی پایش بایستد و پولساز باشد.

عالمی با اشاره به علت کاندیداتوری خود تصریح کرد: ابتدا به اصرار پیشکسوتان این رشته ورزشی به من تکلیف شد 
و همچنین احساس دینی که نسبت به استان قم دارم باعث شد قدم در این عرصه بگذارم و امیدوارم بتوانم با ایجاد یک 
پل ارتباطی بین مراکز صنعتی استان قم و مراکز آکادمیک دانشگاهی با محیط ورزش فوتبال یک پتانسیل و ظرفیت در 

قالب یک تعامل گروهی ایجاد کنم.
وی افزود: از همه مهم تر این است که به قهر پیشکسوتان عرصه ورزش که روزی در کنار هم جوانی خود راسپری کرده 
اند پایان دهیم، تا همه در کنار هم با ایجاد یک شرایط دوستانه و استفاده از تجربیات پیشکسوتان که از سرمایه های 

انسانی استان قم به شمار می روند بتوانیم فوتبال استان قم را به سطوح بالاتر برسانیم.

رئیس هیات کشتی استان قم خبرداد:

 درخشش فرنگی کاران قم در مسابقات کشتی جام تختی
کاندیدای انتخابات ریاست هیئت فوتبال استان قم:

باید برای پیشرفت فوتبال قم ازتجربیات پیشکسوستان استفاده شود 

 نایب رییس فدراسیون کشتی و دارنده ۷ مدال طلای جهان و المپیک ضمن 
دعوت همه به آرامش در آستانه المپیک توکیو گفت: کشتی به آرامش نیاز دارد. 
اشخاص کاردان و کاربلد کادرفنی تیم های ملی را تشکیل می دهند و با تمام وجود 

برای سربلندی کشتی تلاش دارند. 
حمید سوریان روز پنجشنبه در حاشیه جام تختی در جمع خبرنگاران افزود: 
حضور نداشتن کشورها در جام تختی قبل از هرچیز به واسطه شیوع کروناست. 
اگر امکانش فراهم بود مطمئنا استقبال بهتری می شد. ما باید قبل از هر چیز 
خوشبینانه به موضوع نگاه کنیم که ستاد مقابله با کرونا مجوز برگزاری را صادر کرد 
و این مسابقات را برگزار کردیم. قهرمانان جوان ما در جام تختی به رقابت پرداختند 
و این شرایطی را فراهم می کند که با انگیزه تر راه خود را ادامه داده و آینده روشن 

تری داشته باشند.
 وی اضافه کرد: این اولین گامی بود که ما در راه مسابقات جهانی نروژ برداشتیم. 
هدف برگزاری مسابقات بود و بعضی از شرکت کنندگان نیز که اکنون در اردوی 
المپیکی تلاش می کنند با نظر کادرفنی در جام تختی شرکت نکردند. هر کسی از 
این مسابقات موفق بیرون بیاید گام نخست را برای حضور در جام جهانی برداشته 
است. نفرات منتخب در تورنمنت ها و مسابقات مختلف با هم رقابت خواهند کرد که 
بهترین نفر به جام جهانی اعزام شود. هدف اصلی المپیک است که بعد از آن هم 

جهانی مد نظر هست.

 سوریان در مورد جو ملتهب و پرحاشیه فضای مجازی در مورد کشتی تصریح کرد: 
همه را به آرامش دعوت می کنم چون کشتی نیاز به آرامش دارد. اشخاص کاردان 
و کاربلد کادرفنی تیم های ملی را تشکیل می دهند و با تمام وجود برای سربلندی 
کشتی تلاش دارند. نگاه حمایتی و نظارتی داریم و رسانه هاهم کمک کنند. اگر 
نقدی هست سازنده باشد. نه آنکه به قطار در حال حرکت سنگ بزنیم و مانع ایجاد 
کنیم. امروز فضای متفاوتی در مقایسه با گذشته در کشتی حاکم شده و شبکه های 
اجتماعی که به صورت شخصی اداره می شوند بعضی مواقع غرض ورزانه قلم می 

زنند، خواهش می کنم به خاطر کشتی از این کار پرهیز کنند.
 وی در مورد حضورش در انتخابات اتحادیه جهانی خاطرنشان کرد: پیش از این 
فرصت سوزی کردیم متاسفانه در گذشته جایگاه داشتیم اما الان می بایست مجددا 
اعتماد سازی کنیم. قطعا کار سختی است و باید شرایطی را مهیا کنیم که از طریق 
رایزنی این اتفاق بیافتد. بحثی از کناره گیری من از انتخابات اتحادیه جهان مطرح 
نبود اما همه چیز نیاز به زمان و بررسی شرایط دارد. در این رابطه هم دبیر جلسه ای 
با لالوویچ رئیس اتحادیه جهانی داشت و هم خودم در بلغارستان با او صحبت کردم. 
در زمان برگزاری تورنمنت ها نیز با روسای فدراسیون های صاحب رای صحبت 
کردیم که این اتفاق خوبی بود ولی مشکل بزرگ این است که به واسطه کرونا یک 
مقدار شرایط متفاوت تر از گذشته است و در رقابت های بین المللی کمتر خارجی 
ها حضور پیدا می کنند. ضمن اینکه کمتر امکان مسافرت برای دیدار با روسای 

فدراسیون ها وجود دارد.
دارنده ۷ مدال طلای جهانی و المپیک ادامه داد: شیوه رایزنی به همین منظور 
متفاوت تر از گذشته هست. می بایست این رایزنی به صورت چهره به چهره اتفاق 
بیافتد و با این اشخاص نشست و برخاست داشت ولی این امکان چندان میسر 
نیست. خیلی از اعضای کشتی آفریقا و اقیانویسه در مسابقات شرکت نمی کنند و 

محدودیت زیادی وجود دارد.
سوریان در مورد کامل نشدن ترکیب تیم ملی فرنگی برای شرکت در المپیک 
گفت: قبل از هرچیز کیفیت تیم مهم است. اما باید سهمیه 8۷ کیلو را می گرفتیم 
در  بگیرد.  سهمیه  نتوانست  متاسفانه  نوری  حسین  تاکتیکی،  اشتباه  یک  اما 
گزینشی جهانی ناصر علیزاده کشتی های قابل قبولی گرفت اما هدف اصلی که 
کسب سهمیه بود، اتفاق نیفتاد. امیدوارم بقیه بچه ها جبران کنند و آن نتیجه مد 

نظر حاصل شود. 
وی المپیک پیش رو را برای کشتی غیرقابل پیش بینی دانست و تاکید کرد: امروز 
شرایط متفاوت از گذشته است. ورزش دنیا به خاطر کرونا چندین ماه تعلیق شد و 
این کار را برای همه سخت کرده است. مطمئنا با تلاشی که می کند انتظار بهترین 
نتیجه برای المپیک هست. آنچه می بایست انجام شود و تلاشی که باید توسط 
کادرفنی برنامه ریزی می شد، صورت گرفته است. کشورهای دیگر هم همین 

شرایط را دارند.    

حمید سوریان: 

کشتی به آرامش نیاز دارد

آگهی مزایده اتومبیل
پرونده کلاسه  به  مربوط  ایران 16  به شماره شهربانی 1۵۴ ل 8۵  –مدل 13۹6   TONDAR۹۰K۴M-مزایده یک دستگاه خودروی-رنو آگهی 

13۹۹۰۴۰3۰۰11۰۰3۷۹6
بموجب پرونده اجرایی کلاسه )13۹۹۰۴۰3۰۰11۰۰3۷۹6/1 با شماره بایگانی ۹۹۰۴۰61( له: خانم فهیمه حافظی، و علیه: آقای مهدی بشری، 
مستند 6۵33، تاریخ سند: 138۴/۰۷/۰۵ دفترخانه ازدواج ۴ قم یک دستگاه خودروی، رنو، TONDAR۹۰K۴- مدل 13۹6 به شماره شهربانی 1۵۴ 

ل 8۵ ایران 16 با مشخصات ذیل واقع در قم پارکینگ خلیج فارس متعلق به آقای مهدی بشری بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

خودروی رنو- TONDAR۹۰K۴- مدل 13۹6
۲۲۲۲۰8RR1۰۰۰13۴۹8:۲8۵۲۵1-شماره موتورNAALSRALDHA:شماره شاسی

لاستیک های خودرو مرتب و دارای آج کافی بوده. کمی خوردگی گلگیر سمت راست عقب و دارای کارکرد 1۰66۰ کیلومتر نشان می دهد. خودرو از 
سلامت کافی برخوردار بوده و دارای رینگ اسپرت می باشد.

خودرو فوق دارای بیمه نامه شخص ثالث معتبر تا تاریخ 1۴۰۰/۰8/۰6 می باشد
کارشناس رسمی دادگستری جناب آقای سرهنگ حسین شیرازی خودروی مذکور را به مبلغ 1/8۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )یک میلیارد و هشتصد و بیست 

میلیون ریال معادل یکصد و هشتاد و دو میلیون تومان( ارزیابی نموده است.

مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی 1۲ ظهر روز سه شنبه 1۴۰۰/۰3/18 درخیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره 
ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود. مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه 1/8۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )یک 
میلیارد و هشتصد و بیست میلیون ریال معادل یکصد و هشتاد و دو میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در 
مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا IR ۹8۰1۰۰۰۰۴۰۷6۰13۲۰۷8۹۵6۹3 با شناسه واریز 
۹6۵1۰8۵۷61۰۰۰۰۰۰۰۲1۷13۲3۵1۲۰۰6 می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف 
است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی 
که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و در این 
صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی 
های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد 
بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل 
رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد 

شد.
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش-
 تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱۴۰۰/۰3/۰۱
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موانع پیش روی مذاکره کنندگان چیست:

مذاکرات هسته ای؛ خان پنجم یا ایستگاه مقصد؟

اعضای برجام طی یک ماه و نیم گذشته چهار دور مذاکره کردند و برخی ناظران می گویند 
با وجود برخی اختلاف نظرها، رسیدن به نتیجه ای نهایی در دور پنجم دور از ذهن نیست. 

تکاپوی اعضای برجام در هفته های اخیر افزایش یافته به طوری که پایتخت اتریش روزهای 
زیادی میزبان نمایندگان ایران و 1+۴ و همچنین هیات آمریکایی است؛ مذاکراتی که از نشست 
مجازی روز 13 فروردین در سطح معاونان وزیران امور خارجه کشورهای عضو کلید خورد. در آن 
نشست، درباره چشم انداز بازگشت کامل آمریکا به توافق هسته ای سال ۲۰1۵ و آمادگی برای 

تلاش های مشترک جهت احیای برجام گفت وگو شد.
در پایان آن نشست، طرف های برجام ضمن تاکید بر تعهدشان جهت حفظ این توافق 
بین المللی، تصمیم گرفتند جلسه کمیسیون مشترک را هفته بعد جهت تداوم رایزنی ها در 
وین از سر بگیرند تا اقدامات مربوط به لغو تحریم ها و گام های هسته ای را از طریق گروه های 

کارشناسی مشخص کنند.
مذاکرات وین در دور نخست

تنها چهار روز پس از جلسه ویدیویی  روز جمعه 13 فروردین کمیسیون مشترک برجام، روز 
سه شنبه 1۷ فروردین ماه نمایندگان ایران، تروئیکای اروپا به همراه روسیه و چین در وین به 
صورت حضوری تشکیل جلسه دادند؛ نشستی که به منظور روشن کردن تدابیر برداشتن 
تحریم ها و انجام اقدامات هسته ای برگزار شده بود و موضوع بازگشت آمریکا به برجام نیز یکی 
از محورهای مهم مورد گفت وگو به شمار می رفت.  آنچه که این نشست را از دیگر مذاکرات 
متفاوت می ساخت، حضور همزمان »رابرت مالی« مسوول امور ایران در دولت آمریکا در این 
کشور اروپایی بود. این نخستین باری بود که از زمان خروج آمریکا از برجام و نیز در دولت بایدن، 

نماینده این کشور عازم محل مذاکرات هسته ای می شد.
اظهارات مالی آشکارا پیش از این نشست از عقب نشینی دولت آمریکا در برخورد با ایران 
نشان داشت تا جایی که صدای اعتراض متحدان خاورمیانه ای آمریکا را درآورد. گفت وگوی 
چندی پیش او با شبکه »پی بی  اس« این تغییر رفتار نماینده آمریکا در امور ایران را به تصویر 
کشید. مالی در این مصاحبه به لزوم تمدید دوره تعهدات برجامی ایران اشاره ای نکرد و در عین 
حال از دیگر موارد مورد اختلاف با ایران و از جمله درباره برنامه موشکی ایران سخن نگفت. 
وی همچنین در بخشی از این گفت وگو تاکید کرد »آماده رفع تحریم های ناسازگار با برجام 
هستیم.« دور نخست نشست حضوری کمیسیون مشترک برجام که در »گراند هتل« شهر وین 

برگزار شده بود با توافق برای ادامه رایزنی ها در سطح کارشناسی پایان یافت.
دور دوم مذاکرات وین و دو نشست کارشناسی موازی

دور دوم گفت وگوها میان اعضای کمیسیون مشترک برجام روز جمعه ۲۰ فروردین در وین 
برگزار  شد. بر اساس توافق صورت گرفته، دو نشست کارشناسی موازی بین اعضای کمیسیون 
مشترک برجام جهت انجام رایزنی های فنی در حوزه رفع تحریم و هسته ای تشکیل شد. قرار 
شد که اعضای این نشست های کارشناسی به بحث و رایزنی در خصوص جنبه های فنی و 
جزئیات مسائل مربوط به لغو تحریم ها و مسائل هسته ای بپردازند و نتیجه بحث های خود را 
به کمیسیون گزارش کنند. »سید عباس عراقچی«  معاون سیاسی وزیر امور خارجه و رئیس 
هیات دیپلماتیک کشورمان در این نشست تاکید کرد: رفع تحریم های  آمریکا، اولین و ضروری 
ترین اقدام برای احیای برجام است و جمهوری اسلامی ایران آمادگی کامل دارد به محض 
رفع تحریم ها و پس از راستی آزمایی آن، اقدامات جبرانی هسته ای خود را متوقف کرده و به 

اجرای کامل برجام برگردد.
روز ۲۲ فروردین یعنی همزمان با این دور از مذاکرات، شاهد وقوع یک خرابکاری از سوی 
رژیم صهیونیستی در تاسیسات هسته ای نطنز بودیم. واکنش ایران به این رخداد، اعلام 
غنی سازی 6۰ درصدی اورانیوم بود و عراقچی در نشست کمیسیون مشترک برجام گفت که 
»این اقدام در چارچوب حقوق ایران ذیل بند ۲6 و 36 برجام و با هدف رفع برخی نیازهای 
کشور در حوزه پزشکی انجام گرفته است«. برخلاف انتظار و برآورد مقامات رژیم صهیونیستی، 

مذاکرات ادامه یافت.
دور سوم مذاکرات و تولد کارگروه سوم

دور سوم گفت وگوهای برجامی بین اعضای کمیسیون مشترک برجام روز سه شنبه هفتم 
اردیبهشت در پایتخت اتریش آغاز شد؛ نشستی که همانند قبل  عراقچی معاون سیاسی وزیر 

امور خارجه هدایت هیات نمایندگی ایران را برعهده داشت.
در این دور از مذاکرات، علاوه بر تصمیم به تسریع روند گفت وگوها، توافق شد فعالیت 
گروه های کارشناسی در دو حوزه لغو تحریم ها و موضوعات هسته ای، به صورت فشرده و سریع 
ادامه یابد. همچنین تصمیم گرفته شد که با هدف گفت وگو در خصوص ترتیبات عملی مورد 
نیاز برای اجرایی شدن لغو تحریم ها و سپس بازگشت آمریکا به برجام، یک گروه کارشناسی 

سوم با نام »گروه کارشناسی ترتیبات اجرایی«، تشکیل شود.
بنابراین برای احیای برجام و هموار کردن بازگشت آمریکا به توافق هسته ای سه کارگروه 
راه اندازی شد تا کارشناسان کشورهای عضو برجام در این کارگروه ها با یکدیگر گفت وگو  کنند؛ 
کارگروه نخست ناظر بر تعهدات برجامی ایران بود. وظیفه کارگروه دوم رفع تحریم ها و بازگشت 
آمریکا به توافق هسته ای بود. در این نشست اما با هدف هماهنگی در اجرای مصوبات و نتایج 
کار این دو کارگروه، گروه سومی نیز تشکیل شد تا گره اصلی ناشی از تفاوت دیدگاه ها درباره 

رفع تحریم ها را باز کند.
دور چهارم مذاکرات در فضایی مثبت تر از قبل

چهارمین دور از مذاکرات هسته ای وین بعد از وقفه ای چند روزه، ظهر جمعه 1۷ اردیبهشت 
ماه آغاز شد تا بلافاصله مباحث کارشناسی و فنی و همچنین کار بر روی متون پیش نویس 
شروع شود. در این نشست، سه  کارگروه مشغول به فعالیت بودند تا شاید گره های موجود 
هر چه سریع تر گشوده شود؛ کارگروه های مرتبط با تعهدات برجامی ایران، لغو تحریم  ها و 

بازگشت آمریکا به برجام و همچنین کارگروه سومی با نام گروه کارشناسی ترتیبات اجرایی.
رییس هیات مذاکره کننده کشورمان در پایان روز اول مذاکرات یعنی روز جمعه در اظهارات 
تلویزیونی گفت که »فضای مثبتی بر دور چهارم گفت و گوها حاکم است و با تفاهمی که بر 
سرمسیر مذاکرات وجود دارد، ایران بدون تعجیل تلاش خواهد کرد که این مذاکرات هر چه 

زودتر تمام شود.«
دیگر ارزیابی ها نیز حکایت از پیشرفت محسوس مذاکرات داشتند. افزون بر نماینده ایران، 
نمایندگان اتحادیه اروپا و همچنین نماینده روسیه اعلام کردند که تا کسب توافق فاصله 
چندانی باقی نمانده است. »انریکه مورا« که همزمان رییس نشست اعضای برجام بود روز 
چهارشنبه ۲۹ اردیبهشت گفت کاملا مطمئن شده که توافق نهایی برای احیای برجام حاصل 
خواهد شد. مورا در ادامه گفت اعضای برجام طی 1۰ روز گذشته پیشرفت های اساسی در 
مذاکرات داشتند اما مسایلی نیز وجود دارد که روی آن ها باید کار شود و هفته آینده کمیسیون 

مشترک برجام دوباره نشستی خواهد داشت و کار روی آن ها را ادامه خواهد داد.
بنابراین روز چهارشنبه ۲۹ اردیبهشت، دور چهارم گفت وگوهای بین نمایندگان سیاسی ایران 
و دیگر کشورهای عضو برجام به پایان رسید.  هیات ها در پایان این دور از گفت وگوها عازم 

پایتخت های خود شدند و قرار است دور دیگر مذاکرات هفته آینده از سر گرفته شود. 
موانع پیش روی مذاکره کنندگان

به رغم خوشبینی ها به مذاکرات اما گویی مشکلاتی هنوز در این مسیر وجود دارد. پایگاه 
خبری آمریکایی »اکسیوس« یکی از این گره ها را سانتریفیوژ های پیشرفته ایران دانسته و 
نوشته است: محدود کردن برنامه هسته ای ایران و بازگرداندن آن به مقطع زمانی ۲۰1۵ مانعی 
جدی در برابر گفت وگوهای وین است. برنامه هسته ای ایران نسبت به آن زمان پیشرفت زیادی 
کرده است. سانتریفیوژهای جدید و پیشرفته ای که ایران نصب کرده به جمهوری اسلامی 

امکان می دهند با سرعت بیشتری اورانیوم را غنی سازی کند.
این گزارش اضافه می کند که تاکنون عمده اختلاف  نظرها بر سر این بود آمریکا کدامیک 
از تحریم ها را باید بردارد. در این رابطه پیشرفت خوبی شده است. اما کارگروهی که مسوول 
پیشبرد گفت  و گوها بر سر بازگشت ایران به تعهدات هسته  ای خود است، تقریبا پیشرفتی 

نداشته است.
تیم هسته ای ایران، همواره موضوع لغو تحریم ها و اختلاف نظر در این زمینه را مطرح کرده 
است. بر اساس آنچه از مذاکرات مطرح شده آمریکا با لغو بخش قابل توجهی از تحریم ها علیه 
ایران موافقت کرده اما از نظر تهران این میزان کافی نیست. لازم به ذکر است که دو تحریم 
»موضوعی« و »بخشی« در کنار تحریم های »خاص« قرار دارد. تحریم  های موضوعی و بخشی 
مثل تحریم بخش انرژی ایران که شامل نفت و گاز می شود یا تحریم صنعت خودرو، تحریم 
مالی، بانکی و بنادر، بر اساس توافقاتی که تا الان صورت گرفته است، باید برداشته شود و 

توافق هم در این زمینه وجود دارد.
در کنار تحریم های موضوعی و بخشی، برخی افراد و نهاد ها به صورت خاص مورد تحریم 
واقع شده اند که مذاکرات درباره این لیست هنوز ادامه دارد و طرف مقابل پذیرفته غالب آنها 
از فهرست تحریم ها خارج شوند. فهرست عریض و طویل 1۵۰۰ موردی از تحریم ها که دولت 
ترامپ در چهار سال اخیر علیه اشخاص و نهاد های ایران وضع کرد در این گروه جای می 

گیرند.
اینک بسیاری از نگاه ها به روزهای آینده و پنجمین دور مذاکرات هسته ای در وین دوخته 
شده که این چند موضوع مورد اختلاف نیز رفع شوند. البته تحقق این مهم در گرو جدیت 
و اراده طرف هایی است که پیشتر با تعهدگریزی خود، توافق هسته ای را با چالش مواجه 

ساختند.

کاندیدای  از  فقط  انتخابات 1۴۰۰  در  گفت:  ایران  اصلاحات  جبهه  عضو   
اصلاح طلب حمایت خواهیم کرد، اجازه نخواهیم داد مثل انتخابات 8۴، بین 
نامزدهای گفتمان اصلاحات افتراق و واگرایی باشد و فقط یک نامزد را به مردم 

معرفی خواهیم کرد. 
سید حسن رسولی با اشاره به ثبت نام داوطلبان سیزدهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهوری گفت: ثبت نام در انتخابات ریاست جمهوری مرحله مقدماتی 
شکل گیری آرایش انتخاباتی دوره سیزدهم ریاست جمهوری است و برای ارائه 
تحلیل دقیق تر از ترکیب رقبا و صورت بندی مناسبات و رقابت ها و رفاقت ها باید 
منتظر باشیم خروجی های شورای نگهبان به طور دقیق مشخص شود؛ بعد از آن 

امکان ارائه تحلیل واقع بینانه تری از شرایط امکانپذیر است.
وی با بیان اینکه در این دوره از انتخابات ریاست جمهوری با یک تعارض و دوگانه 
متنافری روبه رو هستیم، گفت: بر اساس نظرسنجی هایی که تاکنون انجام شده،  
ضریب مشارکت حدود ۴۰ درصد تخمین زده می شود. از سوی دیگر و برخلاف 
این روند کاهشی،  شاهد ثبت نام چندصدنفر نامزد بالقوه انتخاباتی هستیم و لذا از 
منظر رای دهندگان با کاهش انگیزه حضور و از منظر انتخاب شوندگان در مقایسه 
با گذشته، به خصوص از منظر چهره های سیاسی برخاسته از بخش های مختلف 

فکری و جناحی با فراوانی داوطلبان روبه رو هستیم.
عضو شورای شهر تهران تصریح کرد: باید ببینیم در تصویر نهایی که از سوی 
شورای نگهبان برای عرصه رقابت ها ارائه می شود با چه تعداد و برخاسته از چه 
ترکیب و با چه صورت بندی مواجه خواهیم بود و بایستی منتظر اعلام نظر شورای 

نگهبان باشیم.
رسولی درباره انتقاد اصولگرایان در جریان اصلاح طلب و این موضوع که چرا 
با وجود اعتراض به محدودیت اختیارات ریاست جمهوری، بازهم اصلاح طلبان 
پرقدرت وارد عرصه انتخابات می شوند، گفت: در بین اصلاح طلبان، صاحب 
نظرانی هستند که درباره نظام توزیع قدرت و اختیار در قانون اساسی به عنوان 
میثاق ملی، انتقادات و نقطه نظراتی دارند و طبیعی هم هست زیرا قانون اساسی 
وحی منزل نیست و همچنان که در سال 68 مورد بازنگری قرار گرفت و یک رده 

از قوه مجریه حذف شد می تواند براساس جوازهای همین قانون اساسی و طی 
تشریفات قانونی، بحث اصلاح قانون اساسی به خصوص تجدید نظر در ساختار 

قدرت از طریق رفراندوم به رای مردم گذاشته شود.
عوامل تهدیدکننده انتخابات پرشور باید کاهش یابد

وی افزود: جریان اصلاحات در شرایط فعلی که خودش را از مدت ها قبل برای 
نقش آفرینی در انتخابات ریاست جمهوری تجهیز کرده، بناست در چارچوب 
همین قانون اساسی سیاست ورزی کند و من قائل به این هستم که  ظرفیت های 
فعلی قانون اساسی هم اگر به صورت متعادل و واقع بینانه مورد بهره برداری قرار 
بگیرد به خصوص از جهت استیفای حقوق اساسی مردم می تواند بسیاری از 
مشکلات فعلی را حل کند. معاون پیشین وزارت کشور درباره میزان مشارکت در 
انتخابات ریاست جمهوری نیز گفت: مشارکت حداکثری بیش و پیش از آنکه تحت 
تاثیر معادلات فرایند انتخابات باشد، از فضای عمومی جامعه به معنای ضریب 
رضایت و یا عدم رضایت افکار عمومی از شرایط اجتماعی و اقتصادی و عمومی 
جامعه تبعیت می کند. حسب تجاربی که من در چهار دهه اخیر دارم رغبت مردم 
و واجدین شرایط به حضور در پای صندوق های رای با استنباط و برداشت افکار 
عمومی از وضعیت فعلی و مشخصا خدمت رسانی مسئولان نسبت مستقیم دارد.

رسولی گفت: واقعیت این است که در شرایط کنونی متاثر از پدیده کرونا که 
موجب ایجاد رکود جدی در فضای کسب و کار و معیشت مردم شده و  فشار 
تحریم ها،  اگر همین وضعیت ادامه داشته باشد احتمالا شاهد کاهش مشارکت 
باشیم. در طول ۴ دهه اخیر انتخابات سراسری در ایران به خصوص انتخابات 
ریاست جمهوری، مشارکت هیچ وقت از 6۰  درصد پایین تر نبوده و در سال ۷6 
نزدیک 8۰ درصد شد ولی در انتخاباتی که اسفندماه پارسال برای مجلس یازدهم 
برگزار شد متوسط مشارکت کشور ۴۲ درصد و برای تهران این عدد حدود 18 

درصد بوده است.
وی با بیان اینکه این افت 3۰ درصدی نسبت به گذشته یک تهدید جدی علیه 
انتخابات پرشور است، خاطرنشان کرد: اگر بپذیریم که شرایط جامعه از جهت 
رضایتمندی مردم مطلوب نیست؛ برای کاهش آثار عوامل تهدیدکننده انتخابات 

پرشور باید اقدامات جبرانی دو چندانی صورت بگیرد.
این فعال اصلاح طلب در گفت وگو با ایرنا گفت: در داخل فرایند انتخابات، 
کاندیداهایی که در آرایش نهایی از صافی شورای نگهبان خارج می شوند چنانچه 
به گونه ای باشند که از تنوع و تکثر سلایق سیاسی به صورت حداکثری برخوردار 
باشد و  همه صاحبان دیدگاه های سیاسی احساس کنند که در بین نامزدها 
کسانی هستند که مطالبات طبقه و قشر آنها را نمایندگی کنند خود این عامل 

می تواند منجر به افزایش مشارکت در انتخابات شود.
 عضو شورای شهر تهران ادامه داد: علاوه بر این فعالیت های صداوسیما و سایر 
رسانه ها در بسیج مردم موثر است. در حوزه اجرای انتخابات، به هر میزانی که 
متولیان اجرایی برگزاری انتخابات ضمن اجرای پروتکل های بهداشتی، شفافیت 
بیشتری را اعمال کنند می تواند در افزایش اعتماد مردم نسبت به سازوکار انتخابات 

تاثیرگذار باشد.
اجازه نخواهیم داد انتخابات ۸۴ تکرار شود

استاندار پیشین لرستان با بیان اینکه جریان اصلاحات در گذشته و به طور 
مشخص در سال 8۴، از افتراق و واگرایی بین نامزدهای اصلاح طلب حاضر در 
صحنه انتخابات لطمه جدی متحمل شد، افزود: گرچه تلاش زیادی صورت 
گرفت که بین مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی، مهدی کروبی، مصطفی معین 
و محسن مهرعلیزاده که هر کدام با یک نسبتی گفتمان اصلاحات را نمایندگی 
می کردند رابطه به گونه ای تنظیم شود که کمترین واگرایی را نسبت به همدیگر 
داشته باشند اما این تلاش ها بی ثمر بود و در نتیجه شاهد بودیم که در مرحله 
اول، کل آرای این چهار نفر نسبت به کل آرای نامزدهای اصولگرایان بسیار بیشتر 
بود و کافی بود که فقط یک نفر از این چهار نفر با قبول نظم و انضباط جبهه ای 
از مطامع و نظرات خودش عدول می کرد و برای پیروزی جریان  و تشکیلاتی 
اصلاحات کنار می کشید شبیه کاری که آقای عارف در سال ۹۲ برای آقای دکتر 

روحانی کرد اما متاسفانه این اتفاق نیفتاد.
رسولی تصریح کرد: ناتوانی و ضعف برای معرفی نامزد واحد در حافظه تاریخی 
مردم و فعالان سیاسی جبهه اصلاحات ثبت شده؛ بنابراین تلاش جبهه اصلاحات 
این است که از یک سوراخ دوبار گزیده نشود. از این جهت هدف فرایندی و مهم 

جریان اصلاحات، ورود و خروج منسجم و تشکیلاتی به عرصه انتخابات است.
وی خاطرنشان کرد: سازوکارهایی دیده شده و دوستانی که ثبت نام کرده اند 
برنامه هایشان را داده اند. همچنین در مجمع عمومی و سایر ارکان جبهه تلاش 
می کنیم که از بروز هر نوع تک روی بین نامزدهای اصلاح طلب چه قبل از بررسی 
صلاحیت ها و چه بعد از آن جلوگیری کنیم و دوستان هم اخلاقا متعهد شدند که 
پس از انجام مناظره ها و نظرسنجی های معتبر با هدف رسیدن به نامزد واحد، هر 
کدام که شانس پیروزی کمتری داشتند ایثارگرایانه از مطالبات شخصی خود به 

نفع مصالح جبهه اصلاحات عدول کنند.
جبهه  عضو  نفر  ما ۴6  همه  کرد:  خاطرنشان  ایران  اصلاحات  جبهه  عضو 
اصلاحات مراقبت می کنیم که معرفی نامزد واحد اصلاح طلب و راهبردهایی که 
برای تحقق این هدف طراحی شده در عمل به انجام برسد و شاهد تکرار تجربه  
شکست سال 8۴ نباشیم. با مدیریت خوبی که مهندس بهزاد نبوی بر مجموعه 
دارند و حضور مسئولانه ای که اعضای حقیقی و حقوقی جبهه اصلاحات دارند 

ان شاءالله به این مهم نائل خواهیم شد.
فقط از کاندیدای اصلاح طلب حمایت خواهیم کرد 

رسولی با بیان اینکه امکان ائتلاف با نامزد اصولگرا وجود ندارد، گفت: این موضوع 
جزو اسناد بالادستی ماست که در انتخابات 1۴۰۰ فقط از کاندیدای اصلاح طلب 
حمایت خواهیم کرد. نامزدهای اصلاح طلبی که الان نام نویسی کردند همین ۹ 
نفر هستند و خروجی آن یک نفر بر اساس فرایند علمی و کارشناسی با داوری و 
قضاوت جبهه اصلاحات و قول و قرارهای قبلی با نامزدهاست و نامزد غیراصلاح 

طلب در سبد بررسی اصلاح طلبان نیست.

سید حسن رسولی: 

نامزد غیراصلاح طلب در سبد بررسی اصلاح طلبان نیست

شهروز شریعتی، عضو هیات علمی دانشگاه 
در  مردم  شرکت  میزان  گفت:  مدرس  تربیت 
انتخابات نشان دهنده میزان قدرت ملی آن 
و  سیاسی  نظام  یک  مردمی  پایه های  کشور، 
نشانه  ای از حساسیت برای تعیین سرنوشت 

تلقی می شود. 
سیزدهمین  برگزاری  تا  بیشتر  هفته  چند 
دوره انتخابات ریاست جمهوری باقی نمانده 
است و نام  های متعددی به عنوان نامزدهای 
احتمالی در فضای سیاسی کشور مطرح است. 
در این میان مردم نیز به کسب اطلاعات درباره 
نامزدهای انتخاباتی می پردازند. فارغ از اینکه 

چه کسی بالاخره گوی سبقت را از دیگران می 
رباید، انتخابات همیشه یکی از مباحث بسیار 
به  مهم بوده و همچنان نیز هست. این مهم 
دلیل پیامد های مثبت و منفی بسیاری که دارد 
همواره مورد توجه دولتمردان و مسوولان بوده 
و آنها تلاش خود را می کنند تا شاهد حضور 
پر شور مردم در کنار صندوق  های رای باشند. 
اما اینکه این پیامد ها چه هستند، خود نکته 
مهمی است که در این گزارش به آن توجه شده 
و در گفت و گویی که با "شهروز شریعتی"، عضو 
هیات علمی دانشگاه تربیت مدرس داشتیم، 
نظرات او را جویا شدیم. مشروح این گفت و گو را 

در ذیل می خوانید:
ویژگی های برگزاری یک انتخابات خوب

شهروز شریعتی به بررسی ویژگی  های یک 
فرض  اگر  گفت:  و  پرداخته  خوب  انتخابات 
کنیم، منظور از برگزاری یک انتخابات مطلوب، 
افزایش  به  منجر  توامان  که  است  انتخاباتی 
سرمایه اجتماعی کشور و قدرت ملی بشود باید 
از سویی افراد توانمند و معتقد به قانون اساسی 
و منافع و مصالح ملی کشور در انتخابات شرکت 
این  در  مردم  مشارکت  دیگر  سوی  از  و  کنند 
است  ممکن  عبارتی  به  باشد،  بالا  انتخابات 
حضور  انتخابات  در  معتقد  و  توانمند  افرادی 
پیدا کنند اما مشارکت مردمی به هر علت قابل 
قبول نباشد و در مقابل نیز ممکن است افرادی 
که توانمندی اداره کشور را ندارند با شعارهای 
صورت  به  را  عمومی  اعتماد  بتوانند  جذاب 
موقت به سمت خود جلب کنند، اما در عمل 

انتخابات مطلوبی برای ایران انجام نشود
پیامدهای مشارکت و یا عدم مشارکت مردم 
شریعتی درباره پیامد های مشارکت و یا عدم 
مشارکت مردم در انتخابات اظهار داشت: میزان 
شرکت مردم در یک انتخابات، البته انتخاباتی 
که به صورت اصولی برگزار می شود، حداقل 

می تواند  مدت  میان  حتی  و  مدت  کوتاه  در 
قدرت ملی یک کشور را به جهان نمایش دهد. 
این  از  انتخابات  در  شهروندان  منظم  حضور 
منظر می تواند نشان دهنده پایه  های مردمی 
یک نظام سیاسی و نشانه ای از حساسیت برای 
تعیین سرنوشت تلقی شود؛ در سوی دیگر هم 
انتخابات می تواند موجب مخابره این  تحریم 
ایران شود  مانند  برای دشمنان کشوری  پیام 
که با اندکی فشار بیشتر یا افزایش تحریم  ها و 
ایجاد  و  تروریستی  گروه های  تقویت  حتی  یا 
ناامنی در داخل و مرزهای کشور، می توانند از 
بی  ارادگی سیاسی مردم به نفع مطامع خود 
ضروری  نکته  این  یادآوری  باشند.  بهره مند 
است که گروه  های متعددی در اتاق  های فکر 
میز ایران، به صورت دایم در حال ارزیابی و روند 
مردم  سیاسی  اراده  و  مشارکت  میزان  پژوهی 
ایران هستند و برآورد های خود را برای واکنش 
به  مداوم  صورت  به  متناسب  موضع گیری  و 
تصمیم سازان و تصمیم گیران گزارش می دهند.
راهکارهایی برای ترغیب مردم به شرکت 

در انتخابات
شریعتی به راهکارهایی برای ترغیب مردم به 
شرکت در انتخابات پرداخته و گفت:  موضوع 

نحوه ترغیب مردم به تعیین سرنوشت و مشارکت 
یکی  مثال  برای  دارد.  متعددی  ابعاد  سیاسی 
فقدان  در  می توان  را  مشکلات  مهمترین  از 
مرجعیت فکری به ویژه برای بخش  هایی از نسل 
جدید ارزیابی کرد که شاید مهم ترین علت این 
فقدان مرجعیت، عدم احساس حضور نماینده 
یا نمایندگانی متناسب با سلایق این نسل در بین 
نامزدها باشد. این استاد دانشگاه گفت: بر این 
اساس، ترغیب به مشارکت سیاسی و برگزاری 
که  است  آزمونی  همانند  مطلوب،  انتخابات 
نمی توان همه الزامات آن را در یک شب طراحی 
و برگزار کرد و نمره خوب در آن گرفت؛ از سویی 
باید اعتماد جوانان و نسل جدید جلب شود، 
سیاسی  های  وگروه   جریانات  دیگر  سوی  از 
باید اقدام به ساماندهی مداوم و ارایه خدمات 
فرهنگی و اجتماعی مناسب کنند؛ بخشی از 
این مشارکت مستلزم افزایش مفاهمه عمومی  
اقشار  با  سیاسی  جریانات  غیرپوپولیستی  و 
مختلف مردم است و در نهایت از همه مهمتر 
امکان  تعبیری  به  و  مناسب  »پاداش«  باید 
داشتن آینده بهتر از سوی مردمی که قرار است 
با انتخابات، سرنوشت جدیدی را برای خود رقم 

بزنند، به صورت مداوم احساس شود.

درگفت وگو با عضو هیات علمی دانشگاه تربیت مدرس مطرح شد؛

انتخابات، نمایش قدرت ملی کشور 

یک فعال سیاسی اصولگرا، با بیان اینکه فضای انتخابات به اندازه کافی سرد 
و کم رونق است، تاکید کرد: کاندیداها باید مراقب باشند بین خود و همچنین 

طرفداران شان اختلاف ایجاد نشود و از شکل گیری فضای تنازع خودداری کنند. 
کمتر از یک ماه دیگر به برگزاری انتخابات برای تعیین رئیس سیزدهمین دولت 
جمهوری اسلامی مانده است. این اتفاق مهم در حالی از راه می رسد که تجربه 
انتخابات مجلس یازدهم نشان داد بی توجه به سلایق و خواسته های مردم، سبب 

ناامیدی و کاهش مشارکت آنها در انتخابات می شود. 
ناصر ایمانی فعال سیاسی اصولگرا درباره اهمیت این دوره از انتخابات و مسائل 
مهم مطرح شده درباره لزوم مشارکت حداکثری و پیامدهای آن و نقش بخش های 

مختلف در این زمینه به  پرسش های »ایرناپلاس« پاسخ داد. 
چرا گفته می شود این دور از انتخابات ریاست جمهوری، اهمیت زیادی دارد 

و بر مشارکت حداکثری تاکید می شود؟
نتخابات 1۴۰۰ اتفاقی بسیار مهم است که می تواند باعث شود، کشور از شرایط 
بحرانی به سلامت عبور کند. به همین دلیل لازم است، دستگاه های مرتبط با 
انتخابات و همه سیاسیون و البته مردم، همهِ تلاش خود را به کار گیرند تا در برگزاری 

مطلوب امر انتخاب سهم داشته باشند.
البته نقش هرکدام متفاوت است و باید به طور جداگانه به بحث گذاشته شود؛ اما 
در مجموع دستگاه های اجرایی، گروه های سیاسی و امنیتی باید تلاش کنند تا اولا 

مشارکت مردم به هر نحوی که امکان دارد، بالاتر برود.
همچنین باید فضای دلسردی و دلمُردگی برای رای دادن که متاسفانه در این 
روزها ملموس است، کمتر شود. کاندیداها باید مراقب باشند بین خود و همچنین 
طرفداران شان اختلاف ایجاد نشود و از شکل گیری فضای تنازع خودداری کنند که 

این مهم با جلوگیری از تخریب یکدیگر حاصل می شود.

به هر حال کشور در شرایط کنونی به آرامش روانی احتیاج دارد تا انتخاباتی پرشور 
و  نتیجهِ گرا برگزار شود. نکته مهم دیگر اینکه، طوری نشود که نامزدهایی که نتوانند 
رای بیاورند، بعد از روز رای گیری از حیز انتفاع ساقط نشوند و بتوانند به زندگی و 

فعالیت عادی خودشان برگردند و به نظام و انقلاب خدمت کنند.
جریانی به دنبال حضور حداقلی برای بهره برداری جناحی است؛ آیا این 

روند به مصلحت نظام است؟
متاسفانه گروهی همیشه اصرار به کوک کردن ساز مخالف دارند؛ آنها باید توسط 
دلسوزان نسبت به هزینه های رویکردشان مطلع شوند. مثلا آنهایی که دستی بر 
قلم دارند یا رسانه ای هستند، می توانند و باید کمک کنند تا تهمت، افترا و خراب 
کردن دیگران، جایی در میدان رقابتی نداشته باشد و فضای انتخاباتی غبارآلود 
نشود. یعنی باید اجازه دهیم کاندیداها بتوانند در آرامش و اطمینان خاطر با یکدیگر 
رقابت کرده و برنامه های شان را بیان کنند. این در حالی است که متاسفانه برخی 
از نامزدها با صحبت هایی که در زمان ثبت نام داشتند موجب نگرانی افکار عمومی 
شدند؛ آن هم در شرایطی که فضای انتخابات به اندازه کافی سرد و کم رونق است. 
براین اساس کوچکترین تخلفی هم نباید مشاهده شود تا ناامیدی عمومی بیشتر 

از این شود.
البته انشاءالله آنچه شنیده شد، خطای زبانی بوده باشد و در مناظره ها و روزهای 
داغِ تبلیغات ادامه نیابد. البته فضای سرد عوامل متعدد و طولانی مدت داشته که 
نباید توقع داشت در طول یک ماه و حتی یک سال همه چیز سر جای اولش برگردد 
و مردم را امیدار کرد. اما در عین حال می توانیم کاری کنیم تا جایی که امکان دارد، 
ناامیدی و سردی پررنگ تر نشود. در چنین حالتی می توانند تصمیمِ برخی از مردم 

را برای رای ندادن، تغییر دهند.
جریان های سیاسی چطور می توانند در تلطیف فضا سهم داشته باشند؟

باید اذعان داشت، گروه هایی که در انتخابات کاندیدا دارند می توانند بیشترین 
تاثیر را در تنش زدایی و در نتیجه آرامش داشته باشند. آنها باید دقت کنند که 
نخواهند مطرح کردن کاندیدشان را از طریق )تخریب( کاندیدای رقیب انجام دهند. 
متاسفانه چنین رفتاری بارها مشاهده شده و بدعت بدی است که در کشور ما از 
سالیان پیش در فرهنگ سیاسی رفتار سیاسیون ما مشاهده می شود. این در حالی 

است که فقط باید برای مطرح کردن دیدگاه ها و تشریح برنامه هایشان تلاش کنند.
رهبر معظم انقلاب بر برنامه محوری نامزدها تاکید دارند.؛ این موضوع چه 

تاثیری در مطلوب بودن انتخاب مردم می گذارد؟
کاندیداها باید تلاش خود را برای ارائه برنامه های دقیق و کارشناسی به کار گیرند و 
حتما از طرح مسایل شعاری خودداری کنند؛ بویژه از دادن وعده های مالی در میان 

مردم خودداری کنند تا مانع ترویج بی اعتمادی در افکار عمومی شوند.
جای تاسف و تامل دارد که برنامه محوری در کشور ما غریب است به گونه ای  که در 
3۰ سال اخیر در انتخابات های مختلف کمتر شاهد بودیم کاندیدایی بیاید و برنامه 
اجرایی و عملیاتی در عرصه های سیاست داخلی، خارجی، اقتصادی و امنیتی به 
مردم ارائه کند. یا اگر برنامه ای هم ارائه می شود، شعارگونه، کلی گویی و در نتیجه 
غیرقابل اجرا هستند که چنین کاری در نهایت موجب می شود مردم نسبت به 
کل سیستم ناامید و بی اعتماد شوند. در مجموع، انتخابات در حالی حدود یک 
ماه دیگر از راه می رسد که همه می دانند، کشور شرایطی دشوار را تجربه می کند. 
مسایلی همچون تحریم های ظالمانه آمریکا و هم پیمانانش، کرونا و البته کوتاهی 
برخی دستگاه، مردم را به لحاظ معیشتی در تنگنای جدی قرار داده است. حالا در 
این موقعیت خطیر هر کسی یا گروهی که تمامیت خواهی بطلبد و مصالح فردی و 
جناحی را مهمتر از مصلحت عمومی بداند، به طور قطع به یقین مردم متوجه شده 

و در نتیجه چاره ای جز حاشیه نشینی نخواهند داشت.

فعال سیاسی اصولگرا:
نامزدها از شکل گیری فضای تنازع و تخریب خودداری کنند 
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بر پا ندارد فرمان های خداوندِ سبحان 
را ، جز کسی که سازش نمی کند و خود 

را خوار نمی سازد و از طمع ها پیروی 
نمی کند  
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طرح: فیروزه مظفری

مراقب این آدم های کرونا پخش کن باشید!

ماجرای فوت مادر و نوزاد اهل افغانستان در قم چه بود؟
 رئیس بیمارستان شهید بهشتی قم با تشریح علل فوت نوزاد و مادر اهل کشور افغانستان گفت: با وجود 
بدهی 1۰8 میلیون تومانی به بیمارستان، جنازه مادر و نوزاد روزجمعه  تحویل خانواده اش شد. دکتر سید 
یاسر فروغی با اشاره به مراجعه بانوی باردار اهل کشور افغانستان به بیمارستان شهدا قم بیان کرد: این 
بیمار در زمان زایمان به بیمارستان شهدا مراجعه کرده و در هنگام وضع حمل دچار عارضه شدید شده بود.
وی با اشاره به حضور یک تیم شامل سه پزشک متخصص زنان و دو متخصص بیهوشی در اتاق عمل بیان 
کرد: در حین وضع حمل نوزاد فوت می کند و مادر نیز به علت خونریزی شدید دچار شوک می شود.رئیس 
بیمارستان شهید بهشتی قم با بیان اینکه با تلاش پزشکان بیمار از شوک خارج شده و سه روز در بیمارستان 
شهدا بستری می شود گفت: به علت خونریزی زیاد، وی دچار اختلال انعقادی شده و این بیمار به بیمارستان 
شهید بهشتی منتقل شد و زیر نظر پزشک مسئول مادران پرخطر استان قرار می گیرد و پس از سه هفته به 
علت ایجاد اختلالات انعقادی و خونریزی شدید فوت می کند.وی با اشاره به برخی از مسائل مطرح شده در 
فضای مجازی مبنی بر خودداری بیمارستان از تحویل جنازه گفت: هزینه ارائه خدمات درمانی به نوزاد و مادر 
در طول این مدت رقمی بالغ بر 1۰8 میلیون تومان شده است. وی افزود :فقط در یکی از مراکز درمانی قم از 
مجموعه کارهایی نظیر این پرونده ۷ میلیارد تومان اعتبار هزینه شده است؛ اغلب کسانی که توانایی پرداخت 
هزینه ها را ندارند از اتباع هستند.رئیس بیمارستان شهید بهشتی قم خاطرنشان کرد: چند هفته پیش نیز، 

یک بیمار اتباع خارجی با 1۴۰ میلیون تومان بدهی از بیمارستان ترخیص شد.

 رتبه سوم اهدای عضو را کسب کرد
مسئول امور پیوند اعضا دانشگاه علوم پزشکی قم در گزارشی از روند فعالیت این واحد گفت: عملکرد واحد 
پیوند اعضا دانشگاه علوم پزشکی قم در سال گذشته با اعزام 1۷ مورد مرگ مغزی جهت پیوند اعضا، رتبه سوم 
کشور را در افزایش شاخص اهدای عضو داشته است. ولی اله صمدی در گفت و گویی افزود: ۲۷هزار نفر در 
لیست انتظار پیوند اعضا وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی قرار دارند که متاسفانه هر ۲ساعت یکی از 
این بیماران، فوت می کند.وی در پاسخ به اینکه اهدای عضو از چه مواردی امکان پذیر است گفت؛ بیماران 
مرگ مغزی، اجساد و حتی افراد زنده هم می توانند با اهدای خون، کلیه، یا قسمتی از کبد اهدا کننده باشند.
وی در مورد اهدا از جسد ادامه داد: در این موارد اگر شخص فوتی در کمتر از ۲ تا ۴ ساعت به سردخانه منتقل 

شود از ۲۴ تا ۴8 ساعت زمان برای اهدای اعضا و نسوج آن وجود دارد. 

آخرین وضعیت شیوع کرونا دراستان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به فوت ۴ بیمار مبتلا به کووید 1۹ در ۲۴ ساعت منتهی به 31 
اریبهشت ماه سال جاری، گفت: حال ۷۴ بیمار کرونایی در قم وخیم است. قدیر آخرین وضعیت کووید1۹ در 
قم را مورد توجه قرار داد و افزود: در ۲۴ ساعت گذشته 61 تن با علائم مشکوک به کرونا در قم پذیرش و ۵۵ 
تن از آنها بستری شدند.وی با بیان اینکه در این مدت 63 بیمار با بهبودی از بیمارستان ترخیص شدند، اضافه 
کرد: هم اکنون ۲3۷ بیمار کرونایی در قم بستری هستند، همچنین در شبانه روز گذشته ۷۰8 تست کرونا 
در قم انجام گرفت که 166 مورد از آنها مثبت اعلام شد.قدیر در پایان یادآور شد: تاکنون 3۵ هزار و 631 دز 

واکسن کرونا در این استان به گروه های هدف طبق سند ملی واکسیناسیون تزریق شده است.

مردم قم در حمایت از فلسطین تجمع می کنند
 شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی قم با صدور اطلاعیه ای از مردم همیشه در صحنه این استان برای 
شرکت در تجمع حمایت از مردم فلسطین دعوت کرد. اطلاعیه حاکی است: اینک شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی از شما مردم فهیم، متدین و شریف قم برای شرکت در تجمع باشکوه همراه با رعایت اصول بهداشتی 
متناسب با وضعیت کرونایی که ان شاء الله ساعت 6:3۰ بعدازظهر روز شنبه اول خردادماه در میدان روح الله 

مجاور بیت شریف حضرت امام خمینی رضوان الله تعالی علیه برگزار خواهد شد، دعوت می نماید.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیری 11 نفر سارق در طرح رعد پلیس 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از دستگیری 11 نفر سارق خودرو، موتورسیکلت و دوچرخه در طرح 

رعد پلیس قم خبر داد. 
 سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: طی ۷۲ ساعت گذشته طرح رعد پلیس، ویژه برخورد با سارقان 

وسایل نقلیه در سطح شهرستان قم اجرا شد.
وی افزود: این طرح که از مطالبات به حق مردم و طبق احصا جغرافیای جرم صورت گرفت، با تلاش مأموران 

انتظامی شهرستان و پلیس آگاهی استان 11 نفر سارق خودرو، موتورسیکلت و دوچرخه دستگیر شدند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در این رابطه 18 دستگاه خودرو، ۲۰ دستگاه موتورسیکلت و 1۰ 

دستگاه دوچرخه مسروقه کشف شده است.
وی با اشاره به اعلام ارزش 1۰ میلیارد ریالی اموال مسروقه از سوی کارشناسان بر لزوم استمرار اینگونه طرح 
ها در قم تاکید کرد و افزود: افرادی که بخواهند نظم و امنیت مردم را خدشه دار کنند قطعاً با برخورد قاطع 

پلیس مواجه خواهند شد.
سرهنگ اسماعیلی گفت: از مردم توقع داریم در نگهداری وسایل نقلیه خود بیش از پیش دقت لازم را داشته 
و سعی کنند از پارکینگ های سطح شهر و پارکینگ منزل استفاده و وسایل نقلیه خود را به لوازم ایمنی و 

تجهیزات بازدارنده مجهز کنند.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیری متهم به قتل درگیری خونین شهرستان کوهرنگ 
فرمانده انتظامی استان قم گفت: با تلاش کارآگاهان پلیس آگاهی استان یکی از افراد متواری درگیری 

خونین شهرستان کوهرنگ در محور مواصلاتی قم دستگیر شد.
سردار سید محمود میرفیضی گفت:در پی اعلام مرکز پیام مبنی بر تردد یک دستگاه خودرو توسان در 
محور"کاشان-قم"به رانندگی یکی از افراد متواری نزاع خونین کوهرنگ، بلافاصله کارآگاهان پس از هماهنگی 
با مقام قضائی استان به محور مواصلاتی استان اعزام و با کنترل تردد خودرو های عبوری خودرو مذکور را 

شناسایی، توقیف و متهم را دستگیر کردند.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: در بازرسی از خودرو مذکور، یک قبضه سلاح گرم و یک قبضه سلاح 
سرد به همراه تعدادی فشنگ مربوطه کشف و هم اکنون نامبرده تحت نظر بوده و قرار است جهت ادامه روند 

تحقیقات به پلیس آگاهی آن شهرستان تحویل شود.
گفتنی است: در پی نزاع و درگیری خونین ناشی از اختلافات ملکی در منطقه بیرگان از توابع شهرستان 

کوهرنگ استان چهارمحال وبختیاری، 3 نفرکشته و 3 نفر زخمی شدند.
 

رئیس اداره حقوقی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم خبرداد:

 محکومیت 1080 ساعت پاکسازی طبیعت 
برای یک محکوم قضایی 

 رئیس اداره حقوقی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: متهم یکی از پرونده های قضایی در 
قم، جهت انجام خدمات عمومی به 1۰8۰ ساعت پاکسازی طبیعت محکوم شده است. 

علی احمدی با اشاره به صدور یک رأی زیست محیطی در مراجع قضایی استان گفت: بر اساس ماده ۷۹ 
قانون مجازات اسلامی، متهم یکی از پرونده های قضایی جهت انجام خدمات عمومی به این اداره کل معرفی 
شده است. وی در ادامه افزود: بر اساس دادنامه صادره این فرد باید روزی ۴ ساعت و در مجموع 1۰8۰ ساعت 
به پاکسازی طبیعت از اشیاء و مواد آلاینده زیست محیطی به ویژه در حاشیه جاده ها اقدام کند و کارشناسان 

این اداره کل نیز بر این مسأله کنترل و نظارت داشته و گزارش آن را به مراجع قضایی ارسال می کنند.
رئیس اداره حقوقی محیط زیست قم با اشاره به اهمیت و ضرورت توسعه فرهنگ زیست محیطی در جامعه، 
تصریح کرد: صدور احکام جایگزین حبس به ویژه در حوزه محیط زیست می تواند بسیار سازنده و مؤثر باشد و 

این مسأله باید هرچه بیشتر مورد توجه قرار بگیرد.
 

معاون عملیات فرماندهی انتظامي استان قم خبرداد:

کشف 3 دستگاه ماشین لباس شویی قاچاق 
معاون عملیات فرماندهی انتظامي استان قم از توقیف یک دستگاه اتوبوس حامل 3 دستگاه ماشین لباس 

شویی قاچاق در محور مواصلاتي این استان خبر داد. 
 سرهنگ فرزاد عسگری اظهارداشت : در تداوم طرح هاي عملیاتي پلیس در مبارزه با قاچاق کالا، ماموران 
یگان تکاوری استان یک دستگاه اتوبوس حامل بار قاچاق را در عوارضی "قم-تهران" شناسایي و متوقف 

کردند.
وی افزود: در ادامه طی بازرسی از خودرو مذکور 3 دستگاه ماشین لباس شویی فاقد هرگونه مجوز قانونی و 

قاچاق کشف و در این رابطه یک نفر دستگیر شد.
معاون عملیات فرماندهی انتظامي استان قم گفت: در نهایت خودرو توقیف و متهم به همراه پرونده تشکیل 
شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع ذی صلاح شد. سرهنگ عسگری افزود:برابر اعلام کارشناسان 

ارزش کالای مکشوفه بیش از 3۰۰میلیون ریال برآورد شده است.

شهردار قم  :
4۵ پروژه شهری آماده بهره برداری است

شهردار قم از افتتاح ۴۵ پروژه در مدت 1۲ هفته در قالب طرح "قم در 
مسیر تحول"خبر داد و گفت: چهارشنبه هر هفته آیین افتتاح ۴۵ پروژه 
ورزشی، فرهنگی، خدماتی، ترافیکی، زیست محیطی و فضای سبز در قم 

برگزارشده تا شاهد شتاب هر چه بیشتر شهر در مسیر تحول باشیم.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد روزچهارشنبه در حاشیه افتتاح سه پروژه 
شهری در طرح “قم در مسیر تحول”، عملکرد شهرداری قم را در تحقق 
برنامه های خود ارزیابی کرد و اظهار داشت:  خوشبختانه در سال 1۴۰۰ 
چهارشنبه هر هفته به مدت 1۲ هفته آیین افتتاح پروژه های شهری برگزار 

خواهد شد.
شهردار قم تعداد پروژه های آماده برای بهره برداری را بیش از ۴۵ پروژه 
دانست و افزود: ۴۵ پروژه در حوزه های  ورزشی، فرهنگی، خدماتی، 
ترافیکی، زیست محیطی و فضای سبز هر چهارشنبه به بهره برداری رسیده 

و تعدادی پروژه شاخص نیز کلنگ زنی می شود.
سقائیان نژاد با اشاره به عملکرد شش ساله مناطق، سیر تحول شهر قم را 
پرشتاب توصیف کرد، گفت: امیدواریم با حرکت های عملی بیشتر بتوانیم 

تحول شهر قم را پرشتاب تر کرده و به مردم اطلاع رسانی کنیم.
وی عملکرد شهرداری قم را در توسعه فضای سبز منطقه دو موردتوجه 
از 3۰  بیش  سبز  فضای  سرانه  با  منطقه  امروز  کرد:  تصریح  و  قرارداد 
مترمربعی دیگر منطقه محرومی در حوزه فضای سبز نبوده و این عدد 

فراتر از استاندارهای جهانی است. 
شهردار قم به رعایت توازن و عدالت در توسعه مناطق اشاره و خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر تنها منطقه شش دچار کمبودهایی بوده که امسال 
بیش از 6۲ میلیارد تومان برای محرومیت زدایی و اجرای پروژه در این 
منطقه اختصاص داده شده است. سقائیان نژاد تأخیر در افتتاح بعضی از 
پروژه های تفریحی و گردشی را تشریح کرد و گفت: شیوع ویروس کرونا 
افتتاح  تأخیر در  پروتکل های بهداشتی مهم ترین عامل  لزوم رعایت  و 
پروژه های تفریحی بوده و امیدواریم به زودی این فرصت های ایجادشده در 

اختیار شهروندان قرار گیرد.
 وی سه پروژه تفریحی شهربازی بوستان غدیر، تله سیژ بوستان علوی 
و باغ پرندگان را نمونه ای از پروژه های تفریحی آماده به بهره برداری عنوان 
کرد و افزود: در صورت بازگشایی این سه پروژه تفریحی و گردشگری شاهد 

شادابی و ارتقاء کیفیت اوقات فراغت جوانان در شهر قم خواهیم بود.

مدیر منطقه دو شهرداری قم:

۵0 درصد بافت منطقه دو شهری 
نیازمند بازآفرینی است

مدیر منطقه دو شهرداری قم افتتاح مجتمع فرهنگی ورزشی شهید 
عزیززادگان را سبب ایجاد پویایی و نشاط بین جوانان این منطقه دانست و 

گفت: ۵۰ درصد بافت منطقه دو شهری نیازمند بازآفرینی است.
رضا رحیمی روزچهارشنبه  در مراسم افتتاح مجتمع فرهنگی ورزشی 
سردار شهید رضا عزیززادگان با قدردانی از تلاش و حمایت های استاندار، 
شهردار، رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر، معاونان و مدیران شهری 
در راستای رفع مشکلات منطقه دو شهرداری قم اظهار داشت: در یک 
ماه گذشته این سومین پروژه کلان این منطقه است که به بهره برداری 

می رسد. 
مدیر منطقه دو شهرداری قم با بیان اینکه از سفر پربرکت رهبر معظم 
انقلاب به استان قم 1۰ سال می گذرد و شهروندان قمی ساکن در منطقه 
دو خوشبختانه از خدمات و برکات این سفر بهره مند شده اند، افزود: با 
برنامه ریزی که شهرداری قم انجام داد و به ویژه نگاه ای که دکتر سقائیان 
نژاد از سال ۹۴ داشته و همچنین حمایت های اعضای شورای اسلامی 

شهر، توانستیم اقدامات خوبی در این منطقه انجام دهیم.
رحیمی تصریح کرد: احداث طرح زیرگذر شهدای روحانیت، اجرای 
زیرگذر عظیم و بزرگ بلوار جمهوری اسلامی که در دست احداث است، 
بهره برداری بوستان حنانه و رمپ و لوپ پل ۹ دی ازجمله پروژه های کلان 
منطقه بوده که برخی در دست اقدام و برخی در این سال های اخیر 

افتتاح شده است.
 وی ابراز کرد: یک زمانی ارتباط منطقه و مناطق شهری پل شهید 
مصطفی خمینی )ره( بود که خوشبختانه با احداث زیرگذر و روگذرهای 
متعدد که انجام شده فضای خوب و ارتباط خوبی بین مناطق انجام شده 
است که جای قدردانی دارد. مدیر منطقه دو شهرداری قم با بیان اینکه 
منطقه دو قم ۲۰ درصد جمعیت استان را با در برگیری 1۰ درصد مساحت 
شهر در خود جای داده است، ابراز کرد: حدود 6۰ هزار واحد مسکونی 
در این منطقه وجود دارد که با محله های هدف شیخ آباد، سکونتگاه های 
غیررسمی و بافت فرسوده ۵۰ درصد، منطقه نیازمند اقدامات بازآفرینی، 
در  منطقه  این  داد:  ادامه  رحیمی  دارد.  استانی  کمک های  و  توسعه 
خصوص فضای سبز امکانات خوبی دارد و با توجه به نوع دسترسی، 

نیازهای مردم متفاوت است که دراین باره باید تلاش شود.
وی یادآور شد: با توجه به اینکه در این منطقه بافت های ناسازگار همانند 
دکل های برق و قرار گرفتن 1۲۰ منزل در زیر این دکل ها، وجود برخی 
دامداری ها که اطراف بوستان جوان است که توسعه خدمات را با مشکل 
مواجه کرده است که درخواست داریم ستاد بازآفرینی اقدام لازم را انجام 
دهد. مدیر منطقه دو شهرداری قم با اشاره به تشکیل نخستین جلسه 
ستاد بازآفرینی شهرستان قم گفت: با توجه به اینکه 3۰ درصد اعتبار در 
اختیار ستاد بازآفرینی قرار دارد ما می توانیم بهره برداری و استفاده لازم را 

از این اعتبارات داشته باشیم.
  

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

رویکرد شهرداری توسعه پایداری 
شهری است 

معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به افتتاح 1۴ پروژه مختلف 
در حوزه های خدمات شهری در طرح "قم در مسیر تحول" گفت: رویکرد 

شهرداری توسعه پایداری شهری است.
افتتاح سه طرح عمرانی،  سید امیر سامع روزچهارشنبه  در مراسم 
خدماتی، فرهنگی و ورزشی شهرداری قم در مجتمع شهید عزیززادگان 
اظهار داشت: با برنامه ریزی صورت گرفته و در راستای شعار”قم در مسیر 
تحول” حدود ۵۰ پروژه کوچک و بزرگ شهری تا دوماه آینده افتتاح و یا 

ساخت آن آغاز می شود.
معاون خدمات شهری شهرداری قم ابراز کرد: از میان این تعداد، برای 
افتتاح 1۴ پروژه بین پنج تا ۵۰ میلیارد تومان هزینه شده که در زمینه 
آتش نشانی،  و  ایمنی  فضای سبز، مدیریت پسماند، مدیریت بحران، 

سازمان میادین و جمع آوری آب های سطحی است.
سامع خاطرنشان کرد: در حوزه تفریحی نیز شهربازی فدک به زودی 

کلنگ زنی و یک مورد نیز افتتاحیه در بوستان غدیر انجام می شود.
پیشرفت  رویکرد،  با  پروژه های شهری  اینکه تلاش شده  بیان  با  وی 
با  افزود: در موضوع فضای سبز  پایدار شهری اجرایی شود،  و توسعه 
تلاش هایی که انجام شده سرانه فضای شهر قم از حدود 1۵ متر در پاییز 
۹۹ به ۲۰.۵ مترمربع افزایش یافته و در حال حاضر نیز اقدامات مختلفی 

برای توسعه فضای شهری در حال انجام است.

اینکه  بیان  با   رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم 
شیب صعودی کرونا در قم کاملا آسانسوری بود و 
به ناگاه تعداد مراجعه های سرپایی و بستری افزایش 
آسانسوری  واقعا  ما  نزولی  شیب  گفت:  کرد  پیدا 
نیست و حدود ۲ هفته است که مراجعه های سرپایی 
تقریبا ثابت مانده و به نوعی افزایش نیز داشته است. 
محمد رضا قدیر روز چهارشنبه در جلسه ستاد 
پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ 
اظهار  استانداری  کرامت  تالار  در  قم  بحران  به 
در  کرونایی  بیمار  اکنون حدود 3۰۰  داشت: هم 
مراکز درمانی قم بستری هستند که 8۰ تَن از آنها در 

بخش مراقبت های ویژه نگهداری می شوند.
قم  در  کرونا  صعودی  شیب  اینکه  بیان  با  وی  
کاملا آسانسوری بود و به ناگاه تعداد مراجعه های 
سرپایی و بستری افزایش پیدا کرد ولی شیب نزولی 
ما واقعا آسانسوری نیست و حدود ۲ هفته است که 

مراجعه های سرپایی تقریبا ثابت مانده و به نوعی 
افزایش نیز داشته است.

مراجعه  و 6۰۰  هزار  هفته ۲  این  در  افزود:  وی 
سرپایی داشتیم که این آمار در هفته قبل ۲ هزار و 
۵۰۰ مورد بود، این شرایط می طلبد که اوضاع را به 

دقت رصد کنیم و از ویروس غافل نشویم.
قدیر بیان داشت: با توجه به جهش های صورت 
از  مخلوطی  و  هیبرید  ویروس ها  بیشتر  گرفته 
جنوبی  آفریقای  و  هندی  انگلیسی،  ویروس های 

هستند که امکان تفکیک آنها وجود ندارد.
وی تصریح کرد: چرخش های زیادی در کل دنیا 
صورت می گیرد و نمی توان جلوی ویروس تنفسی 
و  ببندیم  را  فرودگاه ها  چقدر  هر  و  کشید  دیوار 
مراسلات و مراودات را نیز به حداقل برسانیم، جلوی 

انتقال ویروس گرفته نخواهد شد.
وی تصریح کرد: با توجه به شرایط ویژه قم که یک 
شهر بررگ با تراکم و تجمع های خیلی زیاد و محور 
مواصلاتی 1۷ است، باید مراقبت بیشتری داشته 

باشیم.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم موج چهارم کرونا 
را یکی از سهمگین ترین امواج کرونا توصیف کرد و 
افزود: ۹۰ درصد آزمایش هایی که به انیستو پاستور 

فرستادیم، نتیجه آنها کرونای انگلیسی بود.
وی بیان کرد: : با درایت بهداشت و درمان قم و سد 
و خاکریز بسیار قوی که داشتیم، پیک چهارم نسبتا 

پشت سر گذاشته شد.
وی افزود: در برخی از هفته ها بیش از چهار هزار 

و ۵۰۰ مراجعه به مراکز منتخب سلامت داشتیم، و 
بستری موقت به عنوان خاکریزی دومی که ایجاد 
کردیم باعث شد این بیماری کنترل، و بر خلاف 
موج های قبلی تعداد بستری ها در اوج پیک به 6۰۰ 
تَن نرسید در صورتی که استان های مجاور قم بیش 
از یکهزار و ۴۰۰ بستری داشتند از این رو باید قطعا 

خاکریزهای پیشگیری را کنترل کنیم.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین گفت: 
در حال حاضر حدود 31 هزار دوز واکسن در قم 

تزریق شده که ۲6 هزار دوز آن دوز اول می باشد.
وی یادآور شد: تزریق واکسن در قم فقط بر اساس 
اولویت ها و شیوه نامه های وزارت بهداشت است که 

در سند ملی واکسیناسیون نیز قید شده است.
قدیر گفت: رده های سنی که برای واکسیناسیون 
اعلام می شود، در اولین فرصت مراجعه کنند، هدف 
از واکسیناسیون کاهش مرگ و میر است و حدود 88 
درصد مرگ و میر کرونا در افراد مسن و دارای بیماری 
جدی  آنها  واکسیناسیون  باید  که  است  زمینه ای 

گرفته شود.
وی ایجاد ۲ مرکز تجمعی واکسیناسیون در راستای 
توسعه مراکز واکسیناسیون استان را مورد توجه قرار 
داد و گفت: بخشی از مصلای قدس نیز به عنوان 
مرکز واکسیناسیون در اختیار دانشگاه علوم پزشکی 
قرار داده شده و واکسیناسیون یک بحث ملی است 

که همه باید در آن مشارکت داشته باشند.
خودروی  قم ۲  استانداری  همت  به  افزود:  وی 

حمل واکسن نیز در شُرف خریداری است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

شیب نزولی موج چهارم کرونا کند است

قم  استانداری  اجتماعی  امنیتی  سیاسی  معاون   
گفت: قم در یک ماه باقی مانده تا برگزاری انتخابات با 
هماهنگی و تعامل بسیار خوبی که بین هیات های سه 
گانه اجرایی، نظارت و بازرسی وجود دارد تمام مقدمات 
برای برگزاری انتخاباتی حماسی، تدارک دیده شده 

است. 
بیژن سلیمان پور  اظهار داشت: این جلسه طبق 
زمان بندی صورت گرفته برگزار و تفاوتی که با سایر 
جلسه ها داشت، حضور مسئولان بهداشتی به منظور 
تامین حداکثر رعایت دستورالعمل های بهداستی برای 

حفظ سلامت رای دهندگان بود.
وی با بیان اینکه تصمیم های بسیار خوبی گرفتیم 
و به مردم قول می دهیم که شُعب اخذ رای استان از 
نظر بهداشتی ایمن می باشد گفت: تعداد شُعب اخذ 
را افزایش دادیم که حضور در مکان های رای گیری با 

ازدحام کمتری صورت بگیرد.
رئیس ستاد انتخابات قم خاطرنشان کرد: صندوق ها 
که  می شوند  چیدمان  بهداشتی  مناسب  فاصله  با 
به هیچ وجه تراکم شکل نگیرد و شُعب اخذ رای را از 
قبل از شروع زمان رای گیری گندزدایی می کنیم و 
بهداشت کامل ایجاد خواهد شد. معاون استاندار قم 
استفاده از اقلام و تجهیزات بهداشتی در شُعب را مورد 
توجه قرار داد و گفت: کلیه افرادی که که رای می گیرند 
نیز با رعایت فاصله گذاری مستقر و از ماسک استفاده 
می کنند. وی با تاکید بر اینکه شُعب اخذ رای از نظر 
بهداشتی امن ترین نقطه برای حضور مردم خواهد 
بود گفت: تا روز انتخابات بر رعایت بیشتر این مساله 
تمرکز خواهیم کرد. سلیمان پور در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به نزدیک شدن به شروع مهلت 
تبلیغات قانونی انتخابات گفت: برای رعایت اخلاق 

انتخاباتی تلاش این است که با مسئولان ستادهای 
موازین  و  نموده  صحبت  قبل  از  نامزدها  انتخاباتی 
شرعی و اخلاقی یادآوری شود و در این عرصه رقابتی 
شاهد یک نشاط دینی باشیم و شرایط مطلوب و ایده 
نظرهای  اظهار  بیان  و  سلایق  همه  حضور  برای  آل 
مردم و نامزدها شکل بگیرد و فضایی ایجاد شود که 
انتخاب اصلح تسهیل شود و مردم فرد مورد نظر خود 
را انتخاب کنند. رئیس ستاد انتخابات قم یادآور شد: 
پشتیبانی،  مقدمات  تمهید  قبیل  از  زمینه هایی  در 
برگزاری  ملزومات  تدارک  و  رای  اخد  شُعب  استقرار 
انتخابات، تصمیمات لازم گرفته شد. وی تاکید کرد: 
در یک ماه باقی مانده تا انتخابات، هماهنگی و تعامل 
بسیار خوبی بین هیات های اجرایی، نظارت و بازرسی 
ستاد انتخابات استان وجود دارد، و شاهد یک حماسه 

ارزشمند و بزرگ برای نظام اسلامی خواهیم بود.

معاون استاندار قم:

مقدمات برگزاری انتخابات حماسی در قم فراهم است

استاندار قم از تصویب سند آمایش سرزمینی قم در شورای عالی آمایش 
کشور، خبر داد. 

قم،  استان  توسعه  و  برنامه ریزی  شورای  جلسه  در  سرمست  بهرام 
را دارای  آمایش سرزمین  و اجرایی کردن سند  بومی سازی  بهنگام سازی، 
اهمیت دانست و گفت:  باید در تدوین برنامه هفتم و برنامه ریزی های سالانه 

بر اساس این سند عمل شود.
وی تاسیس ۲ شهرستان کهک و جعفرآباد در استان قم را مورد توجه قرار داد 
و خاطرنشان کرد: باید نقش و جایگاه این ۲ شهرستان در سند آمایش استان 

در نظر گرفته شود.
وی در ادامه سند آمایش سرزمینی استان قم را برداشتی از ویژگی های 
فرهنگی، مذهبی و جغرافیایی قم برشمرد و افزود: با توجه به افق هایی که به 
لحاظ توسعه صنایع در شهرک های صنعتی قم شاهد هستیم، باید رشته های 

فنی وحرفه ای نیز در این سند گنجانده شوند.
سرمست با بیان اینکه در چشم انداز توسعه استان، توسعه شهرک های 

صنعتی در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان کمرنگ دیده شده است، افزود: 
با توجه به اشباع شهرک های صنعتی در اطراف پایتخت، سرریز واحدهای 
صنعتی به استان قم اجتناب ناپذیر بوده و برای این مهم باید برنامه ریزی شود.

وی موقعیت راهبردی قم در قلب ایران و شاهراه مواصلاتی چندین استان 
کشور را مورد توجه قرار داد و گفت: باید زیرساخت های ریلی، جاده ای و 
ترانزیتی برای حمل ونقل مسافر و ترانزیت کالا به عنوان یک راهبرد در دستور 

کار مسئولان قرار بگیرد.
وی گفت: اتصال منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان به خطوط ریلی سراسری 
به عنوان یک اولویت مهم می تواند افق های توسعه ای استان را گسترش 
دهد، از این رو باید هر چه سریع تر در راستای  اجرا و  بهره برداری از این طرح 
مهم اقدام شود. استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود؛ برخورداری 
قم از معادن آهن، مس و طلا را مورد توجه قرار داد و گفت: در توسعه استان 
بهره برداری از معادن، از اهمیت ویژه برخوردار است و باید در بهنگام سازی 

سند آمایش سرزمین به آن توجه شود.

استاندار قم خبرداد:

تصویب سند آمایش سرزمینی قم

 مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم با اشاره به این که فرآیند خرید 
تضمینی گندم از کشاورزان آغاز شده است، گفت: طبق پیش بینی های 
انجام شده توسط سازمان جهاد کشاورزی قم، امسال حدود  ۲۰ هزار تن 
گندم از تولید کنندگان و کشاورزان استان توسط شرکت غله و خدمات 

بازرگانی خریداری خواهد شد. 
سعید محمدی اظهارداشت : در همین رابطه علاوه بر سیلوی 1۰8 هزار 
تنی شهید آصف نخعی قم که در کیلومتر1۰ جاده اراک واقع شده است، 
شرکت تعاونی روستایی جعفرآباد قم نیز به عنوان مباشر خرید آماده تحویل 

گندم از کشاورزان عزیز آن بخش است.
وی تاکید کرد: البته در انبارهای شرکت تـعاونی بخش جعفرآباد صرفا 
محموله های با وزن کمتر از هشت تن خـریداری و تحـویل گرفته  می شود 

و محموله های با وزن بیش از این مقدار برای انجام خرید تضمینی باید به 
سیلوی ملکی استان تحویل داده شود.

وی با اشاره به این که قیمت خرید پایه گندم معمولی مبلغ ۵۰ هزار ریال و 
گندم دروم ۵۲ هزار ریال است، تاکید کرد: کشاورزان به منظور سهولت در امر 
تحویل گندم و نیز دریافت وجه آن، قبل از مراجعه به مراکز خرید، نسبت به 
ثبت اطلاعات زراعی خود در سامانه پهنه بندی وزارت جهاد کشاورزی اقدام 
نمایند. محمدی ضمن تاکید بر اجرای تمامی ضوابط و دستورالعمل های 
مربوط به فرآنید خرید تضمنی گندم و کلزا، ادامه داد: با همکاری سازمان 
صنعت، معدن و تجارت، نیروی انتظامی و اداره کل راهداری با نظارت و 
دقت لازم از ورود گندم های مصارف دامی، کهنه و یا وارداتی به چرخه خرید 

گندم جلوگیری به عمل خواهد آمد.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم:

20 هزار تن گندم از کشاورزان استان قم خریداری می شود

سخنگوی ستاد ملی کرونا در خبری عجیب گفت: 
فردی بوده که تا الان بیش از 5۰ بار تخلف نقض قرنطینه 
را مرتکب شده است. جریمه هم شده، اما دوباره نقض 

قرنطینه و محدودیت داشته است.


